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تامین شده است
 علــی عباســی  اظهــار داشــت: در پــی نواســان قیمتهــای بــازار 
ــت  ــرآن داش ــاورزی را ب ــاد کش ــازمان جه ــی، س ــواد پروتئین م
ــازار از طریــق شــرکت  ــرای تعــادل ســازی قیمت هــا در ب کــه ب
پشــتیبانی ورود پیــدا کنــد و مــرغ و گوشــت را از محــل ذخایــر 

ــا   ....... ــه حــد کافــی ومتناســب ب ــازار ب داخلــی در ســطح ب 12 4

2

محسنی اژه ای:  مقابله با فساد اقتصادی ضروری است

نمایشگاه اقوام و صنایع دستی کشور به میزبانی شهر گلستان برپا شد
نمایشــگاه اقــوام ایرانــی، صنایــع دســتی و ســوغات بــا حضــور دکتــر ســیدمحمد میرزمانــی شــهردار و 

جمعــی از مســولان شهرســتان بهارســتان در محلــه الهیــه شــهر گلســتان آغــاز بــه کار کــرد.
ــراث  ــت و می ــظ هوی ــی و حف ــدت مل ــت وح ــت: تقوی ــگاه گف ــن نمایش ــیه ای ــی در حاش ــر میرزمان دکت

فرهنگــی کشــور از مهمتریــن اهــداف جشــنواره اقــوام ایرانــی اســت.
شــهردار گلســتان افــزود: همزمــان بــا روزهــای پایانــی ســال نمایشــگاه صنایــع دســتی بــا هــدف عرضــه 
ســوغات و هدایــای اســتان های مختلــف کشــور و آشــنایی هــر چــه بیشــتر شــهروندان بــا محصــولات و 

تولیــدات دیگــر شــهرهای ایــران برپــا شــده اســت.
ــزار  ــتان برگ ــتان بهارس ــده از شهرس ــرکت کنن ــور ۲۰۰ ش ــا حض ــگاه ب ــن نمایش ــت: ای ــار داش وی اظه

شــده اســت.
شــهردار شــهر گلســتان هــدف از برگــزاری ایــن جشــنواره را ایجــاد بســتر مناســب بــه منظــور نمایــش 
ــف  ــق مختل ــای مناط ــی توانمندی ه ــت:  معرف ــار داش ــت و اظه ــی دانس ــر ایران ــگ فاخ ــت و فرهن اصال
کشــور در زمینــه صنایــع دســتی و آشــنایی بازدیدکننــدگان بــا فرهنــگ، آداب و ســنن مناطــق 

ــت. ــنواره اس ــن جش ــزاری ای ــداف برگ ــری اه ــده از مهمت ــارکت کنن ــتان های مش اس
ایــن مســئول مــدت زمــان برگــزاری ایــن جشــنواره را از 15 الــی ۲9 اســفند اعــام و یــادآور شــد: 
ایــن نمایشــگاه از ســاعت 9 صبــح تــا ۲3 شــب در خیابــان طالقانــی شــهر گلســتان جهــت بازدیــد عمــوم 

دایــر اســت.

از  پــس  اتمــی  انــرژی  بین المللــی  آژانــس  مدیــرکل 
ــود  ــس و وج ــران و آژان ــط ای ــش در رواب ــاه تن ــد م چن
ــران  ــه ای ــان دو طــرف ب اختلاف هــای فنــی و حقوقــی می

ــرد. ــفر ک س
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رئیس جمهور: ساخت ۲۳ هزار مسکن 

توسط کمیته امداد از جلوه های ارزشمند 

این نهاد است

 رئیس جمهور با بیان اینکه امروز مردم بیشترین اعتماد را به کمیته امداد امام )ره( 
دارند که از آن به عنوان نهادی پرثمر، اثرگذار و پر برکت یاد می شود، اظهار داشت: 

ساخت ۲۳ هزار مسکن توسط کمیته امداد از جلوه های ارزشمند این نهاد است.
آیت الله »سید ابراهیم رئیسی« روز یکشنبه در آئین واگذاری۲۳ هزار واحد مسکن به 
خانواده های تحت پوشش کمیته امداد سراسر کشور در پاستور، کلید ۲۳ هزار واحد 

مسکونی سراسر کشور را به شکل نمادین به این خانواده ها تحویل داد.
و گرامیداشت  اعیاد شعبانیه  تبریک  با  مراسم  این  در  رئیس جمهور طی سخنانی 
سالروز تأسیس کمیته امداد امام خمینی )ره(، گفت: آنچه بر ذهن و قلم امام راحل 
جاری شد نهادی بسیار پرخیر و برکت را بنیان نهاد که منشاء خدمات زیادی برای 
مردم محروم و نیازمند کشور بوده است و امروز کمیته امداد امام بعد از ۴۵ سال 

کارنامه بسیار درخشان و قابل ارائه دارد.
آیت الله رئیسی ادامه داد: کمک رسانی به نیازمندان و باز کردن گره از زندگی مردم 
نه فقط در حوزه مسکن، تحصیل و اشتغال آنها بلکه در تمامی شئون زندگی انسان ها 

اثرگذار بوده و موجب رفع غم از چهره آنان شده است.
رئیس جمهور تأکید کرد: امروز مردم بیشترین اعتماد را به این نهاد دارند و شاید 
اگر از مردم درباره کمیته امداد سؤال شود، از آن به عنوان نهادی پرثمر و اثرگذار و 

پر برکت یاد می شود.
آیت الله رئیسی با قدردانی از زحمات و تلاش های رئیس و کارکنان نهاد خدمتگذار 
کمیته امداد و تمام کسانی که تا امروز در این مجموعه فعالیت های متعددی برای 
رفع مشکلات و گره گشایی از مردم محروم داشتند و حتی کسانی که بی نام و نشان 
خدمت کردند، گفت: مسأله مسکن به عنوان بخش هزینه بری که بیشتری سهم را در 
سبد هزینه خانواده دارد همواره از دغدغه های دولت بوده و امروز نهادهای مختلفی 
بسیج شده اند تا مسأله مسکن را حل کنند. همه با محوریت کمیته امداد همکاری 

کردند تا لبخند را بر لب خانواده های فاقد مسکن بنشانند.
ارزشمند خواند  را  با دولت  انقلابی  نهادهای  رئیس جمهور مردمی سازی و همراهی 
و گفت: ساخت مسکن کاری است که مردمی سازی شده و خَیّرین وارد این عرصه 
و  خَیّرین  می تواند  که  است  موفق  بسیار  نهادهای  از  هم  امداد  کمیته  شده اند؛ 

گروه های جهادی را که از افتخارات کشورند، جذب کند. 
وی افزود: با ادغام جهاد سازندگی و وزارت کشاورزی در اوایل انقلاب، حرکت جهادی 
در کشور کُند و تعطیل نشد و اگرچه جهاد سازندگی در کشور ادامه حیات نداد اما 
حرکت جهادی هرگز متوقف نشد و امروز دختران و پسران جهادی زیادی در اقصی 
نقاط کشور فعالیت می کنند؛ این هم به برکت رهنمودهای مقام معظم رهبری بود که 
همواره مُشوّقی بودند تا کارهای جهادی در کشور کمرنگ نشود و امروز حضور این 
عزیزان توانسته در کنار نهادهای انقلابی و دولت تأثیرگذار باشد که جای تقدیر دارد.

با  کرد  امیدواری  ابراز  امداد  کمیته  مسئولان  گزارش  به  اشاره  با  رئیسی  آیت الله 
اراده هیأت امنای کمیته امداد تا به صورت قطعی تا پایان سال ۱۴۰۲ فرد نیازمند 
همه  هم  دولت  که  گفت  و  باشیم  نداشته  روستاها  در  بی مسکن  مددجوی  یا 
به  را  حمایتی  اقدامات  و  تسهیلات  ارائه  و  زمین  تأمین  برای  لازم  مساعدت های 

عمل خواهد آورد.
وی افزود: کمیته امداد همواره منشاء کارها و اقدامات بزرگی بوده و بعد از این هم 
همین طور خواهد بود؛ اینکه می گویم فقط مسأله مسکن نیست، به معنی آن است 
که در زمینه اشتغال هم از نهادهای بسیار موفق بوده و آمار اشتغالی که این مجموعه 

ایجاد کرده، ارزشمند است.
به  مستمری  پرداخت  صرفاً  امداد  کمیته  از  تصور  کرد:  خاطرنشان  جمهور  رئیس 
خانواده ها نیست بلکه طرح خودکفایی در کمیته امداد از طرح های بسیار خوب است 
این  از مدتی خودکفا می شوند و روی پای خودشان می ایستند؛  که خانواده ها بعد 
اینکه خانواده های تحت پوشش استقلال مالی پیدا  با اهتمام ویژه دنبال شود.  باید 
کنند و درآمد پایدار داشته باشند، ارزشمند است و ما خدمات کمیته و این رویکرد 

مؤثر را ارج می نهیم.
آیت الله رئیسی با اشاره به نقش وزارت راه و شهرسازی و همکاری دیگر بخش های 
دولت و همچنین بانک ها برای تأمین مسکن در کشور، اظهار داشت: مسأله مسکن 
از مسائل بسیار ضروری است و خانواده هایی که فاقد مسکن هستند، از نداشتن آن 
به  مربوط  خانواده ها  همه  برای  زندگی  هزینه  از  توجهی  قابل  بخش  می برند.  رنج 
مسکن است و از این منظر، داشتن مسکن برای خانواده ها بسیار آرامش بخش است.

وی خاطر نشان کرد: اینکه مکرر گفته ام باید یک میلیون مسکن ساخته شود، یک 
نگاه شخصی و فردی نیست و امروز کسی که از وضع کشور و نیاز کشور آگاه باشد 
می داند که ما باید سالانه یک میلیون مسکن در سنوات گذشته می ساختیم اما در 
دهه های گذشته این کار انجام نشد و در این زمینه عقب ماندگی داریم که اکنون 
تبعات خود را نشان می دهد. ساخت مسکن به میزان نیاز در شهرها و روستاها و 
نیاز کشور، تکلیف قانونی است که در قانون جهش تولید مسکن بر آن تأکید شده 

و قابل تحقق است.
آیت الله رئیسی ساخت ۲۳ هزار مسکن توسط کمیته امداد امام خمینی )ره( برای 
این روند،  تداوم  بر  تأکید  با  و  نهاد دانست  این  ارزشمند  از جلوه های  را  نیازمندان 
اضافه کرد: صاحبخانه شدن و سرپناه یافتن خانواده ها و عزیزانی که به نام حضرت 
بقیة الله الاعظم امروز صاحب مسکن شده اند، بسیار مسرت بخش است و شاید هیچ 
خبری برای من تا این اندازه خوشحال کننده نباشد که ببینم خانواده ای از خانه دار 
با  و  مهمتر  برایشان  زندگی  هزینه های  همه  از  که  چرا  شده اند  خوشحال  شدن 

اهمیت تر است.
عزیزان  بقیةالله،  حضرت  مبارک  نام  از  استمداد  با  امیدوارم  گفت:  جمهور  رئیس 
افراد  برای  که  کنند  مضاعف  اسلامی همت  انقلاب  نهادهای  و  امداد  کمیته  در  ما 
نیازمند و مددجویان عزیز و کسانی که چشم به این دولت و مسئولان دستگاه های 
مختلف در شهرها و روستاها دوخته اند تا برایشان مسکن تهیه کنند، این کار انجام 
شود؛ البته وقتی می گوییم مسکن ایجاد کنند یعنی زمین و تسهلات لازم را برای 
ساخت مسکن تأمین کنند تا این کار بزرگ با مشارکت و همراهی خود مردم عزیز 

و خَیّرین انجام شود.
آیت الله رئیسی یادآور شد: دولت احساس می کند که باید حل مشکل اساسی مردم 
یعنی مسأله تأمین مسکن را با جدیت پیگیری کند و این کار را با همت انجام دهد؛ 
امیدواریم که همه مددجویان عزیز در کمیته امداد نه تنها در روستاها بلکه در شهرها 
هم بتوانند صاحب سرپناه شوند و مسکن مناسب را داشته باشند و این کار دور از نظر 

نیست و با همت همه بخش ها انجام می شود.
فقط  می دهم  گزارش  رهبری  معظم  مقام  که خدمت  بار  هر  من  کرد:  تصریح  وی 
درباره دولت گزارش نمی دهم بلکه می گویم در بسیاری از کارها و خدماتی که انجام 
اینها از هم جدا نیستند. امروز  می شود، دولت و نهادها در کنار یکدیگر هستند و 
همه ما یک آهنگ واحد داریم و آن، آهنگ خدمتگزاری به مردم و گره گشایی از کار 
مردم است که همه ما را برای اجرای رهنمودهای مقام معظم رهبری و انجام خواست 

مردم کنار هم قرار داده است.

ایران  امور خارجه گفت:  وزارت  سخنگوی 
در  را  سفارت  به  حمله  دقیق  بررسی 
اقدامات  و  است  داده  قرار  خود  دستورکار 

قضائی و اطلاعاتی صورت گرفته است.
جمهوری  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی   
با  خود  هفتگی  نشست  در  ایران  اسلامی 
میلاد حضرت  تبریک  با ضمن  خبرنگاران 
ولیعصر )عج( در پاسخ به سؤالی مبنی بر 
به  نظامی  حمله  درباره  گروسی  اظهارات 
در  نتانیاهو  واکنش  و  هسته ای  تأسیسات 
این خصوص و قطعنامه ۵۳۳، افزود: بهتر 
بود این سوال را از مسؤولان سازمان انرژی 
اتمی بپرسید و آنها پاسخ دقیق و فنی ارائه 

می دادند.
اینکه  افزود:  دیپلماسی  دستگاه  سخنگوی 
شناخته  حقوق  از  حمایت  بحث  در  ایران 
امکانات  همه  از  ایران  ملت  قانونی  و  شده 
و ظرفیت های سیاسی، قانونی و حقوقی و 
قوانین  چارچوب  در  که  فرصت هایی  همه 
در  موجود  قوانین  جمله  از  بین المللی 
خواهد  و  کرده  استفاده  آژانس  چارچوب 

کرد.
و  توانایی ها  از  حفاظت  گفت:  وی 
ظرفیت های هسته ای ایران در سایه همین 
گرفته  صورت  پیگیری ها  و  مراقبت ها 
قطعنامه  با  ارتباط  در  داد:  ادامه  است.وی 
نشست ها  چارچوب  در  ایران  اتفاقاً   ۵۳۳
بارها  و  بارها  آژانس  با  رسمی  مکاتبات  و 
در  است.  کرده  استناد  قطعنامه  این  به 
این  تی  پی.  ان.  به  مربوط  کنفرانس های 
کننده  استناد هیأت شرکت  مورد  موضوع 
کنفرانس های  در  و حتی  است  بوده  ایران 
از  ان.پی.تی  مقررات  بازنگری  به  مربوط 
بند ۱۰۰  جمله در آخرین نشست آن در 
اجلاس  اخیر  نهایی  سند  نویس  پیش 
را  این  ایران  ان.پی.تی  مقررات  بازنگری 
شده  گنجانده  نویس  پیش  در  و  مطرح 
ولی پیش نویس به دلایل دیگری مصوب 
نشد ولی ایران به این قطعنامه استناد کرد. 
قطعنامه ۴۴۴ هم هست که مفادی در این 
خصوص دارد ایران بارها به قطعنامه ۴۴۴ 

اشاره کرده است.
مدیرکل  سفر  به  اشاره  با  همچنین  وی 
آژانس بین المللی انرژی هسته ای گفت: با 
توجه به سفر گروسی به تهران و مذاکرات 
ایران و  با مقامات  انجام شده  بالای  سطح 
تفاهمات که با سازمان انرژی اتمی صورت 
گرفته انتظار این است که مسائل در روند 
فنی خود پیش رود و با توافقات انجام شده 
روند مذاکرات فنی ایران و آژانس خارج از 

سیاست زدگی تداوم داشته باشد.
به  اشاره  با  خارجه  وزارت  سخنگوی 
آژانس،  و  ایران  تفاهم  و  ایران  دیپلماسی 
است  پایبند  دیپلماسی  به  ایران  افزود: 
بهترین  را  چندجانبه گرایی  و  دو  قالب  و 
اختلافات  فصل  و  حل  برای  چارچوب 

می داند.
وی ادامه داد: ما معتقدیم موضوعاتی که در 
مناسبات دو جانبه و چندجانبه مطرح است 
در قالب روند دیپلماسی پیش برود.کنعانی 
هسته ای  مذاکرات  به  ایران  ورود  افزود: 
دیپلماسی  به  اعتقاد  اساس  بر  اساساً 
یک  توافق ها  اما  است،  بوده  چندجانبه 
که  اعضایی  همه  برای  طرفه  دو  مسیر 
دستگاه  است.سخنگوی  شده اند،  آن  وارد 
دیپلماسی افزود: در ارتباط با تحولات اخیر 
ایران باید تأکید کرد که روند مذاکره برای 
بازگشت همه طرف ها است و ما آماده ایم به 

اجرای توافق برگردیم.
هم  تهران  به  گروسی  کرد: سفر  بیان  وی 
فصل  و  حل  برای  دیپلماسی  مسیر  ادامه 

اختلافات بود.
شورای  نشست  برگزاری  مورد  در  کنعانی 
افزود:  مذاکرات،  بر  آن  تأثیر  و  حکام 
نشست شورای حکام نشست دوره ای است 
و نشست امروز صرفاً مربوط به موضوعات 

هسته ای ایران نیست.
کرد:  تصریح  خارجه  وزارت  سخنگوی 
دبیرکل  ایران  هسته  مسائل  با  ارتباط  در 
آژانس هر ۳ ماه گزارش خودش را مطرح 

می کند.
 ۶ گزارش  آژانس  دبیرکل  داد:  ادامه  وی 

ارائه  ملل  سازمان  امنیت  شورای  به  ماهه 
می کند. همچنین با توجه به سفر گروسی 
به تهران و مذاکرات انجام شده و تفاهمات 
صورت گرفته انتظار این است روند اجلاس 
مسائل  و  برود  پیش  فنی خودش  روند  بر 

خارج از سیاست زدگی انجام شود.
افزود:  دیپلماسی  دستگاه  سخنگوی 
تاکید  ایران  اخیر  تحولات  با  ارتباط  در 
بازگشت  برای  مذاکره  روند  به  که  کرده 
به  ایم  آماده  و  است  پایبند  طرف ها  همه 
چارچوب  همین  در  برگردد.  توافق  اجرای 

دیپلماسی فعال است.
سلاح  محموله   ۹۲ انتقال  درباره  کنعانی 
آذربایجان،  جمهوری  به  اسرائیل  از 
خبرگزاری  اظهارات  به  نمی توانم  گفت: 
صهیونیستی استناد کنم و موضعی بگیرم. 
صهیونیستی  رژیم  خصوص  در  ما  موضع 
واضح است و روابط ما در چارچوب روابط 

همسایگی اصول و مبانی روشنی دارد.
باکو  به  صفری  سفر  خصوص  در  کنعانی 
نشست  در  شرکت  برای  سفر  این  گفت: 
با  تعهد  عدم  جنبش  تماس  گروه  سران 
شده  انجام  کرونا  از  پس  جهان  موضوع 
است. این سفر فرصت خوبی است که دیدار 
عالی  مقامات  با  دوجانبه  گفت وگوهای  و 
جمهوری آذربایجان در خصوص روابط دو 
کشور و وضعیت جاری مناسبات فیمابین 
نشست  در  مشارکت  بر  علاوه  شود.  انجام 

مزبور صفری سه دیدار مهم داشته است.
وزیر  با  سفر  این  در  صفری  افزود:  وی 
امور  در  جمهور  رئیس  دستیار  خارجه، 
خارجه  وزیر  معاون  و  خارجی  سیاست 
نشست ها  این  در  است.  داشته  دیدار 
تحولات مرتبط با سفارت آذربایجان مورد 

بحث و گفت وگو قرار گرفته است.
کشورمان  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
گفت: ایران بررسی دقیق حمله به سفارت 
و  است  داده  قرار  خود  دستورکار  در  را 
گرفته  اطلاعاتی صورت  و  قضائی  اقدامات 
به  اقدامات  از  گزارشی  صفری  است. 
ارائه کرد. در چارچوب  آذربایجان  مقامات 
آذربایجان  با  قضائی  معاضدت  موافقتنامه 
این  چارچوب  در  کردیم  آمادگی  اعلام 
کمک  و  همکاری  آمادگی  موافقتنامه 
مشترک برای رفع سوءتفاهمات در ارتباط 
با حادثه تلخ سفارت آذربایجان را داریم.وی 
افزود: ایران در چارچوب همین موافقتنامه 
کرده  درخواست  آذربایجانی  طرف  از 
برای  را  آذربایجان  به  هیأتی  اعزام  اجازه 
صورت  در  و  بدهد  دوجانبه  مشورت های 
کرده  آمادگی  اعلام  مقابل  طرف  تمایل 
پذیرای هیأتی از آذربایجان در تهران باشد. 
دو  دادستان های  تلفنی  گفت وگوی  اخیراً 

کشور صورت گرفته است.
سفر  در  افزود:  خارجه  وزارت  سخنگوی 
برای  قضائی  چارچوب  شده  توافق  صفری 
به  شود.  فراهم  کشور  دو  همکاری های 
کوتاه ترین  شد  تأکید  آذربایجانی  طرف 
بازگرداندن  و  سوءتفاهم  رفع  برای  مسیر 
و  خودش  طبیعی  روند  به  روابط  مسیر 
آذربایجان  فعالیت های سفارت  آغاز مجدد 
حرکت در مسیر قضائی است و این مسئله 
تبلیغاتی  مسائل  و  سیاسی  دیدگاه های  از 

به دور باشد.
این  در  طرفین  شد  توافق  افزود:  وی 
ادامه  را  خود  گفت وگوهای  خصوص 
اذعان  آذربایجانی  و  ایرانی  طرف  دهند. 
دارد  دو کشور دشمنانی  روابط  که  کردند 
و برخی طرف ها از وجود تنش و تشنج در 
توافق شد  نفع می برند.  مناسبات دوجانبه 
عندالزوم  و  یابد  ادامه  فنی  گفت وگوهای 
امیدواریم شاهد حل  تبادل شود.  هیأت ها 
گفت وگوهای  مسیر  در  مسئله  فصل  و 

دوجانبه باشد.
مسؤولیت  به  ایران  کرد:  تصریح  کنعانی 
دیپلماتیک  اماکن  از  حفاظت  برای  خود 
طرف  به  شفاف  صورت  به  و  است  واقف 

آذربایجانی اطلاع رسانی کرده است.
سخنگوی وزارت خارجه در پاسخ به سوال 
خبرنگار فارس درباره دادگاه قانون اساسی 
ایران  با  زندانی  تبادل  معاهده  که  بلژیک 
اسدالله  وضعیت  و  کرده  اعلام  قانونی  را 

در  ایران  شده  بازداشت  دیپلمات  اسدی 
بلژیک  با  ارتباط  در  داشت:  اظهار  بلژیک 
موافقتنامه انتقال محکومان این موافقتنامه 
از مدت ها قبل در جریان بوده و انجام شده 
بود و روند طبیعی حقوقی خودش را طی 
دو  بین  رسمی  مبادله  آماده  و  بود  کرده 

کشور بود.
داخل  در  تحولات  با  متأسفانه  افزود:  وی 
تعلیق  شاهد  سیاسی  رویکرد  و  بلژیک 
موافقتنامه  بودیم.  موافقتنامه  این  اجرای 
یک  بلژیک  و  ایران  بین  محکومان  انتقال 
کاملًا  و  حقوقی  و  عمومی  موافقتنامه 
خیلی  و  ایران  بین  و  است  غیرسیاسی 
کشورها پیش از این امضا شده است. این 
موافقتنامه اختصاص به فرد خاصی ندارد. 
دادگاه  رأی  و  بلژیکی  در  خوب  اتفاق  با 
بگوییم  می توانیم  بلژیک  اساسی  قانون 
است  شده  باز  موافقتنامه  اجرای  برای  راه 
می کند.  استقبال  تحولات  این  از  ایران  و 
فرد  به  و  است  عمومی  موافقتنامه  یک 
راجع  می تواند  ولی  نیست  مرتبط  خاصی 
کننده  کمک  و  اثرگذار  اسدی  پرونده  به 
باشد.سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح 
بازداشت  دیپلمات  با  ارتباط  در  ما  کرد: 
بارها  بلژیک  در  شده  زندانی  و  شده 
بازداشت  مراحل  اهتمام  که  کردیم  اعلام 
حکم  صدور  و  دادگاه  تشکیل  و  بازجویی 
مقررات  فاحش  نقض  و  غیرقانونی  قضائی 
کنوانسیون وین بوده است. اعتراض رسمی 
باید بدون  و در مذاکرات اعلام کردیم که 
قید و شرط آزاد و اعاده حیثیت و جبران 
خسارت شود. علاوه بر بلژیک به اتریش و 
آلمان مواضع خود را اعلام کردیم با تحولی 
امیدواریم شاهد گشایشی در  که رخ داده 
ارتباط با پرونده دیپلمات ایرانی در بلژیک 
باشیم.کنعانی در مورد اظهارات گروسی در 
وین مبنی بر توافقات ایران و آژانس گفت: 
در این خصوص آقای کمالوندی و اسلامی 
توضیحات دقیق را دادند. در مورد افزایش 
ارجاع  اسلامی  آقای  به  را  شما  بازرسی ها 
در  فردو  از  بازرسی ها  گفتند  که  می دهم 

چارچوب ان پی تی و پادمان است.
اعضای  از  یکی  عنوان  به  ایران  افزود:  وی 
آژانس و عضو ان پی تی به همکاری مستمر 
با آژانس پابند است و این سفر نشان داد 
ایران در چارچوب فنی مناسبات خود  که 
را استمرار ببخشد و مشکلات فنی را مرتفع 

کند.
وی افزود: راجع به روند بازدیدها بر اساس 
انجام  توافق  این  پادمان  جامع  معاهدات 
در  نیست.کنعانی  جدیدی  امر  لذا  شده 
ان  ان  سی  با  وزیرخارجه  مصاحبه  مورد 
راجع به پهپادها، گفت: از نظر ما مسئله ای 
وجود ندارد اما مسئله سازی با انگیزه های 
و  ایران  همکاری  دارد.  وجود  سیاسی 
نظامی  همکاری های  به  محدود  روسیه 
ایران و روسیه در حوزه های  نیست روابط 
مختلف از جمله نظامی جزو مسائل عرفی 
افزود:  کشورهاست.وی  میان  مناسبات  و 
کسی نمی تواند ایران را به خاطر ارتباط با 
روسیه مواخذه کند. آنچه در مورد پهپادها 
افزود:  است.وی  غرب  ادعای  شد  مطرح 
دادن  تقلیل  نظامی  موضوعات  بر  تمرکز 

سطح همکاری های دو کشور است.
ادعای  پهپادها  خصوص  در  گفت:  وی 
غربی هاست و آقای وزیر هم توضیح دادند 
از  قبل  برای  شده  ارسال  پهپادهای  تعداد 
هم  روسیه  دولت  و  است  اوکراین  جنگ 
اعلام کرده که از پهپادها در جنگ اوکراین 

استفاده نکرده است.
هم  خصوص  این  در  اینکه  بیان  با  وی 
طرف های غربی هیچ مدرک مستدلی ارائه 
فنی  نشست  بعدی  نکته  گفت:  نکردند، 
برگزار  اوکراین که در مسقط  ایران و  بین 
شد، طرف اوکراینی نتوانسته مدرکی برای 
ادعای خودش ارائه کند. از سوی ما مسئله 

نیست بلکه مسئله سازی است.
تحریم ها  رفع  مذاکرات  خصوص  در  وی 
نشده  انجام  رسمی  مذاکرات  گرچه  گفت: 
تبادل  شده  اعلام  که  همانطور  اساساً  اما 
پیام ها در کانال های ارتباطی انجام می شود. 
مقامات آمریکایی هم اعلام کرده اند که ما 

کانال هایی برای ارتباط با ایران داریم.
بورل  آقای  شخص  با  تماس ها  افزود:  وی 
هم  تهران  به  گروسی  سفر  است.  برقرار 
بخشی از روند بازگشت طرف های برجامی 

به توافق است.
در  میانجیگری ها  نقش  با  رابطه  در  وی 
ارتباط با روابط ایران و عربستان و مذاکرات 
ایران  موضوع  در  گفت:  تحریم ها،  رفع 
و  توافق  به  بازگشت  صرفاً  بحث  آمریکا  و 
رفع تحریم ها موضوعیت دارد، نقش طرف 
اروپایی از سوی آقای بورل صورت می گیرد.

از  گذشته  مذاکرات  طول  در  افزود:  وی 
در  کردیم. همچنین  استقبال  ایشان  نقش 
خصوص دیگر کشورها هر طرفی که در این 
زمینه ظرفیتی داشت برای میانجیگری ما 

استقبال کردیم.
وی گفت: در ارتباط با عربستان دولت عراق 
این نقش را ایفا کرده و ما با حسن نیت به 

نقش عراق نگاه می کنیم.
صهیونیستی  رژیم  مواضع  به  اشاره  با  وی 
امر  صهیونیستی  رژیم  مواضع  کرد:  اظهار 
جدیدی نیست و نقش این رژیم در خصوص 
ایران و منطقه نقش مخرب است. از رژیمی 
که بنیادش بر اساس بحران آفرینی بنا شده 

انتظار صلح دور از واقعیت است.
عراق  به  خارجه  وزیر  سفر  درباره  کنعانی 
گفت: در خصوص سفر آقای امیرعبداللهیان 
صورت  که  عالی  دیدارهای  در  عراق  به 
گرفت، موضوعات سیاسی و دوجانبه مورد 

بحث و تبادل نظر قرار گرفته است.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی افزود: طبیعتاً 
از  مشکلات  فصل  و  حل  ضرورت  با  ایران 

رویکردهای مثبت استقبال خواهد کرد.
تهران،  به  گروسی  سفر  مورد  در  کنعانی 
مناسبات  استمرار  در  گروسی  سفر  گفت: 
است.  گرفته  صورت  آژانس  ایران  میان 
هرچند مشکلات فنی و ابهامات وجود دارد 

اما این سفر برای رفع ابهامات انجام شد.
تحول  آژانس  مقامات  سفر  داد:  ادامه  وی 
و  می شود  انجام  سفر  نیست.  جدیدی 
فصل  و  حل  برای  می شود  انجام  مذاکره 
است  فنی  آژانس  با  ما  مذاکرات  مسائل. 
در  ایران  عضویت  دارد  اساسی  اصل  دو  و 
قانون  البته  پادمان.  و  ان.پی.تی  و  آژانس 

اقدام راهبردی مجلس هم هست.
کنعانی تصریح کرد: ما در چارچوب اینها با 
آژانس در حال گفت وگوی فنی هستیم. اگر 
مشکلات فنی با آژانس برطرف شود، چون 
در  مقابل  که طرف های  بهانه هایی  از  یکی 
ابهامات  به برجام مطرح می کنند  بازگشت 
موجود در بحث آژانس است، اگر مذاکرات 
شود  انجام  آژانس  فنی  هیأت  آتی  سفر  و 
کند،  حرکت  جلو  سمت  به  گام  به  گام  و 
مقابل خارج  از دست طرف های  بهانه  یک 

خواهد شد.
علیه  گسترده  اعتراضات  مورد  در  وی 
چه  است  عیان  که  آنچه  گفت:  نتانیاهو 

حاجت به بیان است .
متراکم  بحران  از  نشانه هایی  افزود:  وی 
تنش های  دارد.  وجود  اشغالی  اراضی  در 
و  اقتصادی  بحران  و  مستمر  سیاسی 
سرزمین های  ساکنان  اقتصادی  مطالبات 
اشغالی مطرح است.کنعانی در مورد روابط 
و حجم مبادلات با سوریه، گفت: من آمار 
دقیقی ندارم ارائه کنم که حجم مبادلات ما 

با سوریه چه مقدار است.
سوریه  کشور  بازسازی  موضوع  گفت:  وی 
کشور  این  ویرانی های  به  توجه  با  هم 
نیازمند به حمایت مجامع بین المللی است. 
تاکنون توافقات خوبی میان ایران و سوریه 
صورت گرفته و برخی از شرکت های ایرانی 
برعهده  سوریه  بازسازی  در  را  نقش هایی 

دارند.
به شرایط  توجه  با  ما  افزود:  وی همچنین 
کشورها  همه  که  معتقدیم  سوریه  خاص 
باید برای بازسازی خرابی های سوریه ناشی 
با  کشور  این  اخیراً  کنند.  اقدام  جنگ،  از 
زلزله ویرانگر هم روبه رو شد و متأسفانه با 
مواجه  آمریکا  از سوی  تحریم های سنگین 
است و کاملًا با توجه به شرایط، غیرانسانی 

است.
انتظار  افزود:  دیپلماسی  سخنگوی دستگاه 
آمریکا  ظالمانه  تحریم های  است  این 
بلافاصله برداشته شود تا کمک های انسان 

دوستانه به این کشور فراهم شود.
رژیم  سفارت  انتقال  به  اشاره  با  وی 
صهیونیستی به ۲۰ کیلومتری مرز ایران و 
ترکمنستان گفت: رابطه میان ترکمنستان 
نیست  جدیدی  چیز  صهیونیستی  رژیم  و 
بر  میلادی  نود  دهه  به  آنان  رابطه  و 
با ترکمنستان خوب  ایران  رابطه  می گردد. 
است و در ارتباط با رژیم صهیونیستی هم 
ایران  حساسیت های  به  ترکمنستان  دولت 
این دولت وعده داده که به  اشراف دارد و 
است.کنعانی  واقف  ایران  حساسیت های 
ایران  در  القاعده  سرکرده  حضور  درباره 
طولانی  سالیان  که  القاعده  حامیان  گفت: 
در افغانستان مرتکب جرم و جنایت شدند 
علیه  را  موضوعاتی  و  می کنند  فرافکنی 
ایران مطرح می کنند. این اتهامات به ایران 
عراق  با  ارتباط  در  گفت:  نمی چسبد.وی 
امنیتی  بالای  سطح  و  فنی  مذاکرات  پیرو 
کمیته  تشکیل  به  منجر  کشور  دو  بین 
عالی امنیتی ایران و عراق شد و در همان 
و  بغداد  در  خوبی  گفت وگوهای  چارچوب 

تهران بین دو طرف صورت گرفت.

سخنگوی وزارت امور خارجه در نشست خبری:

بررسی حمله به سفارت آذربایجان در 
دستورکار ایران است

خبر

گروسی در وین از توافقات در 

تهران نگهبانی خواهد کرد؟

مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی پس از چند ماه تنش در روابط 
ایران و آژانس و وجود اختلاف های فنی و حقوقی میان دو طرف به 

ایران سفر کرد.
در  شرکت  ضمن  تهران  به  خود  روزه  دو  سفر  در  گروسی  رافائل    
مذاکرات فنی و حقوقی هیات های کارشناسی ایران و آژانس، با وزیر 
امور خارجه و رییس جمهور کشورمان دیدار کرد. این برای اولین بار 
است که مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی با سید ابراهیم رئیسی 

از زمان انتصاب وی به ریاست جمهوری دیدار می کند.
است  گفته  وین  در  ایران  جمهور  رییس  با  دیدارش  درباره  گروسی 
در  نگرفتن  نتیجه  دلیل  به  بود.  مهم  بسیار  برای من  دیدار  »این  که 
تعامل های مان با ایران، به علاوه دو مشکل جدید در برخی از تاسیسات 
هسته ای از جمله کشف ذرات با غنای بسیار بالا، برای من بسیار مهم 

بود که در سطح بالا مذاکرات کنم و نتایجی به دست بیاورم.«
ایران در مورد چگونگی  با رییس جمهور  او گفته است که در دیدار 
همکاری ها صحبت کرده است. ما درک صریحی داشتیم که باید برخی 

اقدامات قطعی را خیلی زود آغاز کنیم.
ایران و آژانس در پایان یک دور طولانی مذاکرات فنی و کارشناسی روز 
بر اساس  بیانیه ای مشترک اعلام کردند، تعاملات دو طرف  شنبه در 

“موافقتنامه جامع پادمانی” انجام خواهد شد.
هم چنین در این بیانیه آمده است که ایران آمادگی خود را برای ادامه 
به  رسیدگی  منظور  به  بیشتر  دسترسی  و  اطلاعات  ارایه  و  همکاری 

مسایل پادمانی باقی ماده مربوط به سه مکان، اعلام کرده است.
در  تورقوزآباد  ورامین،  در  آژانس  و  ایران  میان  بحث  مورد  مکان  سه 

نزدیکی تهران و مریوان در استان کردستان قرار دارد.
به  ها  دسترسی  برخی  و  مکان ها  این  به  مربوط  اطلاعات  قبلا  ایران 
آنها را فراهم کرده است اما آژانس مدعی است که پاسخ “قانع کننده” 
در  بیشتر  همکاری  به  نیاز  و  است  نکرده  دریافت  هنوز  روند  این  در 
تمامی  که  دارد  تاکید  ایران  حال  عین  در  دارد.  وجود  رابطه  این 
اطلاعات و دسترسی های لازم در این رابطه به آژانس داده شده است 
و درخواست های بیشتر، سیاسی کاری و برای فشار به ایران از سوی 

برخی کشورها با هدایت آژانس است.
کشورهای  و  آژانس  با  ایران  نظرهای  اختلاف   از  یکی  این  بر  علاوه 
اروپایی و آمریکا در رابطه با مسایل پادمانی این بوده است که ایران 
می گوید پرونده این موضوعات باید پیش از احیای برجام بسته شود، 
آژانس  با  همکاری  در  پرونده صرفا  این  گفته اند  مقابل  اما طرف های 
سر  بر  سیاسی  توافق  جمله  از  دیگری  راه حل  و  شد  خواهد  مختومه 

آن ندارد.
به نظر می آید ایران بر سر موضع خود مبنی بر اینکه مسایل فنی و 
هسته ای باید پیش از هرگونه تفاهم برای بازگشت به برجام حل و فصل 

شود، هم چنان پافشاری دارد.
آژانس بین المللی انرژی اتمی بیش از دو سال است که از ایران خواسته 
است درباره مواد هسته ای کشف شده در سه مرکز مورد اشاره در بالا 
توضیح دهد. در این مدت شاهد فشارهای سیاسی و حقوقی متعدد به 
ایران از سوی آژانس و سه کشور اروپایی عضو برجام با همراهی آمریکا 
و  دیگر کشورها بوده ایم. شورای حکام تاکنون برای وادار کردن ایران 

به همکاری یک طرفه در این رابطه سه قطعنامه صادر کرده است.
اواخر  اتمی  انرژی  المللی  بین  آژانس  قطعنامه شورای حکام  سومین 
اعضا  به تصویب  رای مخالف  و ۲  موافق  رای  با ۲۶  آبان سال جاری 
رسید. ارائه اطلاعات درباره ذرات اورانیوم در سه مکان مورد ادعایی، 
ارائه اسناد و پاسخ های مورد نیاز، اجازه دسترسی به اماکن و مواد مورد 
نیاز و اجازه نمونه برداری از سوی آژانس اتمی از جمله اقداماتی است 

که در این قطعنامه، اجرای آن از ایران خواسته شده است.
توضیحات  و  آژانس  و  ایران  بیانیه مشترک  به  توجه  با  در عین حال 
مقامات کشورمان، به نظر ایران برای دریافت پاسخی “رضایت بخش” 

از بررسی این موضوعات اعلام آمادگی کرده است.
کنفرانس  در  شنبه  روز  اتمی  انرژی  سازمان  رییس  اسلامی  محمد 
خبری مشترک با گروسی درباره چگونگی رفع اختلاف نظر با آژانس بر 
سر مسایل پادمانی گفت: ما یک الگویی را با آقای گروسی سال گذشته 
از  بخش هایی  می کنیم.  دنبال  را  همان  و  بودیم  کرده  توافق  وین  در 
بیان شده است و بخشی  تعامل معاونان دو طرف  آن در مذاکرات و 
از ترتیبات را امروز صحبت کردیم و همچنان صحبت ما ادامه دارد و 
و فصل  به سمت حل  را  اینها  تعاملی  و  رفتاری  الگوی  قالب یک  در 
پیش می بریم. رافائل گروسی نیز در وین در جمع خبرنگاران در این 
رابطه گفته است: ما توافق کردیم برخی دسترسی ها به مکان ها، افراد 
و تجهیزات داشته باشیم. اما الان نمی توانم بگویم که مثلا فلان روز و 
فلان ساعت به مریوان یا تورقوزآباد می رویم.هم چنین بر اساس بیانیه 
تا  ایران به صورت داوطلبانه به آژانس اجازه داده  مشترک دو طرف، 
را  بیشتر  نظارت  و  آزمایی  راستی  فعالیت های  باشد  مقتضی  چنانچه 
در  زودی  به  که  فنی  نشست  یک  طی  آن  اجرای  روش  و  کند  اجرا 
تهران برگزار می شود، میان دو طرف مورد توافق قرار گیرد.در همین 
رابطه، مدیرکل آژانس در وین در جمع خبرنگاران گفته است: بر اساس 
گذشته  در  که  نظارت هایی  از  برخی  داشته  تهران  در  که  توافق هایی 

متوقف شده  بود از سر گرفته  می شود.
گروسی گفته است: در طول ماه های گذشته در موضوع نظارت ها در 
راستی آزمایی ها برخی کاهش ها اتفاق افتاده  بود، ما توافق کردیم که 
این نظارت ها دوباره برقرار شود. قرار است که بر روی این توافق کنیم. 
من همواره نسبت به از بین رفتن استمرار دانش هشدار داده  بودم. ما 
در حال از دست دادن اطلاعات درباره برخی از محل ها که بسیار مهم 

است، هستیم که می تواند بر احیای برجام اثر بگذارد.
اساس  بر  »ما  که  است  کرده  تاکید  حال  عین  در  آژانس  مدیرکل 
توافق های پادمانی به ایران گفتیم که برخی از تاسیسات به نظارت های 

بیشتر نیاز دارد و ایرانی ها موافقت کردند.
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وزیر اقتصاد: نرخ تورم سال آینده 
کمتر از امسال خواهد بود

 وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه نرخ تورم در آینده روند کاهشی خواهد 
داشت، گفت: برنامه دولت و بانک مرکزی برای  سال آینده کاهش نرخ تورم نسبت 

به امسال است.
به گزارش ایرنا، »سید احسان خاندوزی« در نخستین همایش ملی قرض الحسنه، 
اظهار داشت: برنامه دولت و بانک مرکزی برای سال آینده کاهش نرخ تورم نسبت به 
امسال است و در بحث ارزی نیز با توجه به اختیاراتی که به بانک مرکزی داده شده، 

امیدواریم سال آینده شاهد نرخ تورم کمتری نسبت به امسال خواهیم بود.
وی درباره افزایش سقف بودجه در مجلس، گفت: اصرار جدی دولت این است که 
همان طور که امسال موفق شدیم نسبت به سال قبل کسری بودجه منابع عمومی 
را کم کنیم، با وجود کسری بودجه ای که در تبصره ۱۴ و هدفمندی یارانه ها وجود 
داشت؛ درخواست جدی ما از مجلس این است که طبق همین توافق و همکاری که 
پیش از این داشتیم سقف بودجه را افزایش ندهند و کمک می کند به تعامل مشترک 

دولت و مجلس که سال قبل موتور تورم از محل کسری بودجه را کنترل کنیم.
وزیر اقتصاد درباره اجرای اعطای سهام عدالت در قانون بودجه امسال، گفت: آنچه 
مربوط به سهام عدالت قانون بودجه ۱۴۰۱ تحت پوشش نهادهای حمایتی است، 
در  حتماً  اینکه  بر  مبنی  کرد  ابراز  مجلس  مصوبات  تطبیق  هیات  نظر  به  توجه  با 
در  تا  کردیم  درخواست  جمهوری  رییس  از  شود،  تصویب   ۴۴ اصل  شورای عالی 
شورای عالی اصل ۴۴ تصویب شود و تا آخر اسفندماه به عنوان مصوبه نهایی امسال 

داشته باشیم.
گفت: حتماً  و شرکت های خود،  کارکنان  به  بانک ها  وام  پرداخت  درباره  خاندوزی 
یکی از تخلفاتی که بانک مرکزی باید به طور جدی با آن برخورد و مبارزه کند، این 

موضوع است که باعث شده سرمایه اجتماعی و اعتماد گروهی از مردم از بین برود.
وی بیان کرد: اگر بیش از سقف، تسهیلات به کارکنان بانکی پرداخت شده باشد، 
باید در اولویت های نظارتی بانک مرکزی قرار بگیرد و بنده هم حتماً این موضوع را 

در شورای پول و اعتبار به عنوان یک مطالبه جدی مطرح خواهم کرد.
وزیر اقتصاد اظهار داشت: یکی از راهبردهایی که به شکل ویژه در حال پیگیری آن 

هستیم این است که ابعاد عدالت اجتماعی و اقتصادی مردم را تقویت کنیم.
خاندوزی تاکید کرد: اقتصادی که ریشه های آن به حمایت و آگاهی مردم بازنگردد، 
در  مردم  مشارکت  محصول  اقتصادی  پیشرفت  پایداری  و  داشت  نخواهد  پایداری 

فعالیت های اقتصادی و پیشرفت های اجتماعی مردم است.
برابر  دو  قرض الحسنه  بانک های  سرمایه  گذشته  سال  یک  در  گفت:  اقتصاد  وزیر 
افزایش یافته و ۲۳ میلیون نفر در این بانک ها سهم دارند که ۴٫۵ میلیون فقره وام 

پرداخت شده است.
از  باید  فساد  به  آلوده  و  ناکارآمد  سنگین،  دولت  از  اجتناب  برای  کرد:  تاکید  وی 
ظرفیت نهادهای که نقش اجتماعی را پررنگ می کنند، استفاده کنیم و بانک های 

قرض الحسنه نهادهایی که می توانیم از آنها بهره مند شویم.
منابع  به  افراد  که هرچه  بوده  گونه ای  به  متاسفانه شرایط  داشت:  اظهار  خاندوزی 
قدرت نزدیک تر باشند دسترسی آنها به شبکه بانکی بیشتر است؛ اما امروزه با توسعه 
بیشتر  بانکی  به شبکه  بانک های قرض الحسنه دسترسی همه مردم  و  بانکی  شبکه 

شده و می توانند از خدمات آنها بهره مند شوند.

 دفاع تمام قد وزیر کار از 

آمار ایجاد اشتغال
وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی از ثبت رکورد اشتغال در سال ۱۴۰۱ 
خبر داد و با دفاع از آمار ایجاد اشتغالی در کشور گفت: در سال آینده 
و  کرد  خواهیم  فصل  و  حل  را  عیالوار  و  متاهل  افراد  اشتغال  بحث 
ظرفیت های خالی اشتغال را که برایشان متقاضی کار نیست با همکاری 

سازمان آموزش فنی و حرفه ای فعال خواهیم کرد.
سید صولت مرتضوی در گفت وگو با ایسنا، درباره آمار ایجاد اشتغال در 
کشور و برخی دیدگاه های مطروحه نسبت به  آمار اشتغال ایجادی اظهار 
کرد: درخصوص آمار اشتغال آنچه که اعلام می کنیم، قابل صحت سنجی 
و راستی آزمایی است. البته در کشور ما اظهارنظر کردن آزاد است و هر 
تواند هر آماری را مورد خدشه قرار بدهد، منتها حرفی که  کسی می 

می زنیم باید بر اساس مستندات باشد.
قابل  مختلف  شیوه های  به  مساله  این  خوشبختانه  داد:  ادامه  وی 
ستاد  در  رصد  سامانه  عنوان  تحت  سامانه ای  اولا  است؛  صحت سنجی 
وزارتخانه راه اندازی شده که از طریق آن امکان دسترسی برای مدیران 
کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی و استانداران فراهم است. ثانیا همکاران 

ما به سه شکل این آمار را صحت سنجی می کنند.
وارد  ملی اش  کد  کسی  وقتی  افزود:  اجتماعی  رفاه  کارو  تعاون،  وزیر 
سامانه می شود، بر اساس آن مشخص می شود که اشتغال به کار دارد و 
در کارگاهی مشغول کار شده یا تسهیلاتی به وی پرداخت شده است. 
بنابراین بلافاصله از طریق پیامک برایشان پیام ارسال می شود که چنین 

گزارشی به ما رسیده است آیا صحت دارد یا خیر؟
مرتضوی گفت: مرحله بعد به صورت تلفنی صحت سنجی می شود و در 
مرحله آخر نظارت میدانی است که این روش از طریق ستاد وزارتخانه 

انجام می شود.
افزایش تعداد بیمه شدگان جدید تامین اجتماعی 

دارد  وجود  هم  دیگر  مولفه های  یکسری  حال  این  با  داد:  ادامه  وی 
تعداد  اول  می کند.  نزدیکتر  واقعیت  به  را  ما  ذهن  تقریب  برای  که 
اجتماعی است که ظرف مدتی که دولت سیزدهم  تامین  بیمه شدگان 
هزار   ۵۰۰ و  میلیون  یک  بر  بالغ  اکنون  تا  داشته  خدمتگذاری  توفیق 

نفر بیمه شده جدید به بیمه پردازان تامین اجتماعی اضافه شده است.
از  اعم  صندوق ها  و  بیمه پردازان  سایر  البته  کرد:  خاطرنشان  کار  وزیر 
نیروهای مسلح،  صندوق بازنشستگی و کارمندان دولت هم هستند که 

این شاهد مثال دوم است و می تواند ادعای ما را تایید یا رد کند.
مرتضوی با بیان اینکه مراکز رسمی که ماموریت صحت سنجی و ارائه 
گزارش را دارند نیز در این زمینه اثرگذارند، اظهار کرد: اخیرا مرکز آمار 
ایران اعلام کرد که نرخ بیکاری به ۸.۲ درصد رسیده و نسبت به فصل 
مثال  شاهد  هم  این  که  است  یافته  کاهش  درصد  دهم   ۷ قبل حدود 

دیگری است.
ایجاد شده  خالص  اشتغال  ایران  آمار  مرکز  اعلام  اساس  بر  افزود:  وی 
نزدیک به ۶۰۰ هزار نفر بوده است و اشتغال خالص منهای ریزش است 
یعنی امکان دارد در بخشی مثل کشاورزی ریزش اشتغال داشته باشیم 
ولی اشتغال خالص یعنی مجموعه اشتغال منهای ریزش و این عدد نیز 

ادعای ما را تایید می کند.

نوروزی  سفرهای  آستانه  در  که  حالی  در 
برای  که  دارند  گلایه  مسافران  داریم،  قرار 
نوروز پروازها به قول معروف جا نمی دهد، 
پروازهای  هواپیمای  می گویند  عده ای 
برده اند،  خارجی  پروازهای  برای  را  داخلی 
را  پروازها  شرکت ها  می گویند  هم  عده ای 
تقاضا،  طرف  رشد  با  تا  نمی کنند  عرضه 
صنعت  واقعیت  اما  یابد،  افزایش  قیمت ها 

هوایی مسافری کشور چیست؟
سفرهای  تقاضای  افزایش  با  روزها  این   
نوروزی، بحث محدودیت بلیت  های نوروزی 

در ناوگان هوایی جدی  تر شده است.
هوایی  نقل  و  حمل  متقا ضیان  اغلب 
هواپیما  بلیت  که  هستند  گلایه مند 
)و  داخلی  مسیرهای  در  نوروز  ایام  برای 
برای  همچنین  نیست،  موجود  بین المللی( 
مشکل  نیز  با  اسفند  پروازهای  بلیت  تهیه 

جدی مواجه شده اند.
برخی دیگر از متقاضیان حمل و نقل هوایی 
متوجه  آژانس ها   به  مراجعه  با  می گویند 
شده اند نه تنها قیمت بلیت پروازها افزایش 
یافته است بلکه به اجبار باید به همراه بلیت 
پرواز  واقع  در  کنند،  رزرو  نیز  هتل  پرواز، 
پرواز  فقط  آژانس های  و  است  شده  چارتر 

چارتری عرضه می کنند.
برای  بلیت هواپیما  نبود  به گزارش فارس، 
سفرهای نوروزی داخلی در حالی به چالش 
متقاضیان حمل و نقل هوایی تبدیل شده 
است که رئیس سازمان هواپیمایی کشوری 
در  درصدی   ۲۰ رشد  امسال  است  معتقد 

پروازهای داخلی محقق شده است.
ناوگان  در  تقاضا  و  عرضه  محمدی بخش:   

هوایی همخوانی ندارد
حال  در  محمدی بخش،  محمد  ادعای   به 
کاهش  مسیرها  و  پروازها  خدمات  حاضر 
پیدا نکرده است،  در مسیرهای داخلی هم 
نه تنها کاهش پرواز نداشته ایم بلکه گاهی 
افزایش پرواز نیز داشته ایم و نسبت به سال 
و  درصد   ۲۰ داخلی  پروازهای  در  گذشته 
افزایش  درصد   ۲۰۰ خارجی  پروازهای  در 

سفر داشته ایم. 
رئیس سازمان هواپیمایی کشوری می گوید: 
به  مقرون  هواپیمایی  شرکت های   برای 
صرفه نیست که هواپیما را به خاطر شرایط 
تعطیلات  ایام  در  زمینگیر کنند،  اقتصادی 
و  عرضه  سفر ،  تقاضای  افزایش  دلیل  به 
ندارد  کنونی همخوانی  نظیر شرایط  تقاضا 
و در حال حاضر درخواست سفر حتی برای 
مسیرهای کم تردد نیز  افزایش یافته است.

معاون وزیر راه و شهرسازی این را هم گفت 
خواهیم  پرواز  افزایش   ، نوروز  ایام  در  که 

داشت.
به گفته محمدی بخش در حال حاضر ۵۵۰ 
سفر  تقاضای  پوشش  برای  هواپیما  فروند 

نیاز داریم.
 ۶ عامل زمین گیری  دو سوم ناوگان هوایی 

مسافری کشور
بنابراین گزارش، در حال حاضر حدود ۱۳۵ 
هواپیمای  فروند   ۳۳۰ از  هواپیما  فروند 
کشور،  هوایی  ناوگان  در  موجود  مسافری 
عملیاتی و سرِ خط است؛ تا پایان چشم انداز 
داشته  هواپیما  فروند   ۵۷۰ ۱۴۰۴  باید 
میلیارد   ۲۵ نیازمند  میزان  این  که  باشیم 
ناوگان  نوسازی  برای  سرمایه گذاری  دلار 
اقدام  این  با  که  است  هوایی  نقل  و  حمل 

می توان ۷۰میلیون مسافر را جابه جا کرد.
را  پروازی هر هواپیما  اگر متوسط صندلی 
۱۴۵ فروند در نظر بگیریم، این ۱۳۵ فروند 
هواپیمای فعال در ناوگان، حدود ۱9 هزار و 

۵۷۵ صندلی دارد .
حدود  نبودن  دلایل  عملیاتی  تشریح   در 
به  کشور،  می توان  هوایی  ناوگان  دو سوم 

موارد زیر اشاره کرد:
- کم توجهی دولت های مختلف بابت تأمین 

منابع مالی خرید هواپیما
-ناتوانی شرکت ها  در تأمین قطعات و موتور 
هواپیما به دلیل شرایط مالی و رشد قیمت 

قطعات
-تحریم صنعت حمل و نقل هوایی

-نرخ های تکلیفی بلیت
کارکرده  هواپیمای  واردات  به  -بی توجهی 

در ایام گشایش های سیاسی
سازنده  کمپانی های  نبودن  -متعهد 
هواپیماهای برجامی در تأمین قطعه و ارائه 

خدمات 
که  است  شده  موجب  مساله  همین 
هواپیماهای ناوگان به تدریج فرسوده شده 
و به انبار قطعه تبدیل شوند، در حال حاضر 
از  بیش  کشور  هوایی  ناوگان  سن  متوسط 
هواپیما  نشدن  اضافه  در  و  است  سال   ۲۶
کمی  سال  هر  رقم  این  ناوگان،  به  جدید 

افزایش می یابد.
هواپیمایی  سازمان  رئیس   این،  از  پیش 
ایکائو  که  حالی  بود:  در  گفته  کشوری 
می گوید باید دانش هوانوردی بدون تبعیض 
ارسال  از  حتی  آمریکا  اما  یابد،  گسترش 
خودداری  ایران  به  هم  هوانوردی  نشریات 
برجامی  هواپیمای  ما  به  آنها  می کند. 
فروختند، اما قطعات آن را ندادند، در این 
شرایط باید ایمنی را حفظ کنیم و صنعت 
سرویس  مردم  به  و  داریم  نگه  سرپا  را 
حاضر  حال  در  گزارش  دهیم. بنابراین 
 ATR برجامی  هواپیمای  فروند   ۱۳ از 
ایران ایر، تعداد زیادی به دلیل کمبود قطعه 

زمین گیر است.
نوروزی  هوایی  مسافران  جابه جایی    حجم 

نسبت به سال قبل تغییری نمی کند
برای بررسی مشکلات این روزهای مسافران 
بلیت  تأمین  چالش  و  هوایی  نقل  و  حمل 
سفرهای نوروزی، به سراغ مقصود اسعدی 
سامانی، دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی 
گفت  وگو  این باره  در  وی  با  و  رفتیم  هم 

کردیم.
پیش بینی  می گوید:   اسعدی سامانی 
می کنیم  نوروز ۱۴۰۲  تعداد مسافران هوایی 
که توسط شرکت ها جابه جا می شود،  نسبت 
امیدواریم  و  نکند  تغییر   ۱۴۰۱ نوروز  به 
شرکت ها بتوانند حدود همان ۲ میلیون نفرِ 
سال گذشته را در ایام ۲۴ اسفند ۱۴۰۱ تا 

۱۵ فروردین ۱۴۰۲  جابه جا  کنند.
در  هواپیمایی  شرکت های  انجمن  دبیر 
پاسخ به این پرسش که در حال حاضر چند 
فروند هواپیما سر خط داریم؟ گفت: از ۳۲۵ 
فروند هواپیمای مسافری موجود در ناوگان، 
هواپیما  فروند   ۱۳۵ حدود  حاضر  حال  در 

سرِ خط است.
تأمین  مشکلات  دلیل  به  وی،  گفته  به 
نقدینگی، شرکت های هواپیمایی به سختی 
را  هواپیما  قطعات  و  موتور  تأمین  قابلیت 
دارند و نتوانسته اند برخی هواپیماها را سر 

خط بیاورند. 
می گوید:  شرکت های  سامانی   اسعدی 
دریافت  نیمایی  ارز  تاکنون  هواپیمایی 
هم  آزاد  ارز  مقاطعی   در  البته  می کردند، 
از  است  شده  مقرر  اما  کرده اند  خریداری 
ارائه  به شرکت  مبادله  مرکز  پس،  ارز  این 
شکل  سازوکارش  هنوز  هم  آن  که  شود 
برای  ارز  نرخ  رشد  قطعا  اما  است  نگرفته 

شرکت ها با توجه به آنها حدود ۵۰ درصد 
را  هزینه شرکت ها  است،  ارزی  آنها  هزینه 

افزایش می دهد.
به اذعان دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی، 
نرخ های  به  توجه  با  داخلی   پروازهای 
تکلیفی برای شرکت    های هواپیمایی با زیان 
انجام می شود،  این در حالی است که طبق 
قانون برنامه پنجم، قیمت بلیت حمل و نقل 
هوایی در مسیرهای داخلی آزاد شده و تابع 

عرضه و تقاضا است.
 شرکت ها پروازهای داخلی را باطل کرده اند 
و هواپیمای آن را به پرواز خارجی اختصاص 

داده اند؟
گفته  اینکه  به  پاسخ  در  سامانی  اسعدی 
حتی  و  نوروزی  پروازهای  »بلیت  که 
است  شده  کم  اسفندماه  پروازهای  همین 
بلیت  تأمین  مشکل  با  نوروزی  مسافران  و 
مواجه شده اند، در این راستا عنوان می شود 
را  خود  پروازهای  عامدانه  شرکت ها  که 
افزایش دهند«،  تا تقاضا را  کاهش داده اند 
عنوان کرد: ببینید، شرکت های هواپیمایی 
دو برنامه فصلی زمستانه و تابستانه دارند و 
از ۶ ماه قبل، برنامه های پروازی فصلی خود 
آن  و  اعلام   هواپیمایی  سازمان های  به  را 
امکان  بنابراین  می کنند،  عرضه  را  مسیرها 
پروازی  بگیرند  تصمیم  که شرکت ها  ندارد 

را که فروخته اند،  باطل کنند.
برخی   « که  گفته  این  به  پاسخ  در  وی 
به  هواپیمایی  شرکت    های  هستند  معتقد 
پروازهای  در  بلیت  نرخ  بودن  آزاد  دلیل 
خارجی و تکلیفی بودن نرخ بلیت پروازهای 
را  داخلی  مسیرهای  هواپیماهای  داخلی،  
داده اند«،  اختصاص  خارجی  مسیرهای  به 
که  هواپیماهایی  از  اعظمی  گفت:   بخش 
در مسیرهای داخلی پرواز می کنند،  امکان 
را  دوربرد  و  خارجی  مسیرهای  در  پرواز 
داخلی  پرواز  نمی توانند  شرکت ها  ندارند، 
اختصاص  خارجی  پرواز  به  و  کنند  لغو  را 
از  پروازهای  برنامه ریزی  هم  چون  دهند، 
شده  فروخته  بلیت ها  و  شده  انجام  قبل 
است هم همان طور که گفتم بخش زیادی 
مسیرهای  برای  داخلی  هواپیماهای  از 
قوانین  و  مسیر  طول  نظر  از  بین المللی 

جهانی،  مناسب نیست.
وی همچنین در پاسخ به این گفته که »به 
نظر می رسد شرکت های هواپیمایی با توجه 
برای  بازار  تنظیم  ستاد  موافقت  عدم  به 
افزایش قیمت ۳۰ درصدی، در حال کاهش 
کشش  و  تقاضا  طرف  تقویت  برای  عرضه 
تا نرخ های بلیت پروازهای داخلی  هستند، 
 ۲۰ گفت:  از  یابد«،  افزایش  ترتیب  بدین 
حدود  کشور،  در  فعال  هواپیمایی  شرکت 
هستند  دولتی  نیمه  و  دولتی  شرکت،   ۱۰
شرکت های  سوی  از  ایام  این  در  قطعا  و 
سر  عملی  دولتی،  و  خصوصی  هواپیمایی 
نمی زند که گرفتاری اقتصادی برای کشور 

افزایش یابد.
به گفته دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی، 
دولتی  شرکت    های  سهم   ۱۴۰۰ سال  در 
سهم  و  درصد   ۴۸ داخلی  پروازهای  در 
بود،  درصد   ۵۲ خصوصی  شرکت های 
سهم  خارجی  پروازهای  در  همچنین 
شرکت    های هواپیمایی دولتی ۵۰.۵ درصد 
خصوصی  هواپیمایی  شرکت های  سهم  و 

۴9.۵ درصد بوده است.
حاضر  حال  در  که  گفت  سامانی  اسعدی 
شرکت    های  به  متعلق  هواپیما  فروند   ۶۳
هواپیمایی دولتی و نیمه دولتی و ۷۲ فروند 
هواپیمایی  شرکت    های  به  متعلق  هواپیما 

خصوصی سرِ خط داریم.
با  پرتقاضا  مسیرهای  پروازهای  افزایش   

کاهش پروازهای مسیرها کم تقاضا
وی افزود: بر اساس آمار در ۱۱ ماه امسال 
 ۶ پروازها  تعداد  پارسال  ماه  به ۱۱  نسبت 
مسافر  جابه جایی  اما  یافت  کاهش  درصد 

۲۲ درصد رشد کرد.
اظهار  هواپیمایی  شرکت های  انجمن  دبیر 
هم  هواپیمایی  شرکت های  داشت:  برخی 
در حال برنامه ریزی هستند تا در مسیرهای 
نوروز  برای  را  پروازها  نظیر مشهد،  پرتردد 
افزایش دهند که البته به اجبار از مسیرهای 

کم تقاضا پروازها کاهش می یابد.
 سخنگوی سازمان هواپیمایی: عمر متوسط 
ناوگان  در  موجود  هواپیمای  فروند   ۳۳۵

حدود
 ۲۷ سال است

د ر این باره، جعفر یازرلو؛ سخنگوی سازمان 
می گوید:  فارس  به  کشوری،  هواپیمایی 
گروه  و  جهانی  بانک  های  یافته   براساس 
هواپیما   سرانه  هوایی،  نقل  و  حمل  اقدام 
 ۳ جهان،  در  نفر  میلیون  یک  هر  ازای  به 
در  رقم  این  که  است  شده  فروند  گزارش 
ایران به ازای هر یک میلیون نفر  ۱.۷ درصد 
از ۱۰۰  بیش  بیانگر کمبود  امر  این  است، 
فروند هواپیما در سال برای کشور ما است؛ 
و  کشورمان  هوایی  ناوگان  نیافتگی   توسعه 
در  موجود،   نیاز  با  تناسب  عدم  همچنین 

روزهای اوج سفر بیشتر نمود می یابد.
 ۳۳۵ متوسط  عمر  کرد:  تصریح   یازرلو، 
حدود  ناوگان  در  موجود  هواپیمای  فروند 
۲۷ سال است و حدود ۱۷۵ فروند ناوگان 

فعال عمر متوسط ۲۶ سال دارند.
با  کشوری  هواپیمایی  سازمان   سخنگوی 
ناوگان  عمر  متوسط  بودن  بالا  اینکه  بیان 
بودن  دسترس  در  با  معکوسی  ارتباط 
ناوگان  عمر  داد:  توضیح  دارد،  هواپیماها 
هوایی بین ۱۵ تا ۲۰ سال، 9۵ درصد، ۲۵ 
در  درصد   ۵۵ سال  و۳۰  درصد   ۷۰ سال 

دسترس است.
برخی  که  شبهه  این  به  پاسخ  در  وی 
خود  ناوگان  عامدانه  هواپیما  های  شرکت 
را زمینگیر کرده اند، تصریح کرد: برای هیچ 
و  هواپیما  کردن  پارک  هواپیمایی  شرکت 
نیست؛  صرفه  به  مقرون  مسافرگیری  عدم 
های  شرکت  ساله  هر  تقویمِ  براساس 
اسفند،  و  بهمن  ماه های  در  هواپیمایی، 
سنگین  چک های  دلیل  به  پروازها  تعداد 
می  کاهش  هوایی،  ناوگان  برخی  روی  بر 
در  حداکثری  استفاده  منظور  به  و  یابد 
تعطیلات نوروزی، مجددا به چرخه پروازی 

باز می گردد.
کشوری،  هواپیمایی  سازمان  سخنگوی 
ایام  در  هواپیما  بلیت  قیمت  خصوص  در 
نوروز ۱۴۰۲، افزود: قیمت ها کنترل شده 
و در چارچوب دامنه قیمت های اعلامی و 
گران  معمولا  رسد،  می  فروش  به  مصوب 
هواپیمایی  شرکت های  سوی  از  فروشی 
و  بازیگران  از سوی  بلکه  نمی گیرد  صورت 

نرم افزارهای موبایلی است
  توسعه ناوگان هوایی اقدامات عاجل و ویژه  

می طلبد
عمومی  ناوگان  کمبود  گزارش  بنابراین 
از  بیشتر  استقبال  به  منجر  نقل  و  حمل 
برای  وقتی  می شود،  نقل شخصی  و  حمل 
و  هوایی  ناوگان  کمبود  با  مردم  نوروز  ایام 
است  ممکن  می شوند  مواجه  ریلی  البته 
بخش محدودی از تقاضاها به سمت حمل 
شود،  هدایت  بین شهری  اتوبوسی  نقل  و 
در  نوروزی  سفرهای  تقاضاهای  عمده  اما 
نبود ناوگان عمومی، به سمت حمل و نقل 

شخصی سوق می یابد.
استفاده بیشتر از حمل و نقل شخصی نیز 
افزایش  جاده ها،  ترافیک  رشد  به  منجر 
تولید آلاینده های زیست محیطی، رشد آمار 
افزایش  همچنین  و  رانندگی  سوانح  تلفات 
مصرف  عدد  امروز  می شود،  بنزین  مصرف 
و تولید بنزین ما بسیار به یکدیگر نزدیک 
شده اند.حال با این شرایط ضرورت دارد در 
هوایی  ناوگان  توسعه  و  بهسازی  موضوع 
اقدامات عاجل و ویژه ای انجام شود در غیر 
ناوگان  مدام  شدن  فرسوده  با  صورت   این 
فعال  هواپیماهای  تعداد  کاهش  و  هوایی 
مواجه می  شویم در حالی که صنعت حمل 
به  صنایع  از  یکی  عنوان  به  هوایی  نقل  و 
باید روز  اصطلاح »های تک« در کشورمان 

به روز بیشتر توسعه یابد.

 چرا 195 هواپیمای مسافری زمین گیر است

بررسی دلایل کمبود صندلی پرواز برای 
سفرهای نوروزی 

گزارش

رییس سازمان بورس پاسخ داد؛

تعیین تکلیف سهام عدالت وراث و 

جاماندگان به کجا رسید؟

آخرین جزییات  اعلام  بهادار ضمن  اوراق  و  بورس  سازمان  رییس   
تعیین تکلیف وضعیت سهام عدالت وراث و جاماندگان، گفت: اکنون 
وراث سهام  تعیین وضعیت  برای  سامانه  کردن یک  آماده  در حال 
اعلام  آن  فنی  زیرساخت  آماده شدن  به محض  که  عدالت هستیم 
خواهیم کرد تا وراث از طریق این سامانه پیگیر سهام متوفیان خود 

باشند. 
»مجید عشقی«   در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایرنا به آخرین 
وضعیت تعیین تکلیف جاماندگان سهام عدالت اشاره کرد و افزود: 
است  مجلس  مصوبه  دارای  عدالت  سهام  جاماندگان  تکلیف  تعیین 
قرار  آن  مصادیق  تعیین  در صدد  سازمان خصوصی سازی  اکنون  و 

گرفته است.
وی اظهار داشت: به محض مشخص شدن لیست افراد واجد شرایط، 
سازمان بورس آن را بررسی و در اختیار شرکت سپرده گذاری قرار 

می دهد.
افراد  شناسایی  مرحله  در  بورس  سازمان  که  کرد  اعلام  عشقی 

برخوردار از سهام عدالت هیچ گونه دخالتی ندارد.
آخرین وضعیت انتقال سهام عدالت متوفیان به وراث 

رییس سازمان بورس در ادامه به اقدامات انجام شده برای انتقال سهام 
عدالت متوفیان به وراث تاکید کرد و گفت: با توجه به گستردگی این 
موضوع، طبق آمار مشخص شده که بیش از سه میلیون و ۵۰۰ هزار 
نفر از افراد فوت شده دارای سهام عدالت بودند که با توجه به بالا 
بودن تعداد افراد وراث امکان انجام تعیین تکلیف سهام متوفیان به 

صورت دستی، کاغذی و مراجعه حضوری وجود ندارد.
وی اظهار داشت: اکنون در حال آماده کردن یک سامانه برای تعیین 
تکلیف وضعیت وراث سهام عدالت هستیم که به محض آماده شدن 
زیرساخت فنی آن اعلام خواهیم کرد تا وراث از طریق این سامانه 

پیگیر سهام عدالت متوفیان خود باشند.
عدالت  سهام  رساندن  سرانجام  به  برای  ابتدا  از  کرد:  تاکید  عشقی 
وراث با فراز و نشیب های زیادی روبرو بودیم و در نهایت به این نتیجه 
رسیدیم که انجام این اقدام با ساختار مدنظر امکان پذیر نیست؛ در 
این زمینه پیش بینی ها این گونه بود که انجام آن با مخاطرات زیادی 

همراه خواهد شد و ممکن است مشکلاتی را در عمل ایجاد کند.
رییس سازمان بورس اظهار داشت: آن ساختار عوض شد و امیدواریم 
که هر چه زودتر این سامانه به نتیجه برسد و سهام عدالت وراث را در 
شرکت سپرده گذاری به صورت الکترونیکی با مشارکت شرکت های 

کارگزاری، نهادهای مالی و دفاتر قضایی به نتیجه برسانیم.

در ۱۰ ماهه امسال؛

۱۶ درصد تسهیلات پرداختی بانک ها در 
قالب وام خرد بوده است

 
معاون امور بانکی، بیمه و شرکت های دولتی وزارت امور اقتصادی 
تسهیلات  درصد   ۱۶ از  بیش  امسال  ماهه   ۱۰ در  گفت:  دارایی  و 
پرداختی شبکه بانکی مربوط به تسهیلات خرد بوده که برای اولین 

بار شاهد آن بودیم. 
نخستین  در  )شنبه(  روز  حسینی   عباس  سید  ایرنا،  گزارش  به 
از جهت گیری های  یکی  داشت:  اظهار  الحسنه،  قرض  ملی  همایش 
اصلی وزارت اقتصاد حمایت همه جانبه از بانک های قرض الحسنه 

است تا خدمات بهتری به مردم ارایه دهند.
بانک های  سرمایه  افزایش  اقتصاد  وزارت  اهداف  از  یکی  افزود:  وی 
هزار   ۵ کنون  تا  و  است  تومان  میلیارد  هزار   ۱۰ تا  الحسنه  قرض 
میلیارد تومان آن محقق شده است و تابستان سال آینده به ۱۰ هزار 

میلیارد تومان می رسد.
تجاری  قوانین  با  داریم  اعتقاد  کرد:  تاکید  اقتصاد  وزیر  معاون 
قوانین  باید  و  کنیم  صحبت  قرض الحسنه  بانک های  با  نمی توانیم 

حاکم بر بانک ها با فعالیت آنها متناسب باشد.
حسینی درباره سیاست اصلاح ساختار مالی شبکه بانکی، گفت: در 
دولت سیزدهم سیاست اصلاح ساختار با جدیت دنبال شد و در کمتر 
از دو سال بانک های زیرمجموعه وزارت اقتصاد ۱۰۴ افزایش سرمایه 

داده اند که این رقم رویایی است.

 تولید سالانه ۱۶۰ هزار تن میگو
 در برنامه هفتم

 رییس سازمان شیلات ایران از انجام برنامه ریزی جهت تولید سالانه ۱۶۰ 
تن میگو، ۵۰۰ هزار تنُ انواع آبزیان از طریق پرورش در دریا و صید سالانه 

۸۵۰ هزار تنُ طی برنامه هفتم توسعه خبر داد.
افزود: سیاست  از وزارت جهاد کشاورزی، سید حسین حسینی  به   نقل  
افزایش بهره وری در  برنامه هفتم توسعه،  ایران طی  اصلی سازمان شیلات 
انجام  از  کشاورزی  جهاد  وزیر  است.معاون  صیادی  و  صید  و  تولید  زمینه 
برنامه ریزی جهت تولید سالانه ۱۶۰ تنُ میگو، ۵۰۰ هزار تنُ انواع آبزیان از 
طریق پرورش در دریا و صید سالانه ۸۵۰ هزار تنُ طی برنامه هفتم توسعه 
خبر داد.وی اظهار داشت: به منظور تحقق اهداف تعیین شده در زمینه تولید 
از سرمایه گذاران  بر حمایت  ایران همواره  آبزیان، سیاست سازمان شیلات 
بخش خصوصی متمرکز بوده است و طی برنامه هفتم توسعه، این حمایت 

روزافزون و بیشتر نیز خواهد شد.
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اجتماعی
خبر

توضیح دادستان کل کشور درباره 

مسمومیت دانش آموزان

دادستانی  ورود  به  اشاره  با  کشور  کل  دادستان   
به موضوع مسمومیت دانش آموزان قم و بروجرد 
توانیم  نمی  اما  دارد  وجود  احتمالاتی  گفت: 

براساس احتمالات تصمیم گیری کنیم.
حجت الاسلام و المسلمین محمد جعفر منتظری 
آباد،  نجف  در  خبرنگاران  جمع  در  دوشنبه  صبح 
دانش  مسمومیت  خصوص  در  داشت:  اظهار 
دادستانی  اول  روز  از همان  بروجرد  و  قم  آموزان 
قم و بروجرد ورود کرد و همچنین دستگاه قضائی 
دانشکده  و  پرورش  و  آموزش  و  اطلاعات  کشور، 

علوم پزشکی ورود کرده اند.
اگرچه  شده  انجام  آزمایشات  داد:  ادامه  وی 
اساس  بر  نمی شود  اما  دارد  وجود  احتمالاتی 

احتمالات تصمیم گیری کرد.
بحث  داد:  ادامه  منتظری  الاسلام  حجت 
منتظر  می شود  پیگیری  جدیت  با  مسمومیت 
تخلف  که  صورتی  در  هستیم  کارشناسان  نظرات 
انگاری صورت گرفته باشد برخورد جدی  و سهل 

خواهد شد.

صدور احکام قطعی رتبه بندی 

معلمان  تا آخر سال

معاون برنامه ریزی و توسعه منابع وزارت آموزش و 
پرورش با اشاره به اینکه ارزیابی و صدور احکام قطعی 
معلمان در قالب نظام رتبه بندی در حال انجام است 
تشکیل شده  منظور  به همین  کارگروه هایی  گفت: 
است تا بتوانیم نسبت به اجرای قانون نظام رتبه بندی 
اقدام و کار را تا آخر سال به سرانجام برسانیم.صادق 
احکام  صدور  وضعیت  آخرین  درباره  ستاری فرد، 
رتبه بندی معلمان اظهار کرد: امیدواریم احکام قطعی 

رتبه بندی معلمان را تا پایان اسفندماه صادر کنیم.
وی افزود: تا هفته گذشته ۶۵۰ هزار نفر در مرحله 
ارزیابی قرار داشتند که بیش از ۴۱۱ هزار نفر از آنها 
احکامشان صادر شده و مابقی در روزهای باقی مانده 
انجام می شود.معاون برنامه ریزی و توسعه منابع وزارت 
آموزش و پرورش با بیان اینکه به محض آنکه ارزیابان، 
انجام و در اختیار هیئت ممیزه قرار  ارزیابی لازم را 
دهند همکاران ما در استان ها و مناطق پرونده ها را 
بررسی می کنند گفت: کارگروه هایی را ایجاد کرده ایم؛ 
هم کارگروه های آموزشی و هم در مرکز سنجش و 
دانشگاه فرهنگیان که بتوانیم نسبت به اجرای قانون 
نظام رتبه بندی اقدام و کار را تا آخر سال به سرانجام 
برسانیم.ستاری فرد در پاسخ به اینکه آیا در حال حاضر 
نیروی انسانی بلاتکلیف از محل قانون تعیین تکلیف 
نیروهای نهضتی، حق التدریس و مربیان پیش دبستانی 
دارید یا خیر؟ گفت: تنها تعداد کمی از همکاران که 
دوره مهارت آموزی شان به طول انجامیده باقی مانده اند 

که در حال نهایی شدن است.

ماموریت قالیباف به کمیسیون 

انرژی برای رسیدگی به قبوض 

گاز غیرمنطقی

رئیس مجلس شورای اسلامی کمیسیون انرژی را 
مامور کرد تا به علت صدور قبوض گاز و برق با 
ارقام بسیار بالا و غیرمنطقی در برخی از مناطق 

محروم و روستاها رسیدگی کند.
مجلس  علنی  جلسه  در   قالیباف  باقر  محمد 
شورای اسلامی خطاب به رئیس کمیسیون انرژی 
مجلس بیان کرد: دیروز چندین تن از نمایندگان 
مناطق  در  که  کردند  اعلام  و  مراجعه  بنده  به 
محروم و روستاها قبوض برق و گاز با قیمت های 
بسیار غیرمنطقی برای خانواده ها صادر شده است 
مجلس  نیست.رئیس  آن  پشت  منطقی  هیچ  که 
کمیسیون  می رود  انتظار  کرد:  اظهار  ادامه  در 
انرژی به این موضوع ورود کرده و به آن رسیدگی 
کند. به من اطلاع دادند برای برخی از خانواده ها 
قبوض ۷ میلیون تومانی صادر شده است در حالی 
که کل درآمد آن خانواده نیز به ۷ میلیون تومان 
نمی رسد و اگر هیچ غذایی نخورند هم نمی توانند 
این مبلغ را پرداخت کنند. کمیسیون انرژی باید 

به این موضوع ورود کند.

با  همه جانبه  گفت:مقابله  قضاییه  قوه  رییس 
این  اما  است  لازم  و  ضروری  اقتصادی  فساد 
از فسادهای اجتماعی  نباید ذهن ما را  مقابله 
از مرکز رسانه  به نقل  و فرهنگی غافل سازد. 
قوه قضائیه، دهمین اجلاسیه منطقه ای جامعه 
فضلای  و  علما  با  قم  علمیه  حوزه  مدرسین 
عنوان  با  سمنان  و  البرز  تهران،  استان های 
تبیین،  جهاد  در  علمیه  حوزه های  »رسالت 
با  نطام«،   از  پشتیبانی  و  مردم  به  خدمت 
محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام  حضور 

اژه ای رئیس قوه قضائیه برگزار شد.
این  در  سخنانی  طی  قضا  دستگاه  رئیس 
است  ماه   ۲۰ حدود  اینکه  بیان  با  اجلاسیه، 
مسئولیت خطیر ریاست قوه قضائیه برعهده ام 
گذاشته شده است، گفت: به عنوان فردی که از 
جمع شما حوزویان هستم، از شما فضلا و علما 

کمک فکری و راهنمایی می طلبم.
اصلی  راهبردهای  به  اشاره  با  عدلیه  رئیس 
پیشبرد  و  اداره  در  اخیر  ماه   ۲۰ طی  خود 
در  ما  شیوه  و  مشی  گفت:  قضائیه،  قوه  امور 
که  است  آن  اخیر  دوره  در  قضائی  دستگاه 
و  مقام معظم رهبری  منویات  به  توجه  ضمن 
اولویت بندی کنیم  را  بالادستی، مسائل  اسناد 
از  و  کنیم  شروع  خودمان  از  را  نظارت ها  و 
بخشی نگری پرهیز و جامع نگری را در دستور 

کار داشته باشیم.
دشمن  تلاش  به  اشاره  با  قضائیه  قوه  رئیس 
جامعه،  در  ناامیدی  و  یأس  پمپاژ  راستای  در 
تصریح کرد: ما باید با اتخاذ تدابیر لازم، امید 
به آینده را در بین آحاد جامعه زنده نگه داریم؛ 

ما باید میان افرادی که دچار لغزش می شوند، 
مستکبر،  و  معاند  افراد  با  ندارند  اما سوء نیتی 
تمایز  تفکیک  آنها،  با  برخورد  نوع  حیث  از 
اهمیت  به  اشاره  با  عدلیه  شویم.رئیس  قائل 
نقش مردم در اداره امور کشور، اظهار داشت: 
حوزه ها،  برخی  در  مردمی سازی  زمینه  در  ما 
عقب ماندگی هایی داریم که باید جبران کنیم. 
ضروری است همواره توجه کنیم که نظام ما 
یک نظام مردمی است و بسیاری از مشکلات 
دفع  و  رفع  مردم  حضور  بواسطه  خطرات  و 

شده اند.
اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 

اقشار  با  گفت وگو  بسط  اهمیت  به  اشاره  با 
داشت:  اظهار  اجتماعی،  مختلف  طبقات  و 
مختلف  آحاد  با  بیشتری  گفتگوی  به  نیاز  ما 
ارتباطات  وجود  عدم  از  قطعاً  و  داریم  جامعه 
موسّع و استماع و بیان نظرات شفاف، متضرر 
شیطان صفتان  سوء استفاده  زمینه  و  می شویم 
اشاره  با  قضائیه  قوه  می آوریم.رئیس  فراهم  را 
به فراخوان روز هجدم مهرماه خود خطاب به 
تمامی جریان های سیاسی، گروه ها، دسته جات 
و مردم ناظر بر اینکه هر کس هر ابهام، سوال، 
انتقاد و یا اعتراضی دارد مطرح گرداند، گفت: 
نگاه  بعضاً  که  افرادی  با  اخیر  مدت  طی  من 

و نظرات شان ۱۸۰ درجه با من تفاوت داشت 
گفت وگو  نبودند،  عناد  و  سوء نیت  دارای  اما 
کردم و نقطه نظرات آنان را شنیدم؛ من تاکید 
کردم و بازهم تاکید می کنم که آغوشمان برای 
در  نظر  و  ایده  دارای  افراد  از  کمک  دریافت 
مسائل مختلف باز است و پذیرای نقطه نظرات 
و پیشنهادات و انتقادات منصفانه و سازنده آنها 

هستیم.
وی افزود: مقوله گفت وگو با افراد و گروه های 
دارای ایده و پیشنهاد و انتقاد در قوه قضائیه 
توسعه پیدا کرده و به یکی از اقدامات دائمی 

مدیران دستگاه قضائی تبدیل شده است.

محسنی اژه ای:  مقابله با فساد اقتصادی 
ضروری است

خبر

وزیر جهاد کشاورزی: کانون های روستایی وعشایری 

برای حفظ جوانان در روستاها حمایت می شود

بستر  روستا  که  این  بیان  با  کشاورزی  جهاد  وزیر 
تولید است، گفت: برای حفظ جوانان در روستاها باید 
اقتصاد آن را حمایت کنیم که در این زمینه کانون های 

روستایی و عشایری را حمایت خواهیم کرد.
به نقل از وزارت جهاد کشاورزی، سید جواد ساداتی نژاد، 
ملی  همایش  اولین  حاشیه  در  کشاورزی  جهاد  وزیر 
فوق العاده  موضوعات  از  یکی  گفت:  جوان،  کشاورزان 
مهم برای ما در حوزه امنیت غذایی، کشاورزان آینده 
هستند، متوسط سن کشاورزان ما ۵۳ سال است که 

باید آن را کاهش دهیم.
وی افزود: در این جهت طرحی تحت عنوان »کشاورزان 
آینده« ایجاد شده و تلاش می کنیم تا با جذابیت های 
حوزه کشاورزی، حوزه جوانان کشاورز را مورد حمایت 

قرار دهیم.
هنرستان   ۴۰ بر  بالغ  تجهیز  به  اشاره  با  ساداتی نژاد 
کشاورزی در سال ۱۴۰۱ با همکاری سازمان تحقیقات، 
آموزش و ترویج کشاورزی، تصریح کرد: در حوزه های 
محتوای درسی این مهم مورد حمایت قرار گرفته و این 

مسیر را همچنان ادامه خواهیم داد.
وزیر جهاد کشاورزی با تاکید بر اینکه روستا بستر تولید 
است، افزود: برای حفظ جوانان در روستا باید اقتصاد آن 
را حمایت کنیم که در این زمینه کانون های روستایی و 

عشایری را حمایت خواهیم کرد.
بخش  در  سرمایه گذاری  صندوق های  وی،  گفته  به 
راه اندازی  آینده  سال  در  عشایری  روستایی  جوانان 
افراد حمایت  ایده های  و  از طرح ها  بتوانیم  تا  می شود 

کنیم.
در  دانش بنیان  شرکت های  اینکه  بیان  با  ساداتی نژاد 
از  سال جاری مورد حمایت قرار گرفتند و تعدادشان 
۲۸۰ شرکت به ۴۸۰ شرکت افزایش یافته است، تصریح 
کرد: از سال آینده به سمت راه اندازی مزارع تولید پیش 

خواهیم رفت که به بستر تولید نزدیک است.
وزیر جهاد کشاورزی در پایان درباره پرداخت تسهیلات 
حوزه  در  آینده  سال  از  گفت:  جوان  کشاورزان  به 
تسهیلات به کشاورزان جوان دستورالعملی در ماه های 
اولیه سال آینده ابلاغ خواهیم کرد تا بتوانیم کشاورزان 
کمتر از ۴۰ سال را مورد حمایت ویژه قرار دهیم، این 
مهم می تواند در اولویت تسهیلات پرداختی و یا کارمزد 

کمتر در پرداخت تسهیلات باشد.

قائم مقام باشگاه تجار ایران و آفریقا اعلام کرد؛

رشد ۸ درصدی تجارت ایران و قاره 

آفریقا در سال جاری

قائم مقام باشگاه تجار ایران و آفریقا گفت: با وجود رشد هشت 
درصدی تجارت ایران و قاره آفریقا در ۱۱ماهه امسال، تجارت 
ما با اعضای اکواس کاهش داشته که با حضور سران و وزرای این 
۱۵ کشور در ایران و اراده سیاسی طرفین می توان شاهد جهش 

تجاری با این کشورها در غرب آفریقا بود.
به گزارش ایرنا، »سید روح اله لطیفی« در آستانه ورود مقامات 
عضو اکواس به تهران اظهار داشت: با اهتمام و توجه به کشورهای 
آفریقایی در دولت سیزدهم، حضور سران و وزرای عضو اکواس 
با  روابط  توسعه  در خصوص  نشست هایی  فردا  از  که  تهران  به 
کشورها  این  سیاسی  اراده  از  نشان  داشت،  خواهند  کشورمان 
برای تقویت مناسبات اقتصادی و تجاری با کشورمان علی رغم 
کشورهای  اقتصادی  جامعه  افزود:  دارد.وی  محدودیت ها  همه 
غرب آفریقا که اصطلاحاً به آن اکواس گفته می شود اساساً یک 
از  اعضا  بین  تجارت  تسهیل  برای  که  است  اقتصادی  سازمانی 
جمله پول واحد و حذف تعرفه های گمرکی شکل گرفته است 
و نزدیک شدن به این سازمان اقتصادی و اعضای آن می تواند 
منجر به رونق تجارت با این کشورها که جمعیت ۴۰۰ میلیون 

نفری را در بر می گیرد شود.
خانه  تجارت  توسعه  و  بین الملل  روابط  کمیسیون  سخنگوی 
صنعت معدن تجارت ایران گفت: در یازده ماه امسال، دو میلیون 
و ۴۶۵ هزار تن کالا به ارزش یک میلیارد و ۲۳۹ میلیون دلار 
بین ایران و آفریقا تبادل شد که ۶۰۲ هزار و ۶۵۴ تن به ارزش 
۳۳۶ میلیون و ۴۱۲ هزار دلار مربوط به کشورهای اکواس بوده 

است.
لطیفی افزود: از کل تجارت ایران با قاره آفریقا ۲ میلیون و ۳۷۹ 
هزار تن کالا به ارزش یک میلیارد و ۱۵۵ میلیون و ۵۳۲ هزار 
دلار صادرات ایران به ۴۵ کشور از ۵۵ کشور آفریقایی بوده که 
با رشد ۶ درصدی نسبت به مدت مشابه همراه بوده؛ اما سهم 
صادرات ما به کشورهای اکواس )غرب آفریقا( ۵۹۶ هزار و ۳۴۴ 
تن کالا به ارزش ۳۲۷ میلیون و ۳۹۴ هزار دلار بوده که با وجود 
رشد صادرات کشورمان به کل آفریقا در این منطقه کاهش ۳۴ 

درصدی را شاهد بودیم.
وی در خصوص مقاصد صادراتی کالاهای ایرانی به آفریقا توضیح 
به  امسال  ۱۱ماهه  در  ایران  صادراتی  مقصد   ۴۵ بین  در  داد: 
موزامبیک  دلار،  میلیون   ۳۰۴ جنوبی  آفریقای  کشور  آفریقا، 
۱۸۹ میلیون دلار، غنا ۱۵۶ میلیون دلار، سودان ۱۴۲ میلیون 
دلار و نیجریه ۱۲۹ میلیون دلار کالا از ایران خریداری کردند و 
به ترتیب پنج مقصد اول کالاهای ایرانی به قاره آفریقا بودند که 
دو کشور غنا و نیجریه عضو اکواس هستند.لطیفی در خصوص 
در  آفریقایی  کشور   ۲۲ گفت:  آفریقایی  کشورهای  از  واردات 
۱۱ماهه امسال فروشنده کالا به ایران بودند که در مجموع ۸۵ 
هزار و ۸۵۱ تن کالا به ارزش ۸۳.۵ میلیون دلار از این کشورها 
خریداری شده که از این میزان فقط دو کشور ساحل عاج و غنا 
که عضو اکواس هستند با چهار هزار و ۳۱۰ تن کالا به ارزش ۹ 

میلیون و ۱۸ هزار دلار فروشنده کالا به کشورمان بودند.
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معاون اقتصادی رییس جمهور گفت: کشور 
ایران نیاز به پیشرفت دارد و وظیفه شوراها 
مشارکت دادن مردم برای سرعت بخشیدن 
رضایی  محسن  است.  کشور  پیشرفت  به 
عالی  شورای  اجلاسیه  چهاردهمین  در 
استان ها افزود: این جلسه را مهم می دانم 
که  مسوولیتی  هر  در  سال ها  از  بسیاری  و 
چون  کرده ام  شرکت  اجلاس  این  در  بودم 
مشارکت مردم رکن اساسی پیشرفت کشور 
است و اعتبار، اختیارات و اقتدار نهادهایی 
که این مشارکت را نمایندگی می کنند، باید 

تقویت شود.
وی با بیان اینکه شوراها و مدیریت محلی از 
ارکان اداره کشور بوده و لازم است در این 
جلسات به مسوولیت ها و ماموریت های این 
نهاد بیشتر پرداخته شود، خطاب به اعضای 
شورا گفت: گره ها و مشکلات شما در اداره 
و  مجلس  با  شما  رابطه  کجاست؟  شهرها 
دولت چیست؟ و چه باید کرد؟ و پیشنهاد 
به مسوولان برای قدرتمندتر کردن این نهاد 

در کشور چیست؟
معاون اقتصادی رئیس جمهور تصریح کرد: 

یک  به  سال   ۱۵۰ از  بعد  اسلامی  انقلاب 
مشکل  داد؛  پایان  ایران  در  اساسی  مشکل 
خلاء بنیادین و زیربنایی برای وحدت بخشی 
دوران  در  کشور  اداره  در  مختلف  افکار  به 
قانون  و  آزادی  مسئله  به  عمدتا  مشروطه 
اختلافات  دلیل  به  ولی  شد  تاکید  گرایی 
پس از پیروزی با دخالت خارجی در دوران 
رضا شاه دستاوردهای مشروطه از بین رفت.

وی گفت: ملی شدن صنعت نفت که حادثه 
سرآغازی  می توانست  و  بود  مهمی  بسیار 
اختلافات  دلیل  به  باشد،  کشور  اداره  برای 
داخلی که در این نهضت شکل گرفت قبل 
از آنکه کودتا صورت بگیرد از درون آسیب 
دید و دراثر کودتا کمتر از یک روز سقوط 
کرد. امام با طرح نظریه ای بنیادین، اساس 
که  نداد  اجازه  و  کرد  پایدار  را  کشورداری 
سریال ناکامی نسل های انقلابی دوباره تکرار 
در  دین  و  مردم  گرفتن  قرار  هم  آن   شود. 
کنار هم بود که لازمه اش استقلال و آزادی 
نهاده  بزرگی  بنای  مؤلفه  سه  این  با  و  بود 

شد.
دینی  سالاری  مردم  کرد:  یادآوری  رضایی 

بنیاد و اساس شکل گیری ساختمان بزرگ 
قانون  خوشبختانه  که  شد  کشور  اداره 
قانون  گرفت.  شکل  مبنا  این  بر  اساسی 
اجتماعی   - سیاسی  نوین  منظومه  اساسی 
است که بر اساس تحلیل دقیقی از تجارب 
سال  ایران طی ۱۵۰  ملت  دستاوردهای  و 
اخیر ایران طراحی و نوشته شده است. قبلا 
چون چنین بنیادی نبود با بروز اختلاف در 
از  ها  روس  و  انگلیس  و  آمریکا  نهضت ها، 
خارج به گسل اختلافات وارد می شدند و 
آن تلاش ملی را متلاشی می کردند لذا امام 
قرار  یکدیگر  کنار  دین  و  مردم  اگر  فرمود 

بگیرند دیگر اینطور نمی شود.
اکثر تلاش های مخرب دشمنان به روسیاهی 

برای آن ها تبدیل می شود
الان  تا  انقلاب  پیروزی  از  کرد:  تاکید  وی 
بارها اختلافات به وجود آورده اند و خواسته 
اند وارد این گسل شوند و زلزله ای درست 
سپهبد  و  رضاخان  کودتاهای  مثل  و  کنند 
اداره  بنای  چون  اما  کنند؛  عمل  زاهدی 
همین  به  نتوانستند.  است  محکم  کشور 
به  دشمنان  مخرب  تلاش های  اکثر  دلیل 

روسیاهی برای آن ها تبدیل می شود. برای 
نمونه در اتفاقات اخیر که دست های آلوده 
می خواستند از اعتراضات مردم ایران سوء 
با  که  معترضین  نتوانستند  کنند  استفاده 
دینی  مردم سالاری  و  آزادی  از  بهره مندی 
مطالباتشان از مسوولین را طلب می کردند 

با خود همراه کنند.
معاون اقتصادی رییس جمهور افزود: اینها 
نفع خود  به  اعتراضات  این  از  سعی کردند 
نتیجه  که  کنند  ایجاد  گسلی  و  استفاده 
نهایی آن رونمایی مفتضحانه از چهره هایی 
به عنوان رهبران این اتفاقات در آمریکا بود؛ 
برپایی  و  گر  شکنجه  ساواکی های  حضور 
پرچم های مختلفی که تجزیه ایران را فریاد 
های  تلاش  فضاحت های  دیگر  از  می زدند 

مخرب دشمنان بود.
 ۲۲ عظیم  راهپیمایی  در  گفت:مردم  وی 
ما  باشد  اصلاحی  به  نیاز  اگر  گفتند  بهمن 
قدرتمند  تکیه گاه  با  اصلاح  توانایی  خود 
قانون اساسی و ولایت فقیه را داریم و اجازه 
دخالت خارجی را نمی دهیم؛ لذا این نظام 

دارای خود اصلاح گری است.
رضایی ادامه داد: حرکت دومی که دشمنان 
در زمینه اقتصاد شروع کرده اند نیز موفق 
دارند  آنها  می بینند  مردم  چون  نمی شود، 
بنیاد و مبنا را می زنند. این بنیاد بسیار قوی 
تنباکو  جنبش  زمان  از  است؛  شده  نهاده 
هرگاه خواستند مسیر را عوض کنند مردم 
انقلاب  این  برگشتند.  مستقیم خود  راه  به 
۱۳۰ سال عقبه دارد و به این راحتی تکان 

نمی خورد. 
وی تصریح کرد: این بنیاد در قانون اساسی، 
متاسفانه  که  است  دینی  سالاری  مردم 
مردم  نوع  دو  است.  نشده  تبیین  خوب 
سالاری داریم؛ مردم سالاری دینی سیاسی 
و  سیاسی  مسوولان  انتخاب  شامل  که 
دولتمردان و نمایندگان مجلس و خبرگان 
است و دیگری مردم سالاری اجتماعی است 
هفتم  فصل  که  هستند  شوراها  همین  که 
قانون اساسی است و ۷ اصل دارد و کم به 

آن پرداخته شده است.

معاون اقتصادی رییس جمهور:

نقش شوراها افزایش مشارکت مردم در پیشرفت کشور است
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بین الملل
اخبار

تجارت ترجیحی بین کشورهای 

عضو »دی ۸« باید گسترش یابد

مناسبات  قفل  می تواند  ترجیحی  تجارت  گفت:  ایران  اتاق  رئیس 
را   »۸ »دی  مناسبات  حجم  و  شکسته  را  درون گروهی  اقتصادی 
متحول کند، بنابراین فهرست اقلام تجارت ترجیحی بین کشورهای 

عضو باید گسترش یابد.
گروه  دبیرکل  امام،  عبدالقدیر  ایزیکا  مهر،  خبرگزاری  گزارش  به 
هشت کشور اسلامی در حال توسعه )D۸( با حضور در اتاق ایران 
با غلامحسین شافعی دیدار و دو طرف درباره پیش نیازهای اجرای 

تجارت ترجیحی کشورهای عضو گفت وگو کردند.
عبدالقدیر امام در این دیدار با بیان اینکه در زمینه اجرای تجارت 
البته  گفت:  داشتیم،  خوبی  موفقیت   »۸ »دی  اعضای  ترجیحی 
در  اعضا  تا  بود  معلق  سال  چند  برای  اختلافات  حل  سازوکار 
وقفه ای  نتیجه  در  برسند.  مشترک  نتیجه  به  خود  گفت وگوهای 
ایجاد شد و اعضای »دی ۸« نتوانستند در قوانین داخلی خود این 
نهایت خرداد سال گذشته  اما در  برسانند.  به تصویب  را  مکانیزم 
موفق شدیم مکانیزم حل اختلافات را به انجام برسانیم. قرار است 
به زودی وزرای صنعت، معدن و تجارت کشورهای عضو »دی ۸« 
با هم ملاقات کرده و در رابطه با تصویب و حمایت از مکانیزم حل 

اختلافات اقدام کنند.
وی با بیان اینکه در زمان تصویب نهایی قرارداد تجارت ترجیحی 
درباره  اطلاعاتی  خصوصی  بخش  فعالان  عمده  بنگلادش،  در 
که  است  حالی  در  این  داد:  ادامه  هستند،  بی اطلاع  آن  جزئیات 
بخش خصوصی بیشترین حضور را در اجرای این قرارداد دارد. لذا 
درخواست ما این است که با همکاری شما بتوانیم برنامه ای برای 
آشنایی فعالان بخش خصوصی با این قرارداد برگزار کنیم. من در 
تماس با رؤسای اتاق های هفت کشور دیگر هم همین درخواست 
حجم  خصوصی،  بخش  کردن  فعال  با  بتوانیم  تا  کردم  مطرح  را 

مبادلات تجاری را افزایش دهیم.
 ۱۳۰ تجاری  مبادلات  حجم  از  نارضایتی  ابراز  با  امام  عبدالقدیر 
است  این  ما  گفت: هدف   »۸ کشورهای »دی  در  دلاری  میلیارد 
از ۵۰۰  بیش  به   ۸ دی  تجارت  سال ۲۰۳۰ حجم  از  قبل  تا  که 
میلیارد دلار برسد. این هدف قطعاً با اجرای درست قرارداد تجارت 

ترجیحی بین این کشورها محقق خواهد شد.
با اشاره به فعالیت یک شرکت مالزیایی و ایجاد پلتفرمی در  وی 
زمینه تجارت الکترونیک برای ارائه محصولات مربوط به کشورهای 

دی ۸، خواستار همکاری اتاق ایران با این شرکت شد.
غلامحسین شافعی رئیس اتاق بازرگانی ایران نیز با بیان اینکه دی 
۸ از ظرفیت های قابل توجهی در زمینه های اقتصادی، فرهنگی و 
نیروی انسانی برخوردار است گفت: با وجود جمعیت نزدیک به یک 
میلیارد نفری کشورهای دی ۸ و تولید ناخالص داخلی ۴ تریلیون 
این  وجود  با  چرا  که  است  مطرح  سوال  این  همیشه  اما  دلاری، 

ظرفیت ها حجم تجارت درون گروهی دی ۸ پایین است.
شافعی با تأکید بر اینکه تجارت ترجیحی می تواند قفل مناسبات 
اقتصادی درون گروهی را شکسته و حجم مناسبات دی ۸ را متحول 
کند، ادامه داد: فهرست اقلام تجارت ترجیحی بین کشورهای عضو 
باید گسترش یابد. این فهرست محدودکننده است و با افزایش آن 

می توان به افزایش مناسبات تجاری که هدف ماست دست یافت.
فعالان  به  بخشی  آگاهی  برای  ایران  اتاق  آمادگی  اعلام  با  وی 
اقتصادی درباره تجارت ترجیحی دی ۸ تأکید کرد: علاوه بر تجارت 
ترجیحی لازم است به بحث سرمایه گذاری مشترک درون دی ۸ 
توجه بیشتری داشته باشیم. پیشنهاد من این است که کمیته ویژه 
را  عضو  کشورهای  امکانات  تا  شود  تشکیل   ۸ دی  سرمایه گذاری 

برای افزایش سرمایه گذاری مشترک مورد بررسی قرار دهد.
در  اختلاف  و حل  داوری  اینکه موضوع  بیان  با  ایران  اتاق  رئیس 
افزود:  است،  برخوردار  بالایی  اهمیت  از  ترجیحی  تجارت  جریان 
اجرای مطلوب داوری، موجب افزایش اطمینان بین تجار کشورهای 
حل  و  داوری  مرکز  دور  گذشته  از  ایران  اتاق  شد.  خواهد  عضو 
اختلاف داشته و در این زمینه آماده تبادل تجربیات خود هستیم.

وی همچنین با اشاره به برگزاری اجلاس اتاق های کشورهای دی ۸ 
در بنگلادش یادآوری کرد: اتاق ایران در آن اجلاس پیشنهاد صدور 
گواهی مبدأ را مطرح کرد که مورد توجه قرار گرفت و الان در حال 
پیگیری است. به علاوه در این اجلاس برای برگزاری اجلاس بعدی 

اتاق های عضو دی ۸ آمادگی خود را اعلام کردیم.
از  را   ۸ دی  عضو  کشورهای  تجار  رفت وآمد  تسهیل  شافعی 
این  تجاری  مناسبات  سطح  افزایش  بر  اثرگذار  مهم  عوامل  دیگر 
که  است  این  من  پیشنهاد  رابطه  این  در  گفت:  و  برشمرد  گروه 
سفارتخانه های کشورهای دی ۸ معرفی نامه اتاق های بازرگانی را به 
رسمیت بشناسند و برای تجاری که از این طریق معرفی می شوند، 
به سرعت و به راحتی ویزا صادر شود. به علاوه لازم است این ویزاها 
برای چند بار رفت وآمد باشد که تجار بتوانند با طرف های خود به 

راحتی مذاکره کنند.
مجازی  ملاقات  برگزاری  برای  آمادگی  اعلام  با  ایران  اتاق  رئیس 
با شرکت مالزیایی و همکاری های مشترک در زمینه حلال گفت: 
بانکی تجربه زیادی داریم. مثلًا  ما در زمینه تهاتر به دلیل موانع 
مصالح ساختمانی مورد نیاز پاکستان را صادر کرده و در مقابل برنج 
از این کشور وارد می کنیم. با برخی کشورها هم اگر به کالای مورد 
نظر آن ها نیاز نداشته باشیم، آن را وارد کرده و به کشور ثالث صادر 

می کنیم. بنابراین مکانیزم تهاتر در ایران در حال توسعه است.

جمهور  رئیس  زلنسکی،  ولادیمیر 
اوکراین روز جمعه گفت که ارتش 
توپخانه،  کمبود  با  کشور  این 
مواجه  تانک  و  جنگنده  مهمات، 

است.
از  ایرنا  شب  جمعه  گزارش  به 
در  که  زلنسکی  تاس,  خبرگزاری 
مشترک  مطبوعاتی  کنفرانس  یک 
لتونیایی  همتای  لویتس  اگیلس  با 
می کرد  سخنرانی  لووف  در  خود 
کمبود  دلیل  به  که  شد  مدعی 
تسلیحات و مهمات ارتش اوکراین، 
ارسال سلاح  باید  غربی  کشورهای 

به این کشور را افزایش دهد.
مهمات  و  توپخانه  کرد:  تاکید  وی 
که  است  تسلیحاتی  مهمترین  آن 
به آن نیاز داریم. ما به تعداد زیادی 

از مهمات توپخانه نیاز داریم.
نیاز  که  شد  مدعی  زلنسکی 
حمله  برای  توپخانه  به  اوکراین 
برای  بلکه  نیست  روسیه  خاک  به 
تصرف  در  مناطق  گیری  بازپس 

مسکو می باشد.
خاطرنشان  اوکراین  جمهور  رییس 

کرد: ما به جنگنده نیاز داریم.
در  تانک  کمبود  به  همچنین  وی 

ارتش اوکراین اشاره کرد.
هر  در  داد:  توضیح  زلنسکی 
بدست  را  خود  تانک های  شرایطی 
خواهیم آورد. نیروهای مسلح ما در 
حال آموزش هستند. با این حال با 

کمبود مواجه هستیم.
پوتین  ولادیمیر  ایرنا،  گزارش  به 
از  پس  روسیه  جمهوری  رئیس 
غرب  بی توجهی  از  انتقاد  بارها 
از  مسکو  امنیتی  نگرانی های  به 
شمالی  آتلانتیک  پیمان  گسترش 
 ۵( فوریه   ۲۴ پنجشنبه  روز  )ناتو( 
نظامی  عملیات   )۱۴۰۰ اسفند 
و طرف  ویژه«  »عملیات  را  آن  که 
در  نظامی«  »تهاجم  را  آن  غربی 
به  و  کرد  آغاز  خواندند،  اوکراین 
 - پرتنش مسکو  روابط  ترتیب  این 
تغییر  نظامی  رویارویی  به  کی یف 

وضعیت داد.
تبعات  همه  با  اوکراین  جنگ 

سالگی  یک  به  حالی  گسترده اشدر 
نگرانی های  که  می شود  نزدیک 
جدی در مورد انبار سلاح اروپا که 
محتوای آن به سمت اوکراین روان 
همچنان  دارد.  وجود  است،  شده 
که اخبار تازه از وعده تامین ادوات 
نگرانی هایی  اوکراین  برای  سنگین 
جنگ  شدن  طولانی  مورد  در  را 
پایان  مبهم  و  دور  چشم انداز  و 

درگیری ایجاد کرده است.
جنگ  آغاز  از  اوکراین  متحدان 
و  مهمات  سلاح،  دلار  میلیاردها 
در  واقع  این کشورِ  برای  تجهیزات 
این  کرده اند.  ارسال  شرقی  اروپای 
تحت  را  اسلحه  انبارهای  موضوع 

فشار قرار داده است.
در  دفاعی  تجهیزات  شرکت های 
افزایش  اکنون  آمریکا  و  اروپا 
و  هوایی  پدافندهای  برای  تقاضا 
تجهیزات  و  تانک  ضد  سلاح های 
در  این  هستند.  شاهد  را  دیگر 
غربی  دولت های  که  است  حالی 
اوکراین  که  می کنند  پیش بینی 
به  آینده  سال های  طی  احتمالاً 
نیاز خواهد  نظامی مستمر  حمایت 
تولید  میزان  افزایش  اما  داشت. 
میزان  که  دهه  چندین  از  بعد 
این  برای  بوده  محدود  سفارش ها 

شرکت ها دشوار خواهد بود.

زلنسکی:  با کمبود سلاح و مهمات 
مواجه هستیم

گزارش

هشدار چین به اروپا درباره عواقب 
ممنوعیت تیک تاک

سوی  از  تیک تاک  از  استفاده  ممنوعیت  که  داد  هشدار  چین 
لطمه  اروپا  در  تجاری  اعتماد  به  اروپا،  اتحادیه  رسمی  موسسات 

وارد خواهد کرد.
به گزارش ایسنا، در جدیدترین مرحله از جنگ بر سر اپلیکیشن 
اشتراک گذاری ویدئویی تیک تاک، پارلمان اروپا، کمیسیون اروپا و 
شورای اتحادیه اروپا نصب تیک تاک در دستگاه های این نهادها را 
ممنوع اعلام کرده اند. این اقدام پس از اقدام مشابه دولت فدرال، 
کنگره و بیش از نیمی از ۵۰ ایالت آمریکا صورت می گیرد. کانادا 
کرده  ممنوع  را  دولتی  دستگاه های  در  تیک تاک  از  استفاده  هم 

است.
تیک تاک در میان نوجوانان محبوبیت زیادی دارد اما این نگرانی 
رگولاتوری  و  قدرت حقوقی  از  است  ممکن  که چین  دارد  وجود 
خود برای به دست آوردن اطلاعات شخصی کاربران یا تلاش برای 
این پلتفرم  به نفع چین در  نادرست  یا روایتهای  انتشار اطلاعات 

استفاده کند.
حزب  طریق  از  و  داده  نشان  واکنش  اتهامات  این  برابر  در  چین 
پیام  و  اجتماعی  شبکه  پلتفرمهای  از  بسیاری  حاکم،  کمونیست 
رسانهای خارجی از جمله یوتیوب، توییتر، فیس بوک، اینستاگرام 
و تیک تاک را مسدود کرده است. نسخه چینی تیک تاک، "دوین" 
)Douyin( نام دارد که مجاز است اما محتوای آن، مشابه محتوایی 

که در تیک تاک دیده می شود، نیست.
روزانه  کنفرانس  در  چین  خارجه  وزارت  سخنگوی  نینگ،  مائو 
اخیرا  اما  دنیاست  بازار  آزادترین  است  اروپا مدعی  اتحادیه  گفت: 
علیه شرکتهای  غیرمعقول  کننده  و سرکوب  تدابیر محدودکننده 
کشورهای دیگر را بر اساس امنیت ملی، به کار بسته است. این امر 
به اعتماد جامعه جهانی به فضای کسب و کار در اتحادیه اروپا لطمه 
وارد خواهد کرد. اتحادیه اروپا باید حرف خود را با عملش تطبیق 
داده، به اقتصاد بازار و رقابت منصفانه احترام گذاشته و سوءاستفاده 
از مفهوم امنیت ملی را متوقف کند و یک فضای کسب و کار باز، 
منصفانه، شفاف و غیرتبعیض آمیز برای همه شرکتها ایجاد کند.

کارکنان اتحادیه اروپا ملزم هستند تا ۱۵ مارس، تیک تاک را در 
دستگاه هایی که برای امور حرفه ای استفاده می کنند، حذف کنند. 
در نروژ که جزء اعضای اتحادیه اروپا نیست، وزیر دادگستری این 
کشور مجبور شد بابت این که اعلام نکرده بود در گوشی دولتی 

خود تیک تاک نصب کرده است، عذرخواهی کند.
مقررات  رعایت  برای  اروپا  اتحادیه  سوی  از  همچنین  تیک تاک 
دیجیتالی جدید تحت فشار قرار گرفته است. هدف از این مقررات، 
وادار کردن پلتفرمهای آنلاین بزرگ برای پاکسازی محتوای مسموم 
و غیرقانونی تحت مقررات حریم خصوصی دیتای این بلوک است.

به  سفید  کاخ  آمریکا،  در  آسوشیتدپرس،  گزارش  اساس  بر 
سازمانهای فدرال، ۳۰ روز مهلت داده است تا تیک تاک را از همه 
دستگاه های دولتی پاک کنند. کاخ سفید پیش از این تیک تاک را 

در دستگاه های خود ممنوع کرده بود.
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آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

شماره  رای  مفاد  استناد  به  اینکه  به  نظر 
 1395/08/13 139560301022009574مورخ 
ثبت  اداره  در  عادی مستقر  اسناد  به  هیات رسیدگی 
اسناد و املاک رباط کریم بر حسب ماده 3 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
مالکانه  انتقال عادی و تصرفات  تاکید  بر  رسمی مبنی 
به  اله   سبقت  فرزند  اندرود   برزگر  سعید  متقاضی 
به  تهران نسبت  از  شماره شناسنامه 10240 صادره 
بنای احداثی به مساحت  با  ششدانگ یک قطعه زمین 
فرعی   - پلاک  از  شده  مجزی  و  مفروز  مترمربع   778
در  واقع  اصلی   153 از  تفکیکی   5 قطعه  از  مفروز 
رسمی  مالکیت  از  کریم  رباط  شهرستان  ثبتی  حوزه 
به منظور اطلاع عموم  لذا  محمودجعفری محرز گردیده 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود 
در صورتیکه شخص یا اشخاصی نسبت به صدور سند 
توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت 
اعتراض  ماه  به مدت دو  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از 
به  تا  نماید  اخذ  اداره تسلیم و رسید  این  به  را  خود 
حکم  ارائه  به  موکول  اقدامات  و  احاله  دادگاه صالحه 
انقضای  صورت  در  است  بدیهی  گردد.  دادگاه  قطعی 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 
سند  صدور  حال  هر  در  و  شد  خواهد  صادر  مالکیت 
مالکیت جدید مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد 

بود.
تاریخ انتشار اولین آگهی : 13 /12 /1401

تاریخ انتشار دومین آگهی: 28 / 12 / 1401
بابک احمدی رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم

 سخنگوی مسئول سیاست خارجی 
که  کرد  تصریح  اروپا  اتحادیه 
دارایی  وزیر  تحریک آمیز  اظهارات 
درباره  صهیونیستی  رژیم  کابینه 
»حواره«  فلسطینی  شهرک  محو 
وی  نیست.  تحمل  قابل  نابلس  در 
برای  مجارستان  تصمیم  همچنین 
قدس  به  کشور  این  سفارت  انتقال 
بین المللی  قوانین  خلاف  را  اشغالی 

خواند.
این  استانو  پیتر  ایرنا،  گزارش  به 
با  نشست  در  جمعه  روی  را  مطلب 
کرد  مطرح  بروکسل  در  خبرنگاران 
مطرح  اظهارات  متاسفانه  افزود:  و 
غیرقابل  اسموتریچ  سوی  از  شده 

قبول و غیرقابل تحمل است.
اظهارات  »این  اینکه  بیان  با  وی 
یک  در  خودسرانه  خشونت های 
تحریک  را  پرتنش  بسیار  وضعیت 
و  اروپا  اتحادیه  افزود:  می کند« 
بورل(  )جوسپ  عالی  نماینده 
و  تنش ها  فوری  کاهش  خواستار 
شده اند  خشونت بار  درگیری های 
دقیقا  اسموتریچ  آقای  اظهارات  اما 
خلاف این جهت و غیر قابل تحمل 

است.
اروپا  اتحادیه  مواضع  دیگر  بار  وی 
کاهش  برای  تلاش  خصوص  در  را 
رژیم  محکومیت  بدون  را  تنش ها 

صهیونیستی تکرار کرد.
اقدام  سرویس  ارشد  سخنگوی 
به  ادامه  در  اروپا  اتحادیه  خارجی 
تصمیم  درباره  خبرنگاری  سووال 
این  سفارت  انتقال  برای  مجارستان 

اشغالی  قدس  به  تل آویو  از  کشور 
پاسخ داد و گفت که موضع دیرینه 
مبتنی  رابطه  این  در  اروپا  اتحادیه 
بر قطعنامه ۴۷۸ سازمان ملل متحد 
عضو  دولت های  تمام  »از  که  است 
سفارت  که  می خواهد  ملل  سازمان 
کنند.  خارجی  قدس  از  را  خود 
تمام  که  است  خاطر  همین  به 
اتحادیه  هیات  و  عضو  دولت های 
تل آویو مستقر  در  اسرائیل  در  اروپا 

هستند«
سخنان  درباره  استانو  اظهارات 
کابینه  دارایی  وزیر  آمیز  تحریک 
آن  از  پس  صهیونیستی  رژیم 
است:  گفته  نامبرده  که  شد  مطرح 

شهرک نشینان  گسترده  حملات  از 
منطقه  در  فلسطینیان  علیه  یهودی 
 ۲۶ در  نابلس  جنوب  در  حواره 
خواستار  می کنم،  حمایت  فوریه، 
هستم.  منطقه  در  قومی  پاکسازی 
باید  حواره  منطقه  شد:  مدعی  وی 

از روی زمین محو شود.
اشتیه   محمد  پیوند  همین  در 
خودگردان  تشکیلات  وزیر  نخست 
دارایی  وزیر  اظهارات  فلسطین 
تروریستی  را  صهیونیستی  رژیم 
این  گفت،  و  خواند  نژادپرستانه  و 
به  ارائه  برای  تنهایی  به  اظهارات 
کافی  بین المللی  کیفری  دیوان 

خواهد بود.

اتحادیه  متحد،  ملل  سازمان  از  وی 
بین المللی  و همه سازمان های  اروپا 
را  اظهارات  گونه  این  که  خواست 
بین المللی  قطعنامه های  و  محکوم 
و  اسرائیل  تحریم  درخصوص 
ارتکاب  خاطر  به  آن  مجازات 
جنایت هایش را فعال کرده و به تل 
آویو اجازه فرار از مجازات را ندهند.

رژیم  ارتش  نیروهای  یورش 
 ۴( فوریه   ۲۲ در  صهیونیستی 
کرانه  شمال  در  نابلس  به  اسفند( 
آن  جریان  در  که  اشغالی  باختری 
تن   ۱۰۲ و  شهید  فلسطینی   ۱۱
دیگر زخمی شدند، منجر به شعله ور 

شدن مجدد تنش ها شده است.

سخنگوی ارشد اتحادیه اروپا :

اظهارات درباره »حواره« قابل تحمل نیست/
انتقال سفارت به قدس اشغالی خلاف قوانین است

سه شنبه 16   اسفند  1401



هنری
خبر

در نمایشگاه »رصتا« بیان شد؛

سخنان جبلی درباره ساترا، تخلفات 

شبکه خانگی و تصویب قوانین جدید

رییس صدا و سیما در افتتاحیه نمایشگاه »رصتا« درباره قوانین 
ساترا که در پروسه تصویب قرار دارد سخن گفت.

به گزارش خبرنگار مهر، پیمان جبلی رییس صدا و سیما امروز 
پنجشنبه یازدهم اسفند در مراسم افتتاحیه نمایشگاه »رصتا« 
تاکنون نزدیک ۳۷۰  یافت و در سخنانی تصریح کرد:  حضور 
مجوز برای رسانه های حوزه نشر دیجیتال صادر شده است. با 
تعامل بسیار خوبی که وجود دارد این عدد احتمالا تا آخر سال 

یا چند ماه آینده به ۵۰۰ مجوز برسد.
وی درباره وظیفه صدا و سیما در حوزه تنظیم گری تصریح کرد: 
سازمان صدا و سیما در جایگاه قانونی تنظیم گری صوت و تصویر 
فراگیر در فضای مجازی رسالت خود را حمایت از فعالان بخش 
خصوصی در حوزه تولید محتوا اعم از نمایش خانگی و برنامه 
سازی تولید محتوا در قالب ها و گونه های مختلف می داند. 
همچنین قانون وظیفه نظارت بر تولید محتوا و انتشار هم بر 

عهده نهاد تنظیم گر ساترا گذاشته است.
های  حمایت  دارد  آمادگی  سیما  و  صدا  کرد:  اضافه  جبلی 
از تولیدکنندگان محتوایی که در مسیر سلامت  بیشتری هم 

فرهنگ جامعه قدم بر می دارند، داشته باشد.
وی با اشاره به انتظار خانواده ها تصریح کرد: مردم و خانواده ها 
با روش ها و رویکردهای درست محتوای سالم و  انتظار دارند 

مورد نیاز جامعه را در اختیارشان بگذاریم.
درباره  پرسشی  به  پاسخ  در  ادامه  در  سیما  و  صدا  رییس 
رویکردهای این رسانه در ماه های اخیر که کمتر توانسته رضایت 

مخاطب را در بر داشته باشد عنوان کرد:
رسانه ملی از تمام توان فکری، حرفه ای و مادی خودش برای به 
روز شدن استفاده می کند همان طور که طرف مقابل چه رقبا 
و چه دشمنان از همه ظرفیت های به روز شده حرفه ای و فنی 
و فکری خود استفاده می کنتد. در دوره تحولی صدا و سیما بنا 
بر این است که ما روایت اول را در اختیار داشته باشیم و اجازه 
ندهیم روایت اول در اختیار دشمنان باشد. همچنین برای ایجاد 
هم افزایی و تعامل موثر بین رسانه ملی و دستگاه های مسئول 

تلاش می کنیم تا رسانه ملی وظایف خودش را انجام دهد.
»رصتا«  نمایشگاه  رویکرد  درباره  پرسشی  به  پاسخ  در  جبلی 
عنوان کرد: این نمایشگاه خودش بهترین مصداق برای تعامل 
و هم افزایی بین ساترا به عنوان نماینده سازمان صدا و سیما 
در حوزه تنظیم گری صوت و تصویر فراگیر در فضای مجازی با 
فعالان، شرکت ها و در واقع مجموعه رسانه هایی است که در 

حوزه تولید محتوا در فضای مجازی فعالیت می کنند.
جبلی در پاسخ به پرسش دیگری درباره جایگاه قانونی ساترا 
عنوان کرد: اصل ۱۷۵ قانون اساسی، سازمان صدا و سیما را 
کشور  در  فراگیر  تصویر  و  صوت  انحصاری  مسئول  عنوان  به 
مشخص کرده است. تفسیر شورای نگهبان که به منزله قانون 
اساسی است و به همان اندازه اعتبار دارد در سال ۱۳۷۹ دستور 
العمل ها را به صورت مطلق تفسیر کرده، و در واقع حکمرانی 

در آنجا هم به عهده صدا و سیما است.
وی با اشاره به خلاء قوانین موجود بیان کرد: به لحاظ قانونی، 
نقیصه ای برای انجام این وظیفه قانونی صدا و سیما در کنار 
اسناد قانونی فراوانی که وجود دارد، وجود ندارد. البته دستور 
مقام معظم رهبری به رئیس جمهور سابق در راستای همان 
قانون اساسی صادر شده است و تکلیف را مشخص می کند. 
آنجایی که ما دچار نقص بودیم و نیاز به قانون داریم تخلفاتی 
دستگاه  تا  باشد  باید  بیفتد  اتفاق  حوزه  این  در  اگر  که  است 

قضایی بداند به چه شکل با آن برخورد کند.
رئیس صدا و سیما اضافه کرد: حکمی برای آیین نامه تخلفات 
با کمک مجلس  امیدواریم  و  ایم  داشته  تلفیق  در کمیسیون 
شورای اسلامی بتوانیم از این نقیصه هم عبور کنیم. آیین نامه 
تخلفات باید مشخص شود و به تصویب برسد اما به این معنی 
نیست اصل تنظیم گری سازمان صداوسیما و ساترا در حوزه 
تصویر فراگیر در فضای مجازی نیاز به قانون دارد. این نیاز به 
اساسی  قانون  تفسیر  و  اساسی  قانون  در  باشد  هم  اگر  قانون 
تکلیفش مشخص شده مگر اینکه قانون اساسی بخواهد تغییر 

کند.
جبلی در بخش دیگر گفت: حکمرانی فرهنگی در صوت و تصویر 
فراگیر به عهده سازمان صدا و سیما است. نکته ای هم گاهی 
اوقات گفته می شود مبنی بر اینکه شما رقیب فعالان شبکه 
نمایش خانگی هستید. به این بعد توجه کنیم، در واقع فعالیت 
حوزه های خصوصی در صوت و تصویر فراگیر به نوعی به نیابت 
از صدا و سیما اتفاق می افتد یعنی این حوزه منحصرا به صدا و 

سیما سپرده شده است.
وی با اشاره به ملاحظات تولیدکنندگان محتوا تصریح کرد: هیچ 
خانواده ای اجازه نمی دهد سریالی در مجموعه نمایش خانگی 
استفاده از مواد مخدر را نشان دهد، رابطه آزاد جنسی و یا رذایل 
اخلاقی را ترویج دهد. هیچ خانواده ای اجازه نمی دهد با مجوز 

یک نهاد جمهوری اسلامی این موارد ترویج شود.
از  خانگی  شبکه  آثار  پخش  به  اشاره  با  سیما  و  صدا  رئیس 
تلویزیون اضافه کرد: اگر رسانه های صوت و تصویر فراگیر در 
فرهنگی  معیارهای  و  استانداردها  این  بپذیرند  مجازی  فضای 
آنتن  در  بلکه  کنیم  قبول می  را  آنها  تنها  نه  کنند  رعایت  را 
صدا و سیما هم تبلیغ شان خواهیم کرد یعنی کارشان را می 
خریم و پخش هم می کنیم. جبلی در پاسخ به پرسش خبرنگار 
قانونگذاری در مجلس شورای  و  تخلفات  درباره وضعیت  مهر 
اسلامی در این حوزه، افزود: در هر عرصه ای وقتی تخلفی صورت 
می گیرد و آن نهاد تنظیم گر گزارش تخلف را به دستگاه قضایی 
ارائه می دهد دستگاه قضایی حتماً باید به گونه ای عمل کند که 
جلوی تخلف گرفته شود. حتی در فرض عدم وجود آیین نامه 
تخلفات به نظر می رسد وظیفه آن دستگاه نهایی حکم کننده 
که دستگاه قضایی است ایجاب می کند جلوی تخلف را بگیرد. 
امیدوارم آیین نامه تخلفات که قرار است به تصویب مجلس و 
به تصویب هیأت دولت برسد به دستگاه قضایی کمک کند که 

وظیفه اش را بهتر انجام دهد.

در  سینمایی  سازمان  رئیس  خزاعی  محمد 
ها  اولی  فیلم  صلاحیت  پروانه  اعطای  مراسم 
عنوان کرد باید حاکمیت سرمایه را به حاکمیت 
استعداد، تعهد، اخلاق و کارآمدی تبدیل کنیم.

روابط  از  نقل  به  مهر  خبرگزاری  گزارش  به 
اعطای  مراسم  فارابی،  سینمایی  بنیاد  عمومی 
تایید  تایید شورای  گواهینامه فیلمسازان مورد 
اسفند   ۱۱ پنجشنبه  فیلم اولی ها  صلاحیت 

۱۴۰۱ در بنیاد سینمایی فارابی برگزار شد.
در تغییر نسل فیلمسازی به کارگردانانی آشنا با 

فناوری های روز نیاز داریم
کلیپی  پخش  از  بعد  و  مراسم  این  ابتدای  در 
درباره دستاوردهای سینمای ایران، سیدمهدی 
جوادی مدیرعامل بنیاد سینمایی فارابی با بیان 
در  ما  برای  افتخاربرانگیز  یک جمع  این  اینکه 
بنیاد سینمایی فارابی است، گفت: یکی از مهم 
راه  فارابی  بنیاد سینمایی  در  ما  کارهای  ترین 
تایید  شورای  و  اولی ها  فیلم  باشگاه  اندازی 
سامانه  که  زمانی  بود.  اولی ها  فیلم  صلاحیت 
ثبت  در  گسترده ای  استقبال  کرد  کار  به  آغاز 
نمی بستیم،  را  سامانه  اگر  و  گرفت  صورت  نام 
نفر   ۸۰۰ از  بیش  به  شاید  متقاضیان  تعداد 
تایید  فرآیند  مهم  اتفاق  اما  می رسید،  هم 
صلاحیت فیلم اولی ها بود که به اذعان بسیاری 
از سینماگران یکی از حرفه ای ترین فرآیندهای 

تایید صلاحیت تا به امروز بوده است.
وی ادامه داد: روزی که آیین نامه شورای تایید 
صلاحیت اعلام و ماموریت آن از سوی سازمان 
سینمایی به بنیاد سینمایی فارابی سپرده شد، 
به  اتفاق  این  مبادا  که  داشتند  دغدغه  برخی 
صلاحیت ها  تایید  در  حرفه ای  غیر  فرایندی 
به  این مدت  در  که  با زحماتی  اما  منجر شود 
که  پیگیری  و  صبر  با  و  دادیم  شورا  اعضای 
به  دوستان  صلاحیت  بررسی  روند  در  آن ها 
مدیران  از  بسیاری  اعتراف  سبب  دادند،  خرج 
بودن  به حرفه ای  اهالی هنر هفتم  و  سینمایی 

روند انتخاب فیلم اولی ها شد.
افزود:  فارابی  سینمایی  بنیاد  مدیرعامل 
صلاحیت  تایید  شورای  در  امروز  بگویم  باید 
از همه دوستانی که در این جمع  فیلم اولی ها، 
دارند،  حضور  اولی  فیلم  کارگردانان  عنوان  به 
می توانیم دفاع کنیم و بگوییم قطعا بهترین ها را 
انتخاب کرده ایم و خروجی اش را در جشنواره 

فجر چهل و یکم هم دیدیم.
نسل  تغییر  یک  با  امروز  اینکه  بیان  با  جوادی 
عنوان  ایم،  مواجه  سینمایی  مشاغل  همه  در 
کارگردانی  حوزه  در  نسل  تغییر  این  کرد: 
روز  فناوری های  به  توجه  و  است  مهم  بسیار 
به  از مسائل جدی دیگر سینماست. توجه  نیز 
جلسات  در  و  است  تاکید  مورد  هم  ژانر  تنوع 
اگر  که  داشتیم  تاکید  نیز  حضوری  مصاحبه 
چه  دارند،  حضور  متفاوتی  ژانر  در  دوستان 
ادامه  را  فعالیت شان  شاخه  همان  در  که  بهتر 
دهند. سوابق فیلم های کوتاه این جمع همگی 
حاکی از نوآوری در حوزه های ژانری نظیر ژانر 
کودک و نوجوان، فانتزی و … داشت. امیدوارم 
آتی  سال های  در  ما  سرمایه های  دوستان  این 
سینمای ایران باشند و همه را سیمرغ به دست 

روی سن اختتامیه فیلم فجر ببینیم.
به  را  آینده ساز  استعداد   ۸۷ تا  کردیم  تلاش 

سینمای ایران معرفی کنیم
کارگردان  کانون  نماینده  صدرعاملی  رسول 
در  نیز  فیلم اولی ها  صلاحیت  تائید  شورای  در 
اولی ها  فیلم  تایید صلاحیت  گفت:  مراسم  این 

و  کرونا  روزهای  در  که  بود  دشواری  فرآیند 
تلاش  اینجا  ما  شد.  انجام  اخیر  ناآرامی های 
کردیم تا خروجی  را که امروز می بینیم، داشته 
باشیم. این اتفاق باید ۲۰ سال پیش رخ می داد. 
بهترین ها را جذب کردیم تا فرصت فیلمسازی 
برایشان فراهم کنیم و همین حالا هم که اتفاق 
سازمان  و  فارابی  از  تقدیر  جای  است،  افتاده 
دار  ادامه  جریان  این  امیدوارم  دارد.  سینمایی 
باشد و همه شما بتوانید فیلم هایتان را بسازید.

وی خطاب به فیلمسازان حاضر در جمع اظهار 
عضو  بلکه  نیستید  اولی  فیلم  دیگر  شما  کرد: 
ایران هستید و مطمئن هستم  جدی سینمای 
بازی  که خوش خواهید درخشید. هیچ رفاقت 
شورا  کار  در  اصلا  سفارش ها  و  نبود  کار  در 
و  رسیده  آثار  از  شورا  اعضای  نداشت.  تاثیری 
مصاحبه های حضوری به این نتیجه و جمع بندی 
رسیدند و تلاش کردیم تا ۸۷ استعداد آینده ساز 

را به سینمای ایران معرفی کنیم.
این فیلمساز و تهیه کننده پیشکسوت تصریح 
بدانیم،  میزانسن  چقدر  اینکه  نظرم  به  کرد: 
 ،… و  باشیم  بلد  را  بازیگر  از  گرفتن  بازی 
نیمی از کار است اما مهم تر از همه برای یک 
که  است  از خصوصیاتی  برخورداری  کارگردان 
بتواند با حداقل ۷۰ نفر در پشت صحنه کار و 
تعامل کند. زیرا عوامل فیلمش افراد متخصصی 
هستند که باید بلد باشید چطور با آن ها صحبت 
کنید تا همه داشته ها و تجربیات خود را در کار 

شما صرف کنند.
دیده ایم  بارها  کرد:  عنوان  صدرعاملی 
کار  یا  بازی  نتوانسته اند  که  را  کارگردانانی 
خوبی را از یک بازیگر، فیلمبردار یا دیگر عوامل 
بگیرند. به نظرم شما این را بلد هستید تا همه 

افراد در فیلم تان بهترین خود را ارائه کنند.
وی در پایان صحبت هایش گفت: اگر یک فیلم 
آن  مسئول  کارگردان  شود  مشکلی  هر  دچار 
است و اگر بدرخشد ماحصل کار گروهی است. 
خوشحالم که در جمعی حضور دارم که آینده 

سازان سینمای ایران خواهند بود.
تقدیر از فیلم اولی های فجر ۴۱

خزاعی  محمد  حضور  با  مراسم  این  ادامه  در 
جوادی،  سیدمهدی  سینمایی،  سازمان  رئیس 
آرمان  از  صدرعاملی  رسول  و  آذرپندار  مهدی 
خوانساریان کارگردان »جنگل پرتقال«، حسین 
رضا  چرمی«،  »کت  کارگردان  میرزامحمدی 
عاج  لیلی  رفتن«،  از  »بعد  کارگردان  نجاتی 

عسگری  محمد  و  ثریا«  »سرهنگ  کارگردان 
مورد  کارگردان  پنج  گلی«،  »اتاقک  کارگردان 
که  فیلم اولی ها  صلاحیت  تایید  شورای  تایید 
فجر حضور  فیلم  جشنواره  یکمین  و  چهل  در 

داشتند، تقدیر به عمل آمد.
باید حاکمیت سرمایه را به حاکمیت استعداد، 

تعهد، اخلاق و کارآمدی تبدیل کنیم
در ادامه این مراسم محمد خزاعی رئیس سازمان 
سینمایی با ابراز خوشحالی از حضور در چنین 
مراسمی گفت: از بدو ورود به سازمان سینمایی 
کارگردانان  ورود  نحوه  و  سازوکار  موضوع 
بود. در  برایمان مطرح و مهم  جدید به سینما 
رسیدیم  فرآیندی  به  جوادی  دکتر  با  جلساتی 
جریان  و  کنیم  نگاه  سینما  به  تخصصی تر  تا 
متکی  سال ها  این  از  پیش  که  سینما  به  ورود 
بر جریان داشتن سرمایه بود و برای فیلمسازی 
نیاز چندانی به هنرمند به معنای واقعی بودن 
این  از  پیش  شاید  کند.  تغییر  نمی شد،  حس 
ساخت  پروانه  سرمایه ای  کردن  پیدا  با  می شد 
چه  و  بود  چه  فیلم  خروجی  اینکه  اما  گرفت 
تعداد فیلمسازان می توانستند در فضای سینما 
بقای فعالیت کنند، مطرح نبود اما شورای تایید 
گذشته  ماه های  طی  فیلم اولی ها  صلاحیت 
تایید  و  آثار  بررسی  به  روزی  شبانه  طور  به 

صلاحیت ها  پرداخت.
وی با تشکر از سیدمهدی جوادی، امیر بوالی، 
مهدی  و  عرب  محمدرضا  صدرعاملی،  رسول 
زمانی  کرد:  بیان  شورا  این  اعضای  آذرپندار 
می توان از سینمای هویت ساز صحبت کرد که 
فیلمسازان جوان، تازه کار، بدون رانت و سرمایه 
در هر نقطه از کشور عزیز ما بتوانند از فرصت 
همچون  فیلمسازان  کنند.  استفاده  فیلمسازی 
به دوستان و همنوعان  پزشکان در فیلمسازی 

خود متعهد می شوند.
با پشتوانه تجارب  ایران  پوست اندازی سینمای 

پیشکسوتان ادامه می یابد
انتظار نمی رود سال آینده  البته  ادامه داد:  وی 
۸۷ فیلم اولی داشته باشین و شرایط فیلمسازی 
حمایت  با  چه  مرور  به  باید  عزیزان  شما 
و  فارابی  سینمایی  بنیاد  سینمایی،  سازمان 
بخش  حمایت  با  چه  و  دولتی  نهادهای  سایر 
خصوصی که فعالیت آن در سینما حائز اهمیت 
است، فراهم شود. آقای صدرعاملی گفتند من 
به  درخشان  فیلمساز  تعداد  این  با  مواجهه  از 
در  استعدادهایی جدی  آمدم که همگی  شعف 

سینمای ایران هستند.
تداوم  به  اشاره  با  همچنین  خزاعی  محمد 
سینمایی  سازمان  در  عدالت محوری  سیاست 
تاکید کرد: سازمان سینمایی تلاش خواهد کرد 
تا عدالت را با دخیل کردن مردم و استعدادهای 
جوان و البته بانوان توانا در سینمای ملی برقرار 
سازد و بنیاد سینمایی فارابی، انجمن سینمای 
و  مستند  سینمای  گسترش  مرکز  و  جوانان 
تجربی در این راه مسئولیت بزرگی را برگردن 

دارند.
بدون  استعدادهای  کشف  وظیفه  افزود:  وی 
سرمایه و حمایت از آن ها را در تمام نهادهای 
ارشاد  سینمایی زیر مجموعه وزارت فرهنگ و 
داریم  اعتقاد  و  داد  خواهیم  تداوم  اسلامی 
سینمای ایران زمانی ملی و الهام بخش سینمای 
جهان خواهد بود که براساس ارزش های انقلاب 
حاکمیت  به  را  سرمایه  حاکمیت  اسلامی، 

استعداد، تعهد، اخلاق و کارآمدی تبدیل کند.
کرد:  اظهار  پایان  در  سینمایی  سازمان  رئیس 
خوشحالم  و  می گویم  تبریک  جمع  این  به 
استان های  به  سفر  با  که  عدالت محوری  شعار 
سینمایی  سازمان  در  ورود  بدو  از  مختلف 
حالی  در  است.  شده  محقق  داشتیم،  مدنظر 
می شد  فراهم  شرایطی  کمتر  این  از  پیش  که 
همان  در  ها  شهرستان  در  حاضر  سینماگران 
را  خود  سینمایی  فعالیت  خود  زندگی  محل 
تا  یافت  خواهد  ادامه  شرایط  این  کنند.  دنبال 
شروع  که  ایران  سینمای  پوست اندازی  جریان 
شده است، با احترام به پیشکسوتان و با پشتوانه 

تجارب آن ها ادامه یابد.
اعطای  تا  شانسش  با  اوسیوند  علی  شوخی  از 

گواهینامه
در پایان این مراسم کلیپ مرامنامه فیلم اولی ها 
تائید  اولی  فیلم  کارگردان   ۸۷ و  شد  پخش 
صلاحیت  تائید  شورای  توسط  شده  صلاحیت 
نمایندگانشان روی سن  یا  فیلم  اولی ها هریک 
دریافت  را  خود  گواهینامه های  و  شدند  حاضر 

کردند.
متقاضی  و  پیشکسوت  بازیگر  اوسیوند  علی 
ساخت فیلم اول نیز بعد از دریافت گواهینامه 
خود  گفت: من در دانشگاه هم یک واحد را سه 
بار امتحان می دادم و اسمم نبود. چون شانس 
اما امشب  نداشتم و فقط برگه من گم می شد 

خوشحالم که بالاخره برگه اسم من پیدا شد.

در مراسم اعطای پروانه صلاحیت فیلم اولی ها مطرح شد؛

تبدیل حاکمیت سرمایه به حاکمیت استعداد

خبر

فرزاد جمشیدی  مطرح کرد؛
سحرهای امسال در تلویزیون نیستم

پایین  مالی  استاندارد  به  اشاره  با  جمشیدی  فرزاد 
این  که  کرد  بیان  معارفی  برنامه های  در  تلویزیون 
استانداردها باید تغییر کند و بین مجری مولف و کسی 

که ۱۱ ماه کار کرده است با دیگری تفاوت باشد.
به  اشاره  با  مهر  خبرنگار  با  گفتگو  در  فرزاد جمشیدی 
اینکه سحرگاه ۱۴۰۲ قرار نیست برنامه ای برای تلویزیون 
داشته باشد درباره دلیل آن بیان کرد: من چندین سال 
سال  یا هشت  هفت  شاید حدود  و  نبودم  تلویزیون  در 
برنامه های  به خاطر  مرا  مردم  نکردم.  اجرا  برنامه سحر 
سحر می شناسند. در این سال ها برنامه های دیگری هم 
اجرا کرده ام ولی مردم لطف دارند و این توفیق خداست 

که مرا با برنامه های سحرگاهی می شناسند.
جمشیدی درباره این نوع شناخت مردم نسبت به اجرا 
در سحرگاه اظهار کرد: اینها به دلیل مجاهدتی است که 
برای برنامه بابت مطالعه، تحقیق بوده تا برنامه را متفاوت 
کند. در این چند سالی هم که در تلویزیون نبوده ام از 
سرویس های  و  پلتفرم ها  با  و  نبوده ام  جدا  سحر  برنامه 
مختلفی در ایام مختلف و به ویژه ماه رمضان کار کرده ام.

پلتفرم ها  با  امسال  رمضان  اینکه  به  اشاره  با  وی 
تلویزیون  علیه  اقدامی  این  کرد:  عنوان  می کند  کار 
تلویزیون  در  دوستان  که  خواسته ام  شاید  بلکه  نیست 
گزینه های  ظاهراً  باشند.  داشته  بهتری  تصمیم گیری 
برنامه سحر وجود داشته است و  متعددی برای اجرای 
من احساس کردم انتخاب دوستان در تلویزیون نیستم. 

دیدم پلتفرم ها شرایط بهتری دارند.
آزادی عمل برای اجرا در تلویزیون به من داده شده است

این مجری باسابقه درباره اینکه این شرایط بهتر شامل 
چه مواردی می شود و چقدر از آن مالی است؟ توضیح 
داد: غیر از مسائل مالی بحث دیگری نیست در تلویزیون 
آن آزادی عمل به من داده شده است که کار کنم. اما 
استانداردی  مالی  مباحث  در  که  گفته اند  که  این طور 

وجود دارد که باید حفظ شود.
وی اضافه کرد: دوستان احساس می کنند که استاندارد 
این است که  باید رعایت شود من هم حرفم  تلویزیون 
اگر آن استاندارد همراه با کیفیت باشد اشکالی ندارد اما 
احساس می کنم اولویت صرفاً همان استاندارد مالی است 

نه دیگر مسائل.
خبرنگار،  گزارشگر،  پرسشگر،  بین  تفاوتی  تلویزیون  در 

گوینده، مجری و مجری مولف نیست
از  اینکه چرا برنامه های معارفی  جمشیدی در پاسخ به 
مساله  این  برخوردار هستند گفت:  مالی کمتری  منابع 
منحصر به دوره اخیر سازمان نیست. یک نکته را هم باید 
در نظر بگیریم از آنجایی که من آموزش مجریان را هم 
حدود ۲۰ سال است بر عهده دارم می گویم؛ در تلویزیون 
تفاوتی بین پرسشگر، گزارشگر، خبرنگار، گوینده، مجری 

و مجری مولف نیست.
وی اضافه کرد: در سازمان باید روشی داشته باشیم که 
مجریان طبقه بندی و گروه بندی شدند. اگر استانداردی 
که در نظر گرفته شده فقط برای مجریان معارفی باشد 
هم  زیادی  زحمت  که  معارفی  دوستان  می شود  باعث 

می کشند، احساس کنند اجر کمتری می برند.
این مجری برنامه های تلویزیونی عنوان کرد: برنامه های 
انصافاً  و  است  معارفی  برنامه های  المپیک  رمضان  ماه 
تلویزیون همیشه برای این ماه زحمت کشیده است اما 
است  مولف  که  مجری  یک  تفاوت  باید  حال  عین  در 
متن  روی  از  است،  مطالعه  قلمش  پناه  و  پیشینه  و 
با دیگر مجریان  بلکه متن را درونی می کند  نمی خواند 

مشخص باشد.
وی درباره کسانی که در ماه رمضان و در فضای برنامه ها 
گاهی کتاب هم مقابل میزشان است عنوان کرد: هستند 
و  می دهند  قرار  کتاب  مقابلشان  افراد  که  برنامه هایی 
رادیویی  برنامه  مثل  این  اما  می خوانند  کتاب  روی  از 
است که فقط تصویر دارد. مخاطب سحر برنامه رمضان 
در  حدیث  صد  چند  خودش  او  است  ویژه ای  مخاطب 
جیب دارد و منتظر من مجری نمی ماند. من باید خیلی 
کلام  کمند  و  تور  به  را  مخاطبی  چنین  که  کنم  هنر 

خودم جذب کنم.
سختی کار اجرا با پلاتو و بازیگری

برنامه های مختلف  برآورد  بین  قیاس  درباره  جمشیدی 
که  همانطور  باید  شد: صداوسیما  یادآور  در صداوسیما 
برنامه های نمایشی و ورزشی برایش اهمیت خاصی دارد 
را  استانداردش  و  نرم  هم  ارزشی  و  معارفی  برنامه های 
ان  در  که  سازمانی  از  و  بگویم  هم  را  این  دهد.  تغییر 
مدافع  واقعاً  سازمان  چون  کنم  جانبداری  می کنم  کار 
برنامه های معارفی است. اما حق الزحمه هم در مواردی 
باید تغییر کند مثلًا این خوب نیست که به گوینده ای در 

رادیو ۵۰ هزار تومان می دهیم.
ردیف  جزو  معارفی  برنامه های  کرد:  بیان  پایان  در  وی 
از این حیث دوستان هم  ارزیابی می شود و شاید  جیم 
راست بگویند اما اینها باید جدول متفاوتی داشته باشد 
چقدر  اجتماعی  برنامه های  در  دوستان  نمی دانم  من 
می گیرند. دوستی که صرفاً دو مهمان را رو به روی هم 
قرار می دهد و با آنها گفتگو می کند. تا من که مونولوگ 
اجرا می کنم کار متفاوتی است. بخش مهمی از مونولوگ 
برای  و  بنویسم  پلاتو  باید  است  بازیگری  کردن  اجرا 
هر  سحر  برنامه  و  می گذارم  وقت  ماه   ۱۱ آنها  نوشتن 
سال را از دهم شوال سال قبلش شروع کرده ام. به این 
دلیل که می دانم اگر هم در تلویزیون اجرا نکنم در یکی 
از پلتفرم ها از من دعوت می شود، روی زمین نمی مانم و 

بالاخره از می خواهند اجرا کنم.

6

محمدحسین لطیفی عضو هیات داوران بخش مسابقه 
ملی جشنواره »فیلم ۱۰۰« از اهمیت ساخت اثر در این 
زمان  در  اثری  برای ساخت  و وسوسه شدن  جشنواره 
۱۰۰ ثانیه گفت.محمدحسین لطیفی درباره ساخت آثار 
آثار  در  فرم  یا  محتوا  اهمیت  نسبت  و  ای  ثانیه   ۱۰۰
به  کوتاه  آثار  در ساخت  گفت:  ایرنا  خبرنگار  به  کوتاه 
نظرم نسبت محتوا و فرم به یک اندازه اهمیت دارند و 
هیچ کدام بر آن یکی ارجحیت ندارند، چرا که محتوا و 
فرم بسیار مهم هستند و اگر محتوا در یک فرم درست 
اجرا نشود، نمی تواند اتفاق خوشایندی را پیش بیاورد. 
من در خیلی از کارها دیدم که محتوای درستی دارند 

اما نتوانستند در یک فرم درست آن را اجرا کنند.
فیلم  جشنواره  ملی  مسابقه  بخش  داوران  هیات  عضو 

۱۰۰ در پاسخ به این سوال که چه تفاوتی در تکنیک 
فیلم های  در  گفت:  دارد،  وجود  بلند  و  کوتاه  فیلم 
می گیرد؛  قرار  بعدی  مرحله  در  تکنیک  ۱۰۰ثانیه ای 
بسیاری از افراد با یک موبایل فیلم می سازند و می توانند 
موفق هم باشند. منظورم این است که می توانیم تکنیک 
اتفاق  اگر کلیت کار درست  را آنچنان در نظر نگیریم 
افتاده باشد ولی اگر تکنیک درستی هم داشته باشد که 

بیشتر به چشم می آید.
پرورش  در   »۱۰۰ »جشنواره  اهمیت  درباره  لطیفی 
فیلمسازان برای ساخت آثار بلند سینمایی آن  ها گفت: 
شاید یکی از این بچه های شرکت کننده در جشنواره 
فعال  بلند  سینمای  در  بتواند  نزدیک  آینده  در   ۱۰۰
شود، من در طی بررسی هایی که انجام دادم احساس 

کردم این افراد یک نفر نیستند و افراد توانمند بیشتری 
داریم که آثار آن ها نشان می دهند مقوله سینما و فیلم 
ثانیه ای   ۱۰۰ کار  بگویم  صادقانه  می فهمند.  خوب  را 
خیلی سخت  است؛  اما به این بچه ها می خواهم بگویم 
اگر  نکنید  فراموش  است،  بلند  سینمای  هدفتان  اگر 
گرفتید،  کوتاه  و  ثانیه ای   ۱۰۰ کار  در  را  جایزه ای 
این سینما را  ارزش  باید  را دارد و  هرکدام قواره خود 
بدانند. وی خاطر نشان کرد: اگر فیلمسازان جوان در 
این شرایط جایزه ای را گرفتند، احساس غرور نکنند که 
موفقیت  به  رسیده  آثار  میزان  این  میان  در  توانستند 
بیشتر  را  این مسیر تلاششان  ادامه  برای  بلکه  برسند، 

کنند.
نیز   ۱۰۰ جشنواره  در  شرکت  تاثیر  مورد  در  لطیفی 

عنوان کرد: جشنواره فیلم ۱۰۰ جشنواره سختی است 
و  می کند  همت  ثانیه   ۱۰۰ در  و  می آید  کسی  اگر  و 
و  است  احترام  قابل  فرد  این  می زند؛  را  خود  حرف 
این  باشد.  تاثیرگذار  آینده بچه ها خیلی  می تواند روی 
استارت  نهایت  در  و  آنهاست  برای  بزرگی  تجربه  کار 
شوم  وسوسه  هم  من  شاید خود  و  است  خوبی  بسیار 
بزنم  را محک  و خودم  بسازم   ثانیه ای  فیلم ۱۰۰  یک 
که آیا می توانم مفهومی که در ذهن دارم را در زمانی 
غیر از ۹۰ دقیقه ای و در ۱۰۰ ثانیه منتقل کنم یا نه.   
در صورت  منتخب خود  ژانر  نوع  درباره  پایان  در  وی 
ساخت فیلم ۱۰۰ ثانیه ای گفت: من اگر بخواهم فیلم 
فیلم  انسانیت  اصل  با  رابطه  در  بسازم،  ای  ثانیه   ۱۰۰

 خواهم ساخت.

محمدحسین لطیفی: وسوسه ام تا فیلمی ۱۰۰  ثانیه ای بسازم
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انرژی
اخبار

گمرکات ایران و ترکمنستان،دروازه 
مشترک مرزی ایجاد می کنند

مرز  در  ترکمنستان  و  ایران  گمرکی  مرزی  مشترک  نشست   
باجگیران- هودان با حضور روسای کل گمرکات دو کشور در دو دور 
برگزار شد که ایجاد دروازه مشترک مرزی، با هدف توسعه و تسهیل 
محورهای  مهم ترین  از جمله  مرزی  بازارچه های  توسعه  و  مبادلات 

این مذاکرات بود.
به گزارش ایرنا از گمرک ایران، دور نخست نشست مشترک مرزی 
رئیس  فر«  رضوانی  »محمد  حضور  با  ترکمنستان  و  ایران  گمرکی 
کل گمرک ایران و »مقصد خدایقولیف« رئیس کل خدمات گمرکی 
در  باجگیران  گمرک  محل  در  امروز  همراه  هیات  و  ترکمنستان 
هودان  گمرک  در  امروز  بعدازظهر  نیز  دوم  دور  و  رضوی  خراسان 

ترکمنستان برگزار شد.
توسعه  هدف  با  ترکمنستان  و  ایران  گمرکی  مشترک  نشست 
همکاری ها و مبادلات مرزی ایران با ترکمنستان برگزار شد. ایجاد 
تفاهم نامه  انعقاد  مقدمات  شدن  فراهم  مرزی،  مشترک  دروازه 
آموزشی، برگزاری جلسات مشترک به صورت مستمر و منظم میان 
هدف  با  مرزی  گمرکات  مسئولان  مستمر  تماس های  و  طرف  دو 
رفع  و  مرزی  بازارچه های  توسعه  مرزی،  مبادلات  تسهیل  و  توسعه 
محدودیت های تردد مسافر که پس از شیوع بیماری کرونا ایجاد شده 

است از جمله مهم ترین محورهای این مذاکرات بود.
توجه ویژه ای دولت سیزدهم به توسعه تعاملات اقتصادی و مرزی با 

کشورهای همسایه
و  ایران  گمرک  مرزی  مشترک  نشست  در  گزارش،  بنابراین 
کل  رئیس  فر،  رضوانی  هودان«  »باجگیران-  مرز  در  ترکمنستان 
گمرک ایران با اشاره به توسعه همکاری های متقابل گمرکی بر تحقق 

دروازه مشترک مرزی تاکید کرد.
به نشست مشترک مسئولان گمرکات  اشاره  با  اقتصاد  وزیر  معاون 
ایران و ترکمنستان در بالاترین سطح در ۶ ماه گذشته، اظهار داشت: 
این نشست ها نشان از عزم و اراده جدی دو طرف بر افزایش همکاری 

و تعاملات اقتصادی است.
به  ویژه ای  توجه  سیزدهم،  دولت  اینکه  به  اشاره  با  ادامه  در  وی 
توسعه تعاملات اقتصادی و مرزی با کشورهای همسایه دارد، گفت: 
در برنامه های دولت، توسعه تعاملات اقتصادی به ویژه با کشورهای 

همسایه جزو اولویت اصلی است.
مبنا  بر همین  اینکه  بر  تاکید  با  ایران همچنین  رئیس کل گمرک 
معتقدم توسعه تعاملات اقتصادی و مرزی با کشور ترکمنستان در 
راستای سیاست دولت جمهوری اسلامی ایران برای تعامل و توسعه 
اقدامات،  این  که  می گیرد  صورت  همسایه  کشورهای  با  اقتصادی 
حجم مبادلات تجاری بین دو کشور به نسبت آمار فعلی چند برابر 

خواهد شد.
نیز در  ترکمنستان  رئیس کل خدمات گمرکی  مقصد خدایقولیف، 
این نشست بر توسعه همکاری های گمرکی با ایران تاکید و از ایجاد 
تفاهم نامه  انعقاد  و  دو کشور  گمرکات  میان  مرزی  مشترک  دروازه 

آموزشی استقبال کرد.
و  ایران  گمرکی  مرزی  مشترک  نشست  در  گزارش،  این  اساس  بر 
ترکمنستان در مرز باجگیران- هودان با حضور روسای کل گمرکات 
و  تجربیات دو طرف  از  بهره مندی  راستای  دو کشور مقرر شد، در 

تبادل اطلاعات تفاهم نامه آموزشی منعقد شود.
در پایان دور اول مذاکرات، روسای کل گمرک دو کشور از بخش های 
بازدید کردند،  بازارچه های مرزی  مختلف گمرک باجگیران ازجمله 
همچنین در ابتدای دور دوم نشست با حضور رئیس کل گمرک ایران 
بخش های  از  ترکمنستان  هودان  مرزی  گمرک  در  همراه  هیئت  و 
گمرکی  خدمات  کل  رئیس  همراه  به  مرزی  گمرک  این  مختلف 
عمل  به  بازدید  کشور  این  گمرکی  مسئولان  دیگر  و  ترکمنستان 

آوردند.
بنابراین گزارش، در این نشست که در مرزهای باجگیران خراسان 
و  ایران  گمرک  دو  کل  روسای  بین  ترکمنستان  هودان  و  رضوی 
و  ترکمنستان  و مسئولان گمرک  معاونین  برگزار شد،  ترکمنستان 

سفرای دو کشور نیز حضور داشتند.

استفاده از تمام ظرفیت تجاری با 

افغانستان
 سرپرست اداره شبه قاره هند سازمان توسعه تجارت گفت: ایران در راستای برنامه 
گسترش مبادلات تجاری با کشورهای همسایه، از تمام ظرفیت صادرات و وارداتی با 
افغانستان استفاده می کند.»محمدصادق قنادزاده« در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی 
ایرنا با بیان اینکه ایران بزرگ ترین شریک تجاری افغانستان محسوب می شود، اظهار 
محسوب  ایران  صادراتی  بزرگ  مقصد   ۱۰ میان  کشور  این  دیگر  سوی  از  داشت: 
اجتماعی  و  فرهنگی  تاریخی،  نظر  از  افغانستان  و  ایران  اینکه  بیان  با  می شود.وی 
درهم آمیخته اند و قابل تفکیک نیستند، خاطرنشان کرد: روابط اقتصادی دو کشور افت 
و خیز بسیاری را تجربه کرده است و همچنین بی ثباتی در سیاست و امنیت افغانستان 

در ماه های اخیر علت دیگری برای تغییرات در میزان تجارت دو کشور بوده است.
قنادزاده با اشاره به حضور حاکمیت طالبان در افغانستان، تاکید کرد: سازمان توسعه 
را در رصد  این کشور  با  تجارت  افت  تجاری خود،   و مطالعات  ها  پایش  در  تجارت 
موجب  و  است  بوده  کشور  این  در  داده  رخ  متعدد  اتفاقات  جهت  به  که  داده  قرار 
شده تا تجارت با ایران تحت تاثیر قرار بگیرد. وی با تاکید بر اینکه سازمان توسعه 
ایجاد شده، حساسیت نشان می دهد، تصریح کرد: سلسله  تجارت نسبت به شرایط 
همایش هایی را برنامه ریزی شده تا مسئولان و تجار دو کشور در یک محیط قرار 
بگیرند و با بررسی مشکلات و موانع و ضعف ها به دنبال راهکارهای حل و رفع آن 

باشیم.

پالایش  ملی  شرکت  مدیرعامل   
ایران  نفتی  فرآورده های  پخش  و 
اقدامات  نتیجه  اینکه  به  اشاره  با 
را  وری  بهره  که  است  فرهنگی 
گفت:  کند،  می  ایجاد  صنعت  در 
مرزها  بیرون  در  ایرانی  متخصصان 
اقداماتی می کنند  انرژی  در بخش 
از  هستند  تحریم  در  که  آنهایی  تا 

دانش فنی ایران استفاده کنند.
به گزارش ایرنا از شرکت ملی پالایش 
ایران،  نفتی  های  فرآورده  پخش  و 
بیست  در  پنجشنبه  سالاری  جلیل 
قرآن  مسابقات  دوره  وششمین 
کریم و نهج البلاغه ویژه کارکنان و 
خانواده شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی ایران، با اشاره به 
اینکه امروز در جوار علی ابن موسی 
کنار  در  قرآنی  محیط  در  الرضا 
انرژی  حوزه  تلاشگران  و  همکاران 
هستیم،  عزیزشان  های  خانواده  و 
اولین   ۷۰ دهه  که  زمانی  افزود: 
لوله  خطوط  شرکت  در  دارالقرآن 
یک  تنها  گرفت،  شکل  مخابرات  و 
اتاق کوچک بود اما از این اتاق امروز 
دستاوردی در مجموعه وزارت نفت 
که  آمده  دست  به  قرآنی  حوزه  در 
شاخص  ها  وزارتخانه  سایر  بین  در 

شدیم.
وی با تاکید بر اینکه اینها به لطف 
خدا و نیت های پاک عزیزان است، 
اسلامی،  جمهوری  نظام  داد:  ادامه 
فرزندان  هم  ما  و  است  قرآنی  نظام 
به  باید  و  هستیم  نظام  و  قران  این 
قرآن اقتدا کرده و به آن عمل کنیم 

و آن را تبلیغ کنیم.
و  پدران  به  کرد:  تصریح  سالاری 
مادران و قشر جوان نظام جمهوری 
زیرا شما  گویم  تبریک می  اسلامی 
و  نفت  صنعت  سازان  آینده  امروز 

حوزه انرژی کشور هستید.
مراحل  در  اینکه  به  اشاره  با  وی 
مرحله  ششمین  و  بیست  ابتدایی 
نفر شرکت  هزار   ۸ قرآنی  مسابقات 
کرده بودند، گفت: اکنون این تعداد 

نهایی  مرحله  در  و  اند  مانده  باقی 
این  توسعه  برای  کنند.  می  رقابت 
را  فرهنگی  حوزه  باید  ها  فعالیت 

تقویت کنیم.
اینکه  بر  تاکید  با  نفت  وزیر  معاون 
است،  اول  اولویت  فرهنگی  بخش 
افزود: نتیجه اقدامات فرهنگی است 
که بهره وری را در صنعت ایجاد می 

کند.
وی با اشاره به اینکه فرهنگ قرآنی 
را باید به خانه ها محله ها گسترش 
دهیم، ادامه داد: شما هر کدام راوی 
و  مسایل  این  باید  هستید  قرآن 
موضوعات را در محیط زندگی خود 

بازگو کنید.
سالاری تاکید کرد: بسیاری از افراد 
در  پالایش کشور  در صنعت  شاغل 
می  و  هستند  سازمانی  های  خانه 
توسعه  را  قرآنی  توانند محیط های 

دهند.
وی با بیان اینکه همه وظیفه داریم 
این فرهنگ را رونق دهیم، گفت: به 
ماه مبارک رمضان نزدیک می شویم 
و این تلاوت ها زمینه ای برای طی 
طریق نقشه الهی است.انس با قرآن 
با  که  است  الله  الی  سلوک  مناظر 
این اجتماعات و محیط های قرآنی 
آن  بانی  شما  که  شود  می  فراهم 

هستید.
و  پالایش  ملی  شرکت  مدیرعامل 
با  ایران  نفتی  های  فرآورده  پخش 
مومن  انسان  قطعا  اینکه  به  اشاره 
با  انس  که  ندارد  این  جز  ای  چاره 
ما  افزود: وظیفه  باشد،  قرآن داشته 
با  خداوند  پیمان  قرآن  و  است  این 
به  است  شایسته  و  است  بندگانش 
این پیمان نظر کرده و با تلاوت آن 
ببریم و عمل کنیم و خواندن  بهره 
قرآن صرفا مقدمه ای برای عمل به 
تا  است  عملکرد  و  رفتار  در  قرآن 

برای دیگران شاخصه باشیم.
ها  تلاوت  این  غایت  داد:  ادامه  وی 

باید صراط المستقیم باشد.
نظام  اینکه  بر  تاکید  با  سالاری 
مظلوم  دنیا  در  اسلامی  جمهوری 
برکت  به  اما  کرد:  تصریح  است، 
این  رهبری  و  قرآنی  های  محیط 

نظام جایگاه در دنیا دارد.
وی با اشاره به اینکه ایران ۴۰ سال 
حال  این  با  گفت:  بوده،  تحریم  در 
را  تحریم  سال   ۲ که  کشورهایی 
صنعت  در  اکنون  اند  کرده  تجربه 
گیرند. می  الگو  ایران  از  نفت 

مرزها  بیرون  در  ایرانی  متخصصان 
در بخش انرژی اقداماتی می کنند تا 
آنهایی که ۲ سال در تحریم هستند 

از دانش فنی ایران استفاده کنند.
ما  نفرات  افزود:  نفت  وزیر  معاون 
آنجا به عنوان نیروهای تخصصی کار 
می کنند که به برکت نظام و محیط 

های قرآنی است.
و  فضا  این  اینکه  به  اشاره  با  وی 
دست  همه  که  تلاشی  با  محیط 
اندرکاران و عزیزان به انجام رسیده، 
ادامه داد: باید به این سرمایه معنوی 
توجه شود تا در انبوه کارهای روزانه 

چراغی برای کارگزاران نظام باشد.
 ۷۰ دهه  در  کرد:  تاکید  سالاری 
نمازخانه  در  را  قرآنی  مجموعه  که 
ها بین نمازها عملیاتی کردیم. این 
سنت ها در مجموعه فرهنگی و کار 
جهادی در سطح مناطق با یک هم 
اندیشی در مجموعه شورای فرهنگی 
باید  ارشد  مدیران  که  همکاری  و 
حمایت کنند، ادامه خواهد داشت تا 
را در محیط  قرآنی  فرهنگ  بتوانیم 

خانواده ها توسعه دهیم.
ما  رفتار  قرآن  برکت  به  گفت:  وی 
قرآنی باشد و باید اقتدا کنیم به آن 
هم  و  ستیز  فساد  کنیم.هم  عمل 
به صاحب  را  نظام  و  باشیم  عملگرا 
هیچ  از  و  دهیم  تحویل  آن  اصلی 

عملی کوتاهی نکنیم.

افزایش بهره وری در صنعت نفت با 
انجام اقدامات فرهنگی

گزارش

فرصت مغفول صادرات انرژی 

به کشورهای همسایه از طریق 

سوآپ گاز قطر

 می توان از طریق واردات گاز از کشور قطر اقدام به صادرات و 
ترانزیت گاز و یا تبدیل گاز وارد شده از قطر به برق و صادرات 

آن به کشورهای همسایه نمود.
به گزارش خبرنگار مهر، همه ساله با رسیدن فصل سرما موضوع 
ناترازی گاز به یکی از موضوعات جدی کشور تبدیل می شود. 
موضوعی که در اوج سرمای زمستان امسال نیز پر حاشیه شد و 
حتی منجر به قطعی موقت گاز در مناطقی از شمال شرق کشور 
شد. قطع سوآپ گاز کشور ترکمنستان از جمله دلایلی بود که 

به افت فشار در آن مقطع منجر شد.
پیشنهاد  کارشناسان  که  راهکارهایی  از  یکی  راستا  این  در 
در  قطر  از جمله  با کشورهای همسایه  بیشتر  تعامل  می کنند 

واردات و یا سوآپ گاز است.
و  روسیه  از  بعد  اثبات شده  گازی  ذخایر  لحاظ  از  قطر  کشور 
ایران با ۲۴.۷ تریلیون مترمکعب در جایگاه سوم قرار دارد. این 
می تواند  روبروست؛  کمی  داخلی  تقاضای  با  که  آنجا  از  کشور 
کشورها  دیگر  به  را  خود  طبیعی  گاز  تولید  از  زیادی  درصد 
صادر نماید. قطر گاز خود را به دو صورت LNG و خط لوله 
صادرات می کند که عمده آن به صورت LNG صادر می شود. 
به طوری که در سال ۲۰۲۰ بیش از ۸۲ درصد صادرات گاز این 
صادر  لوله  طریق خط  از  آن  مابقی  و   LNG به صورت  کشور 

شده است.
ایران نیز دارای یکی از بزرگترین ذخایر گاز طبیعی دنیا است 
به طوری که ذخایر گاز طبیعی اثبات شده ایران تا سال ۲۰۲۰، 
۳۲.۱ تریلیون مترمکعب است که پس از روسیه در رتبه دوم 
قرار دارد. اما ایران در سال ۲۰۲۰ بعد از آمریکا، روسیه و چین 
چهارمین مصرف کننده گاز در دنیا بوده است و بیش از ۲۳۳ 
میلیارد مترمکعب گاز مصرف نموده است. مصرف بالای گاز در 
کشور موجب شده است که تنها امکان صادرات میزان اندکی از 

گاز تولید شده وجود داشته باشد. 
قطر قصد دارد ظرفیت صادرات گاز خود را تا سال ۲۰۲۷ به 
به کمبود  توجه  با  افزایش دهد.  مترمکعب  میلیارد  میزان ۶۸ 
گاز در دسترس برای صادرات به کشورهای همسایه در ایران؛ 
می توان با واردات گاز از قطر اقدام به صادرات یا ترانزیت آن به 
کشورهای همسایه نمود. همچنین می توان گاز دریافت شده از 
قطر را به برق تبدیل کرده و با ایجاد ارزش افزوده به کشورهای 

منطقه صادر نمود.
در صورت اجرایی شدن این طرح، قطر می تواند علاوه بر حفظ 
بازارهای فعلی خود و ایجاد تنوع در نحوه ارسال گاز تولیدی، 
کشورهای  به  برق  انتقال  یا خطوط  گاز  لوله  مسیر خطوط  از 
نیز  ایران  و  نماید  صادرات  به  اقدام  بالاتری  امنیت  با  منطقه، 
به عنوان مرکز و قطب انرژی و گازی منطقه نقش ایفا کند. این 
اقتصادی به سود قطر و کشورهای واردکننده  از نظر  وضعیت 
انرژی در منطقه است زیرا قطر با کاهش هزینه انتقال درآمد 
نیز هزینه  واردکننده  و کشورهای  به دست می آورد  بیش تری 

کمتری برای واردات انرژی خود می پردازند.
این نقش آفرینی از لحاظ اقتصادی موجب افزایش درآمد ملی 
ایران شده و به رشد اقتصادی کشور کمک می نماید. همچنین 
مسیر  از  شده  وارد  انرژی  به  منطقه  کشورهای  بودن  وابسته 
ایران در بهبود وضعیت سیاسی و امنیتی کشور نیز مؤثر است. 
برای استفاده حداکثری از این فرصت و تسهیل در روند اجرای 
این پروژه، می توان به ازای حق ترانزیت و یا هزینه گاز وارداتی 
از قطر کالای ایرانی به این کشور صادر کرد و تسویه مالی را 
نیز از این طریق انجام داد. این اقدام علاوه بر منفعت اقتصادی 
حاصل از ترانزیت انرژی، از طریق صادرات کالا و خدمات نیز 
منفعت نصیب کشور می کند. اتفاقی مشابه با شرایطی که مدتی 

در مبادلات گازی بین ایران و ترکمنستان جریان داشت.

پیشرفت۹۳درصدی ساخت واحد 

 بیواتانول کرمانشاه با سرمایه گذاری

 ۲ هزار میلیارد تومانی
در  کشور  سوختی  بیواتانول  تولید  پالایشگاه  زیست  نخستین  احداث 
کرمانشاه توسط متخصصان داخلی که به عنوان بزرگترین واحد از این 
دست در کشورهای منطقه نیز به شمار می رود جلوه ای از تکیه بر توان 

داخلی در شرایط تحریم به شمار می رود.
به گزارش ایرنا، با وجود مشکلات ناشی از تحریم ها، سازمان گسترش 
و نوسازی صنایع ایران )ایدرو( توانسته است طرح بیواتانول کرمانشاه 
که در نوع خود یکی از طرح هایی است که در منطقه و کشور بی نظیر 
محسوب می شود را با بهره گیری از توان مهندسان و سازندگان داخلی 

به مرحله پایانی خود برساند.
های  تحریم  از  ناشی  دلیل مشکلات  به  اخیر  های  در سال  متاسفانه 
ظالمانه دشمنان، معضلات اقتصادی و مسایل دیگر بخشی از ظرفیت 
های تولیدی کشور به حالت رکود و تعطیلی درآمد که خوشبختانه با 
استقرار دولت سیزدهم، رییس جمهوری، دستور پایش کارخانه ها و 
بنگاه های تولیدی و نیمه تعطیل را در کشور صادر کردند که نشان 
دهنده نگاه ویژه ایشان به عرصه تولید و تاثیر آن در چرخه اقتصادی 

کشور در شرایط سخت تحریمی است.
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 وزیر نفت گفت: پرداخت بموقع حقوق 
و مزایای نیروهای پیمانکاری شرکت های 
ضروری  پارس  ویژه  منطقه  در  مستقر 
انرژی  اقتصادی  ویژه  منطقه  سازمان  و 
است  مهم  امر  بر  نظارت  مسئول  پارس 
و این  موضوع باید بصورت مستمر پایش 

شود. .
جواد اوجی  در نشست بررسی و ارزیابی 
در  نفت  صنعت  توسعه ای  طرح های 
عامل  مدیران  حضور  با  جنوبی  پارس 
صنایع  گاز،  نفت،  ملی  شرکت های 
ارشد  مدیران  از  جمعی  و  پتروشیمی 
پیمانکاری  نیروهای  افزود:  نفت  صنعت 
از نظر معیشتی از جمله آسیب پذیرترین 
بتوانیم وضع  باید  و  ما هستند  همکاران 

معیشتی آنها را بهبود بخشیم.
در  معوقه ای  هیچگونه  کرد:  تاکید  وی 
از  دسته  این  ومزایای  حقوق  پرداخت 
این  موضوع در  ایجاد نشود که  کارکنان 
دیدارهای چهره به چهره رئیس جمهور 
و  ها  پالایشگاه  کارگران  از  برخی  با 
پروژه های صنعت نفت نیز از سوی ایشان 

مورد تاکید قرار گرفت.
سازمان  نظارت  با  داد:  ادامه  نفت  وزیر 
پارس  انرژی  اقتصادی  ویژه  منطقه 
است  یافته  بهبود  ها  پرداخت  وضعیت 
پیمانکاران  همه  به  باید  امر  این  و 
هیچ  که  شود  ابلاغ  منطقه  شرکت های 
عذری در تعویق پرداخت حقوق و مزایای 

نیروهای پیمانکاری پذیرفتنی نیست.

رسیده  میزان  بالاترین  به  نفت  صادرات 
و درآمدهای ارزی از نیازها پیشی گرفته 

است
ظالمانه  های  تحریم  به  اشاره  با  اوجی 
تحریم هایی  گفت:  کشورمان  علیه  غرب 
که هم اکنون علیه ایران اسلامی اجرایی 
تاریخ  در  آنها  خود  گفته  به  است  شده 
بی سابقه است اما با همت و تلاش های 
جهادگونه کارکنان صنعت نفت صادرات 
و  است  رسیده  میزان  بالاترین  به  نفت 
ارزی  نیازهای  از  نیز  ارزی  درآمدهای 

پیشی گرفته است.
وی با اشاره به تولید پایدار و مستمر گاز 
سابقه  بی  سرمای  در  کشور  نیاز  مورد 
بسیاری  در  امسال  اظهارکرد:  امسال 

نیز  درجه   ۲۰ منفی  دمای  شهرها  از 
سربازان  تلاش  با  اما  رسید  ثبت  به 
برنامه ریزی  و  اقتصادی  خط مقدم جبهه 
وقفه  بدون  شهرها  به  گازرسانی  دقیق 
با  زمستان  از  و  یافت  ادامه  اختلال  و 

سربلندی عبور کردیم.
درآمد صادرات گاز ۲ میلیارد دلار بالاتر 

از پیش بینی ها شد
های  طرح  پیشرفت  میزان  اوجی 
را  نفت  وزارت  پایین دستی  و  بالادستی 
رضایت بخش دانست و افزود:کل تعهدات 
و تکالیف بودجه ای ۱۴۰۱ محقق شده 
از صادرات   بطوریکه درآمد حاصل  است 
ازمقدار پیش  بیشتر  گاز ۲ میلیارد دلار 
بر  آنکه  ضمن  شد  محقق  شده  بینی 
اساس گزارش امروز  سازمان منطقه ویژه 
اقتصادی انرژی پارس صادرات  محصولات 
پتروشیمی نیز در ۱۱ ماه امسال نسبت 
درصد   ۴۲ گذشته  سال  مشابه  مدت  به 

افزایش یافته است.
معادل  سیزدهم  دولت  در  نفت  وزارت 
۱۷ هزار میلیارد تومان پروژه مسئولیت 

اجتماعی تعریف کرده است
وی تأکید کرد: وزارت نفت در طول هشت 
سال گذشته در دولت های پیشین، هشت 
مسئولیت  زمینه  در  تومان  میلیارد  هزار 
اما  است،  کرده  سرمایه گذاری  اجتماعی 
در همین یک سال و نیم گذشته از دولت 
میلیارد  هزار   ۱۷ به  نزدیک  سیزدهم، 
در  اجتماعی  مسئولیت  پروژه  تومان 
بیشتر در  تعریف شده که  سراسر کشور 
استان بوشهر به لحاظ نفت خیز و گازخیز 

بودن آن است.

وزیر نفت : حقوق و مزایای نیروهای کارگری و پیمانکاری 
منطقه ویژه پارس بموقع پرداخت شود
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سلامت
خبر

نماینده تهران: دانشگاه در خصوص 

مشکلات اقتصادی خنثی رفتار کرده است

و  اسلامشهر  شمیرانات،  ری،  تهران،  مردم  نماینده   
مدعی  ما  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  در  پردیس 
اشکال است  نیستیم که مجلس شورای اسلامی بی 
این حد دانشگاه های کشور در  تا  این که  اما دلیل 
از  را  اقتصادی خنثی عمل می کنند و خود  مسائل 

اداره جامعه مبرا می دانند، چیست؟
پنجشنبه  عصر  ایزدخواه  الله  روح  ایرنا،  گزارش  به 
جنبش  افزود:  مشهد  در  آینده”  “برای  برنامه  در 
نهادهای  دانشگاه،  افزاری  نرم  جنبش  دانشجویی، 
دانشگاه،  ضمیر  از  برآمده  ورزی  اندیشه  و  پژوهشی 
اندیشکده ها، پارک علم و فناوری و همه باید بسیج 

شوند و دانشگاه را به مدار اصلی خود بازگردانند.
وی تاکید کرد: دانشگاه باید خود را برای مواجهه با 
و  کند  آماده  حاکمیتی  پیچیده  مسائل  ترین  سخت 
باید برای تشکیل گروه های متخصص چند رشته ای 

در خصوص مسائل و مشکلات جامعه چابک شود.
این نماینده مجلس گفت: دانشگاه نباید منتظر باشد 
پیش  یا  کند  تهیه  پروپوزال  یا  کنند  دعوت  او  از  تا 
باشد،  العموم  مدعی  باید  دانشگاه  بخواهد،  پرداخت 
قوایش  و  از مطالبه گری شروع کند، پژوهش کرده 
در مجلس  مافیا  کند، چه طور  یارگیری  و  بسیج  را 
تواند در مجلس  اما دانشگاه نمی  یارگیری می کند 

یارگیری کند؟
تورم ناشی از نقدینگی زیاد در جامعه نیست

مجلس  در  همیشه  چرا  گفت:  مجلس  نماینده  این 
پس  است،  نقدینگی  از  ناشی  تورم  که  شنویم  می 
تکلیفی  تسهیلات  کند،  کم  را  نقدینگی  باید  دولت 
ارز  دهد،  کاهش  را  هایش  هزینه  دولت  نشود،  داده 
ترجیحی حذف و نرخ بنزین و نرخ نان آزاد شود، چرا 

مدام همین نسخه گفته و پیچیده می شود؟
سیاستهای  اتخاذ  برای  که  این  بیان  ایزدخواه 
خوراک  این  اما  داریم  اولیه  مواد  به  نیاز  اقتصادی 
افزایش نقدینگی منجر  اینکه  افزود:  دستمان نیست 
از کشورها نقض شده  تورم می شود در بسیاری  به 
است، نقدینگی به خودی خود تورم درست نمی کند 
تورم  نشود  منتهی  تولید  به  که  نقدینگی  آن  بلکه 

درست می کند.
وی ادامه داد: به عنوان مثال نقدینگی در ژاپن سه 
تورم در آن کشور  نرخ  اما  ایران است  برابر  یا چهار 
مانند نرخ تورم ایران نیست، زیرا ساختار اقتصادش 
و  است  تولید  در خدمت  تاجرش  و  بانک  و  تولیدی 
و  اولیه  مواد  را  ژاپن  به  کالا  واردات  از  درصد   ۹۳
۹۵ درصد از صادرات کالا از آن کشور را محصولات 

صنعتی تشکیل می دهد.
اسلامی  شورای  مجلس  در  تهران  مردم  نماینده 
که  کرد  رها  را  بازار  توان  نمی  وجه  هیچ  به  گفت: 
جایی  به  راه  گاه  هم  حمایتها  شود،  تنظیم  خودش 
از  سال  چندین  سایپا  و  خودرو  ایران  است،  نبرده 
سوی دولت حمایت شد اما هنوز هم این شرکتها می 
گویند که ورشکسته هستیم و نیاز به حمایت داریم.

بزرگ  طرح  یک  عنوان  به  را  مولدسازی  ایزدخواه 
روی میز حاکمیت ذکر و بیان کرد: کشور تجربه ای 
در گذشته به نام خصوصی سازی دارد، ۱۵ سال از 
خصوصی سازی در کشور می گذرد، دهها شرکت به 
بخش خصوصی واگذار شدند، انحرافات از این بخش 
استخراج شده و دیوان محاسبات نیز گزارشهای پی 

در پی در این زمینه داشته است.
در  کشورمان  رسد  می  نظر  به  کرد:  اضافه  وی 
خصوصی سازی شکست خورده است اما نمی توانیم 
براساس  که  متقن  علمی  پشتوانه  یک  به  استناد  با 
سازی  خصوصی  زمینه  در  دانشگاهی  مطالعات 
گردآوری شده باشد، این موضوع را در مجلس اثبات 

کنیم.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی گفت: 
داشتن  و  تجربه  سال   ۱۵ با  سازی  خصوصی  وقتی 
خورد  شکست  کشور  در  نظارت  و  سیاست  قانون، 
سرنوشت مولدسازی بدون داشتن تجربه و سیاست 
سوال  حال  بود؟  خواهد  چه  قانون  و  ساختار  کلی، 
این است که چرا دانشگاه خودش را وسط گود نمی 

اندازد و مدعی العموم مشکلات نمی شود؟
ایزدخواه وزارت جهاد کشاورزی را یکی از بسترهای 
و  دانست  کشور  در  تحقیقات  زمینه  در  العاده  فوق 
مطالعاتی  یا  دانشگاهی  تحقیقات  چه  تاکنون  گفت: 
انجام  کشاورزی  بخش  در  دلالی  نظام  خصوص  در 
از  کشاورزی  جهاد  وزارت  که  این  با  است؟  گرفته 
اتحادیه، تعاونی، تشکلهای بهره بردار و سهام زراعی 
باید  وسطی  قرون  مانند  هنوز  اما  است  برخوردار 
دست  هفت  تهران  تا  جیرفت  از  محصول  انتقال 

بچرخد.
ترجیحی  ارز  به  ارتباطی  هیچ  تورم  داد:  ادامه  وی 
است،  توزیع  نظام  ضعف  اصلی  موضوع  بلکه  ندارد 
هم اکنون ۶۰ درصد از نهاده های دامی مصرفی در 
کشور در دست یک شبکه است لذا برای کنترل تورم 
باید نظام توزیع و ساختار منحرف کننده آن اصلاح 

شود نه این که صورت مساله پاک شود.
اسلامی  شورای  مجلس  در  تهران  مردم  نماینده 
گفت: همه مشکلات مزبور ناشی از غلبه و استیلای 
نظام  درون  در  است  تلاش  در  )که  کینزی  اقتصاد 
رفاهی- خدمات  از  مجموعه ای  ارائه  با  سرمایه داری 

از  دولت  توسط  اقتصاد  نسبی  کنترل  و  اجتماعی 
بروز بحران ها جلوگیری کند( بر کل فضای سیاست 
اقتصادی کشور است که از اتاق های پژوهشی گرفته 
تا صحن علنی مجلس و هیات وزیران را تحت احاطه 
دارد، این مساله مربوط به این دولت و آن دولت هم 
نیست، ۵۰ سال است که بر اقتصاد سیطره انداخته 

است.
با  اسلامی  شورای  مجلس  در  تهران  مردم  نماینده 
گفت:  شوند  تخلیه  روستاها  باید  چرا  که  این  بیان 
روستاها تخلیه شده و روستاییان در حاشیه شهرها 
جبرانی،  سیاست  اتخاذ  برای  بعد  گزیدند،  سکنی 
حاشیه شهرها آباد می شود، اگر یک دهم از هزینه 
صرف  شهرها  حاشیه  کردن  آباد  به  مربوط  های 
می  حاصل  بهتری  نتیجه  شد  می  روستاها  آبادانی 

شد و باید مشکل از ریشه درمان شود.

تأمین اجتماعی  سازمان  مدیرعامل   
تأمین   در  سودآوری  افزایش  گفت: 
جدی  صورت  به  باید  را  اجتماعی 
باید  حال  عین  در  اما  کنیم،  دنبال 
به بحث نگهداشت و کنترل و بهبود 

وضع موجود هم توجه کنیم.
میرهاشم موسوی در نشستی با حضور 
شرکت های  و  هلدینگ ها  مدیران 
حوزه  در  افزود:  سازمان  این  تابعه 
سرمایه گذاری تأمین اجتماعی، علاوه 
افزایش شاخص های  بر دنبال کردن 
بهره وری، به نقش حاکمیتی سازمان 
هم توجه داریم؛ اما این به این معنا 
نیست که نقش سهامداری خود را به 

بهانه این نقش نادیده بگیریم.
وی اظهار داشت: اگر در بخش هایی 
نقش  پتروشیمی  و  دارو  نظیر 
روحیه  با  باید  داریم؛  حاکمیتی 
بسیجی و عمل به تکلیف، سینه سپر 

کنیم و به یاری کشور بشتابیم. تأمین اجتماعی 
در حوزه بهبود شرایط و محیط کسب وکار نیز 
خود  نقش  بتواند  باید  و  دارد  مسئولیت هایی 
رهبری  معظم  مقام  کند.  ایفا  به درستی  را 
تکلیف  را  اقتصادی  بهبود شرایط  برای  تلاش 
کرده اند و ما هم در این تکلیف نقش داریم و 
باید بتوانیم به درستی از عهده آن بر بیاییم. 
تأمین اجتماعی  سازمان  داد:  ادامه  موسوی 
حوزه  در  موجود  ظرفیت های  به  توجه  با 
کشور،  کلان  اقتصاد  در  باید  سرمایه گذاری، 
نقش ویژه ای داشته باشد. ما در بیش از هشت 
صنعت مهم کشور ظرفیت های جدی داریم. در 
بانک های  بزرگ ترین  از  یکی  مالی هم  تأمین 

نظام بانکی کشور را در اختیار داریم.
وی گفت: در حوزه تأمین سرمایه هم شرکت 
صبا را داریم که به یکی از بزرگترین شرکت ها 
در این حوزه تبدیل شده است. البته باید بررسی 
و  مطالبات  حوزه،  هر  در  که  ببینیم  و  کنیم 
هزینه های ما در چه وضعیتی قراردارد؟ چقدر 
مطالبه از دستگاه ها و سازمان های دیگر داریم؟

وی افزود: در حوزه  بیمه، غیر از مطالباتی که 
از دولت داریم بیش از ۵۰ هزار میلیارد تومان 
هم از کارفرمایان طلبکاریم. در حوزه اقتصادی 
نیز پرونده هایی داریم که پس از سال ها هنوز 

به نتیجه نرسیده است.
گفت:  اجتماعی  تأمین  سازمان  مدیرعامل 
موردنیاز  مالی  منابع  نظر می رسد  به  واقع  در 

از  اما  داریم  اختیار  در  بالقوه  به صورت  را 
استفاده  درستی  به  خود  ظرفیت های  همه 
اگر  نیز  بهره وری  ارتقای  نظر  از  و  نکرده ایم 
چه دستاورهای بزرگی داشته ایم اما در زمینه 
بازدهی دارایی ها حداقل سه برابر وضع موجود، 

تا نقطه مطلوب فاصله داریم.
و  حرفه ای  نگاه  اینکه  به  اشاره  با  موسوی 
تخصصی، نکته مهمی است که در شرکت های 
شود،  توجه  آن  به  باید  سازمان  اقتصادی 
گفت: اگر در مسیری که در پیش داریم، نگاه 
حرفه ای و تخصصی را دنبال نکنیم، امانتی که 
دست ماست به سرانجام مطلوب نمی رسد. باید 
و تخصصی  دایره حرفه ای  از  تا  مراقبت کنیم 
آن  دنبال  به  سرمایه گذاری  اهداف  در  که 

هستیم، فاصله نگیریم.
اقتصادی  بهبود شرایط  مسئله  اگر  افزود:  وی 
در اقتصاد کشور مطرح است ما نیز باید مسیر 
قانونی را بپیماییم و سهم خود را بجا بیاوریم. 
شاخص هایی  آن  به  باید  حال  عین  در  اما 
به عنوان  و  سهامداری  در  هستیم  موظف  که 
توجه  هم  کنیم  دنبال  بیمه شدگان  امانتدار 

کافی داشته باشیم.
افزایش  برای  زیرساخت هایی  شدن  آماده 

بهره وری
در  گفت:  تأمین اجتماعی  سازمان  مدیرعامل 
این مدت کوتاه یک سال و اندی، زیرساخت ها 
تحولی  حرکت های  و  بهره وری  افزایش  برای 

آماده شده است، اما همچنان باید حرکت در 
این مسیر را ادامه دهیم. 

بهبود  حوزه  در  تأمین اجتماعی  همچنین 
شرایط و محیط کسب وکار مسئولیت هایی دارد 
و باید بتواند نقش خود را به درستی ایفا کند. 
بهبود شرایط  برای  مقام معظم رهبری تلاش 
این  در  هم  ما  و  کرده اند  تکلیف  را  اقتصادی 
تکلیف نقش داریم و باید بتوانیم به درستی از 

عهده آن بر بیاییم.
تأمین اجتماعی  مسائل  اینکه  به  اشاره  با  وی 
هر روز پیچیده تر می شود، گفت: شما سرداران 
کشور در حوزه رفاه و تأمین اجتماعی هستید 
و نیاز ما به تلاش  شما در سال آینده بیشتر از 
امسال است. باید بر مشکلات غلبه پیدا کنیم 
و مطمئنم در این دوره با همت شما می توانیم 

بر مشکلات غلبه کنیم.
به  اشاره  با  تأمین اجتماعی  مدیرعامل سازمان 
جدید  دوره  در  سازمان  بزرگ  دستاوردهای 
میلیارد  هزار   ۳۵ ماه  هر  گفت:  مدیریتی، 
که  حالی  در  کرده ایم،  پرداخت  تعهد  تومان 
نمی توانیم  هم  ماه  یک  ما  بودند  گفته  برخی 
به  باید  حال  این  با  باشیم.  داشته  پرداختی 
با رویکرد تحولی  نقطه ای برسیم که مدیریت 

اتفاق بیافتد.
موسوی با اشاره به ضرورت مدیریت و کنترل 
گفت:  تأمین اجتماعی،  سازمان  در  هزینه ها 
برخی  در  تأمین اجتماعی  سازمان  اکنون 

پرهزینه  اقتصادی  شرکت های  در  و  حوزه ها 
و  کاهش  باید  خاطر  همین  به  می شود.  اداره 
مدیریت هزینه را در دستور کار داشته باشیم. 
باید برای بهره وری نیروی انسانی فکری بکنیم 
داشته  تمرکز  انسانی  منابع  مدیریت  روی  و 

باشیم.
باید فضا را برای تخلفات احتمالی ناامن کنیم

وی با تأکید بر اهمیت مبارزه با تخلف و فساد 
در شرکت های اقتصادی تأمین اجتماعی، گفت: 
باید فضا را برای تخلفات احتمالی ناامن کنیم 
دلایل  به  است  ممکن  که  تخلفاتی  مراقب  و 

مختلف اتفاق افتد، باشیم.
را  فساد  با  مبارزه  راهبرد  داد:  ادامه  موسوی 
که  و چنان  بگیریم  و محکم  باید جدی  همه 
رانت  میز  زیر  کرده اند،  تاکید  رئیس جمهور 
بزنیم. برای رسیدن به یک نقطه مطلوب در این 
حوزه باید نظارت را تقویت و سیستمی کنیم. 
در واقع جز با رویکرد پیشگیرانه نمی شود این 
موضوع را به نحو جدی دنبال کرد.وی خطاب 
به مدیران شرکت ها تأکید کرد: همانطور که تا 
امروز محکم در برابر رانت و فساد ایستاده اید، 
بایستید. چرا که هویت ما در  این هم  از  بعد 
این دولت به این ایستادگی ها است. هویت ما 
مقابله با باج خواهی و زدن زیر میز رانت است. 
افراد متخصص و متعهد و کارآمد را باید بکار 
نیز  مختلف  باج خواهی های  بار  زیر  و  گرفت 

نرفت.

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی:

افزایش سودآوری در تأمین اجتماعی را به 
صورت جدی دنبال می کنیم

خبر

ایران، میزبان اجلاس وزرای 
ارتباطات کشورهای عضو سازمان  

همکاری های اقتصادی

با موافقت وزیر ارتباطات در جلسه با دبیرکل سازمان 
همکاری های اقتصادی D۸، مقرر شد اجلاس وزرای 
ICT کشورهای عضو این سازمان سال آینده در ایران 

برگزار شود.
 ایسیاکا عبدالقادر امام - دبیرکل سازمان همکاری های 
و  ارتباطات  وزیر  پور -  زارع  با عیسی   ،D۸ اقتصادی
فناوری اطلاعات در وزارت ارتباطات دیدار کرد. زارع 
با اشاره به توانمندی های جمهوری  پور در این دیدار 
اطلاعات،  فناوری  و  ارتباطات  در حوزه  ایران  اسلامی 
گفت: جمهوری اسلامی ایران ظرفیت های بسیار خوبی 
توسعه  بویژه  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  حوزه  در 
پلت فرمهای بومی دارد روزانه میلیون ها کاربر در آنها 

فعالیت دارند.
وی همچنین با تشریح توانمندهای فضایی کشورمان 
در صنعت فضایی، افزود: ایران جزو کشورهایی به شمار 
می رود که چرخه کامل صنعت فضایی را دارد و هم 
اکنون به دانش طراحی، ساخت و پرتاب ماهواره های 

بومی و تحلیل داده های فضایی رسیده است.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات از آمادگی ایران برای 
به اشتراک گذاری دانش و توسعه همکاری در صنعت 
فضایی، ارتباطات و فناوری اطلاعات با کشورهای عضو 

سازمان همکاری های اقتصادی D۸ خبر داد.
امام، دبیرکل سازمان همکاری های  ایسیاکا عبدالقادر 
ایران  اینکه  بیان  با  دیدار  این  در  نیز   D۸ اقتصادی 
فنون  و  علوم  در  منطقه  پیشرفته  کشورهای  از  یکی 
و  کلیدی  نقش  نیز   D۸ سازمان  در  و  است  مختلف 
ایران در  باتوجه به پیشرفت های  محوری دارد، گفت: 
حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات، از پیشنهاد برگزاری 
سازمان  عضو  کشورهای  ارتباطات  وزرای  اجلاس 
همکاری های اقتصادی D۸ در ایران بسیار خرسندم.

اطلاعات،  فناوری  و  ارتباطات  وزارت  اعلام  طبق 
مدیره  هیات  -رییس  قنبرپور  اکبر  جلسه،  این  در 
پیام-  اقتصادی و فرودگاه  و مدیرعامل منطقه ویژه 
توضیحاتی را پیرامون امکانات و موقعیت این منطقه 
ویژه، ارایه کرد و از آمادگی این منطقه برای اختصاص 
بخشی به عنوان منطقه ویژه اقتصادی D۸ در منطقه 
پیام خبر داد که مورد استقبال دبیر کل این سازمان 

قرار گرفت.
 D۸ اقتصادی  همکاری های  سازمان  است،  گتنی 
متشکل از هشت کشور اسلامی در حال توسعه شامل 
مالزی،  اندونزی،  بنگلادش،  پاکستان،  ترکیه،  ایران، 

مصر و نیجریه است.

قیمت گذاری دستوری سبب توزیع 
رانت و ورشکستگی تولید می شود

وجود  با  گفت:  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  عضو 
آنکه تبعات قیمت گذاری دستوری کالاها در دولت 
گذشته هنوز در کشور قابل مشاهده است، برخی  
به بهانه التهاب ارزی، نسخه فشار به تولیدکنندگان 
برای فروش محصولات با نرخ های دستوری و ارزان 
را به صنایع پایین دستی مطرح می کنند که نتیجه 

این تفکر ایجاد رانت و فساد است.
»مسلم صالحی« در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی 
ایرنا با بیان اینکه باز هم شاهد التهاب ارزی و اعلام 
برخی دیدگاه ها در خصوص قیمت گذاری دستوری 
به شیوه های مختلفی هستیم، افزود: عده ای عنوان 
می کنند که باید به صنایع پایین دستی محصول را 
ارزان بفروشیم و کاری به تحولات بازارها نداشته 
باشیم اما مگر همین دیدگاه در دولت قبل تجربه 

نشد که بار دیگر این نگاه ها مطرح می شود؟
باعث  متاسفانه  که  مواردی  از  یکی  افزود:  وی 
مشکل در سیستم تولید و عرضه صنایع مادر شده 
است، بحث دستوری کردن قیمت کالاها در دولت 
قبل بود، این رویه شاید در برهه ای کوتاه و خیلی 
مقطعی رضایت مندی مصرف کننده نهایی را داشته 
باشد، اما آن چیزی که به واقعیت تبدیل می شود، 

ورشکستگی تولیدکنندگان است.
رانت  باعث  دستوری  قیمت  داشت:  بیان  صالحی 
خواهد شد و در دولت قبل این اتفاق افتاد، هنوز 
یعنی  این زمینه در جریان است،  پرونده هایی در 
هر جا به نیت ارزانی در بازار دستوری عمل کردیم 
جز فساد و رانت چیزی در بر نداشته است. عضو 
کمیسیون اقتصادی مجلس اظهار داشت: با توجه 
گذشته،  تجربه های  و  برنامه ریزی ها  و  اهداف  به 
و  مصرف کننده  به  کمک  برای  مسیر  بهترین 
تولیدکننده، رشد عرضه کالاها در بورس کالا است 
و هر چقدر که بتوانیم کالاهای تولیدی را در بورس 
کالا عرضه کنیم به ثبات و امنیت اقتصادی کشور 

کمک کرده ایم.
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محصولات  برای  راهی  نقشه  روی  سامسونگ 
واقعیت ترکیبی که به اختصار ام آر نامیده می 

شود، کار می کند.
رئیس  نائب  پاتریک شومت،  ایسنا،  گزارش  به 
اجرایی در سامسونگ به شبکه سی ان بی سی 
حوزه  به  ورود  راستای  در  سامسونگ  گفت: 
از  بسیاری  که  افزوده  واقعیت  دستگاههای 
برای  را  آنها  الکترونیکی  محصولات  سازندگان 
راهی  نقشه  روی  دانند،  می  مهم  آینده  رشد 

برای این محصولات کار می کند.
واقعیت افزوده به عنوان تغییر بزرگ بعدی در 
رایانش توصیف شده است؛ درست مانند تحولی 
رو،  این  از  ایجاد کردند.  تلفنهای هوشمند  که 
شرکتهایی نظیر متا، روی ساخت و عرضه این 

محصولات سرمایه گذاری می کنند.
دارد که  اشاره  فناوریهایی  به  ترکیبی،  واقعیت 
دنیای مجازی و فیزیکی را ترکیب می کنند و 
می تواند شامل واقعیت افزوده باشد که در آن 
تصاویر یا ویدئوهای دیجیتالی به دنیای واقعی 
های  تجربه  و  اپلیکیشنها  شوند.  می  اضافه 
هدست  طریق  از  توانند  می  ترکیبی  واقعیت 
هایی که کاربر بر سر می گذارد، قابل دسترس 

شوند.
زمان  درباره  نشد  حاضر  سامسونگ  مدیر  این 
که  وی  دهد.  توضیح  محصولی  چنین  عرضه 
در  جهان  موبایل  کنگره  نمایشگره  حاشیه  در 
بارسلون صحبت می کرد، به همکاری سامسونگ 
با گوگل و کوالکام اشاره کرد که در فوریه اعلام 
درباره  اندکی  جزئیات  شرکت  سه  این  شد. 

تنها  و  کرده  ارائه  همکاری  این 
گفته اند که بر واقعیت ترکیبی، 

متمرکز خواهد بود.
کوالکام تراشه هایی به نام اسنپ 
دراگون ایکس آر می فروشد که 
ترکیبی  واقعیت  محصولات  ویژه 
شده  طراحی  هدستها،  مانند 
در  تجربه  سالها  سامسونگ  اند. 
اما  دارد.  افزار  سخت  طراحی 
قدرت گوگل، مربوط به سیستم 
است  طراحانی  و  اندروید  عامل 
عامل،  سیستم  این  برای  که 
می کنند.  طراحی  اپلیکیشن 
این همکاری فقط  شومت گفت: 
نیست  شرکت  سه  این  مربوط 
ترکیبی  واقعیت  بازار  رشد  بلکه 
را مد نظر دارد. دلیل آن که این 
همکاری را اعلام کردیم، فراتر از 
کوالکام، گوگل و سامسونگ، می 

خواهیم کل اکوسیستم را آماده کنیم. طراحان، 
شرکتهای محتوا و شرکتهای اپلیکیشن بسیار 
بسیار زیادی وجود دارند که نوآوری و تجارت 
را برای این اکوسیستم، آماده خواهند کرد. بله 
می توانیم دستگاه بسازیم. بله کوالکام می تواند 
چیپ ست بسازد. گوگل می تواند سیستم عامل 
بسازد. اما در آخر، به بیشتر از این نیاز داریم تا 

یک اکوسیستم پویا بسازیم.
بر  را  خود  آینده  است  شرکتهایی  از  یکی  متا 
اساس یکی شدن دنیاهای مجازی و فیزیکی بنا 

اکتبر گذشته هدست  این شرکت  نهاده است. 
واقعیت ترکیبی متا کوئست پرو به قیمت ۱۵۰۰ 
دلار را عرضه کرد. و بلومبرگ در ژانویه گزارش 
کرد اپل آماده عرضه هدست واقعیت ترکیبی در 
بهار می شود که یک بازیگر الکترونیکی بزرگ را 

وارد این حوزه می کند.
عینک  یک  از  اولیه  نمونه  هم  مایکروسافت 

واقعیت افزوده را معرفی کرده است.
سامسونگ با تجربه های مجازی غریبه نیست. 
این شرکت نخستین هدست واقعیت مجازی را 
در سال ۲۰۱۵ به نام Gear VR عرضه کرد. در 

آن زمان، این دستگاه توسط شرکت اوکولوس 
ساخته شده بود که متعلق به فیس بوک بود. 
سامسونگ عرضه این هدست را در سال ۲۰۲۰ 
متوقف کرد زیرا این دستگاه نتوانست آن طور 

که باید و شاید محبوب شود.
بود  آن  مستلزم  محصول  این  زمان،  آن  در 
وصل  هدست  به  هوشمند  تلفن  یک  که 
الکترونیکی  محصولات  سازندگان  اما  شود. 
سمت  به  و  گذاشته  کنار  را  مدل   این 

هدستهای بی سیم می روند.

نقشه راه سامسونگ برای فناوری آینده دار
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اخبار

کمک به آزادی ۴۴ زندانی 
در دستور کار شورای خیرین 

دادگستری کرمانشاه است

رئیس کل دادگستری استان کرمانشاه از کمک به 
آزادی ۴۴ زندانی توسط شورای خیرین دادگستری 
استان در نیمه شعبان خبر داد و گفت: مبلغی بدهی 
میلیون   ۸۰۰ و  میلیارد  چهار  حدود  زندانیان  این 

تومان است.
به  کرمانشاه  استان  دادگستری  ایرنا؛  گزارش  به 
منظور هدفمند کردن فعالیت های خیرین و توسعه 
سیاست  زمینه  در  ویژه  به  مردمی  مشارکت های 
آسیب  و  جرم  وقوع  از  پیشگیری  قضائی،  گذاری 
های اجتماعی، حمایت از بزه دیدگان ، میانجیگری 
، صلح و سازش و آزادی زندانیان جرایم غیر عمدی 
و حمایت از خانواده های زندانیان و توسعه فرهنگ 
مسئولیت پذیری اجتماعی و با هدف توسعه فرهنگ 
تشکیل  به  اقدام  خیرین،  و  مردمی  مشارکت های 
استان  مردمی  مشارکت های  و  خیرین  شورای 

کرمانشاه نموده است.
رئیس کل دادگستری استان کرمانشاه روز یکشنبه 
افزود:  سال ۱۴۰۱  در  شورا  این  پایانی  نشست  در 
این شورا از بدو تاسیس توانسته اقداماتی در راستای 
زندانیان جرائم  آزادی  از جمله  تعیین شده  اهداف 
شهدای  های  خانواده  به  کمک  عمد،  غیر  مالی 
سلامت، ویزیت رایگان برای زندانیان نیازمند، تهیه 
مناطق  مدارس  آموزان  دانش  برای  التحریر  لوازم 
محروم، تهیه ساختمان جهت مرکز ملاقات فرزندان 
طلاق، کمک به اشتغال ۱۵ نفر از زنان بی سرپرست 

و بد سرپرست و مواردی از این دست، انجام دهد.
پایانی  نشست  در  شد:  یادآور  توسلی زاده«  »پرویز 
سال ۱۴۰۱ که امروز با حضور اعضا برگزار شد مقرر 
شد از محل این شورا به آزادی ۴۴ زندانی کمک شود 

تا این زندانیان همزمان با نیمه شعبان آزاد شوند.
زندانیان حدود  این  بدهی  مبلغی  کرد:  تصریح  وی 
با  اما  است  تومان  میلیون   ۸۰۰ و  میلیارد  چهار 
زندان  اداره کل  دادگستری،  از سوی  که  مذاکراتی 
های استان و سازمان بسیج حقوق دانان با طلبکاران 
حدود  یعنی  سوم  یک  به  مبلغ  این  گرفت  صورت 
یک میلیارد و ۴۰۰ میلیون توان تقلیل پیدا کرد و 
امروز مصوب شد بخشی از این بدهی توسط شورای 
خیرین دادگستری پرداخت و این زندانیان در نیمه 

شعبان آزاد شوند.
توسلی زاده اضافه کرد: از دیگر مصوبات امروز شورا 
کمک ۲۰۰ میلیون تومانی به مددجویان بهزیستی، 
کمک به هنرستان دخترانه صنایع شیمیایی ، کمک 
نیز  و  تهیه جهیزیه  برای  ها  عاطفه  آبشار  مرکز  به 
کمک به برخی تیم های ورزشی استان برای شرکت 
سرانجام  به  امروز  نشست  در  که  بود  مسابقات  در 

رسید.
توانمند  افراد  همه  از  کرد  تاکید  پایان  در  وی 
درخواست می شود به این امر خیر برای کمک به 
نیازمندان استان کمک کنند تا بتوانیم از این طریق 
برخی از آسیب های اجتماعی را کنترل کنیم و اجازه 

ندهیم به جرم تبدیل شوند.

مسابقات قرآن و عترت دانش 

آموزان استان کرمانشاه آغاز شد

پرورش  و  آموزش  نماز  و  عترت  قرآن،  اداره  رییس 
و  عترت  و  قرآن  مسابقات  آغاز  از  کرمانشاه  استان 
نماز دانش آموزان و فرهنگیان خبر داد و گفت: این 
مسابقات از امروز ۱۴ اسفند به مدت سه روز در ۱۱ 
رشته قرآنی در ۲ بخش پژوهشی و آوایی در مرکز 

دانشسرای دانش آموزی شهر کرمانشاه آغاز شد.
با  گو  و  گفت  در  یکشنبه  روز  پرنور«  »فضل الله 
خبرنگار ایرنا، افزود: از تعداد ۳۶۰ هزار دانش آموز 
استان ۱۸۲ هزار نفر برای شرکت در مسابقات قرآن، 
عترت و نماز آموزش و پرورش در مرحله آموزشگاهی 
ثبت کردند که در نهایت ۳۹ هزار دانش آموز موفق 

به شرکت در این مسابقات شدند.
نهایت  در  کننده  شرکت  تعداد  این  از  گفت:  وی 
در بخش  پسر،  دانش آموز  برادران ۱۶۸  در قسمت 
خواهران ۱۴۶ دانش آموز دختر و ۸۵ معلم فرهنگی 
به مرحله استانی راه پیدا کردند، که به مدت سه روز 
در ۱۱ رشته قرآنی در ۲ بخش پژوهشی و آوایی باهم 

به رقابت می پردازند.
پرنور، رشته های پژوهشی این دوره از مسابقات قرآن، 
را  استان کرمانشاه  نماز آموزش و پرورش  عترت و 
رشته احکام، نهج البلاغه، صحیفیه سجادیه، گفتمان 
مهدوی، انشاء نماز و تفسیر و همچنین رشته های 
آوایی را اذان، حفظ، قرائت تحقیقی، دعاخوانی ویژه 

خواهران و مداحی اعلام کرد.
این مقام مسئول آموزش و پرورش استان کرمانشاه؛ 
گفتمان  البلاغه،  نهج  رشته های  گفت:  همچنین 
مهدوی، مداحی و دعاخوانی ویژه خواهران در این 
دوره از مسابقات به صورت تیمی ۲ نفره برگزار شده 
اعزام  کشوری  مسابقات  به  برتر  های  تیم  و   است 

می شوند.

کاشت ۳۰۰ هزار اصله نهال در سطح هزار و 
۲۲۸ هکتار از منابع طبیعی استان کرمانشاه 
و  درختکاری  روز  با  همزمان  دوشنبه  امروز 
اولین روز از گرامیداشت هفته منابع طبیعی 
اقشار مختلف مردم و  با حضور  در مراسمی 
مسئولان در محوطه بیمارستان امام رضا )ع( 

شهر کرمانشاه آغاز شد.
منابع  مدیرکل  ایرنا،  خبرنگار  گزارش  به 
طبیعی و آبخیزداری استان کرمانشاه در این 
مراسم گفت: همزمان با این مراسم در تمام 
شهرستان های استان مراسم کاشت درخت 
همکاری  با  ها  بوستان  و  روستاها  در سطح 

فرمانداران در حال برگزاری است.
کاشت  اینکه  بیان  با  کولانی«  »ان شالله 
ما  فرهنگ  زیباترین  از  یکی  نهال  و  درخت 
به  گذشتگان  و  نیاکان  از  که  است  ایرانیان 
امسال ۳۰۰  برای  افزود:  مانده است،  یادگار 
هزار نهال برای کاشت در سطح هزار و ۲۲۸ 
هکتار از منابع طبیعی در استان توزیع شده 

است.
خاطره  و  یاد  گرامیداشت  با  همچنین  وی 
شهدا و درگذشتگان در آستانه عید باستانی 
یاد  به  نهال  اصله  هزار  کاشت ۱۰  از  نوروز؛ 
شهدای استان کرمانشاه با همکاری سپاه نبی 

اکرم )ص( در هفته منابع طبیعی خبر داد.
استان  سرزمینی  مساحت  درصد   ۷۴ حدود 
به  نزدیک  که  است  منابع طبیعی  کرمانشاه 

۵۲۸ هزار هکتار آن پوشش جنگلی دارد.
کولانی همچنین از تولید یک میلیون و ۲۰۰ 
استان  در  جاری  سال  در  نهال  اصله  هزار 
سرپل  نهالستان   ۲ اکنون  گفت:  و  داد  خبر 
های  ویژگی  با  درختان  تولید  برای  ذهاب 
برای  آبادغرب  اسلام  نهالستان  و  گرمسیری 
استان  تولید درختان معتدل و سردسیر در 

کرمانشاه فعال است.
برای  برنامه کشور  بنابر  افزود:  ادامه  در  وی 
تولید یک میلیارد اصله نهال در چهار سال 
المللی،  بین  های  کنواسیون  طبق  آینده 

سهمه استان کرمانشاه از این میزان تولید ۲ 
میلیون اصله نهال در سال است.

این  در  که  هایی  نهال  داد:  توضیح  کولانی 
نهالستان ها تولید می شود، با ویژگی ها آب 
و هوایی این سرزمین منطبق است و بیشتر 
از نوع مثمر بومی و مادری رشته کوه های 

زاگرس هستند.
استان  آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  مدیرکل 
کرمانشاه با اشاره به امکانات و توان اجرایی 
تولید ۲ میلیون  برای  اداره کل  این  محدود 
اصله نهال در سال، گفت: در این راستا طی 
ظرفیت  از  داریم  نظر  در  هایی  نامه  تفاهم 
مانند  اجرایی  های  دستگاه  سایر  های 
آموزش و پرورش، دانشگاه ها، ادارات، بخش 
ها  شرکت  و  نهاد  مردم  نهادهای  خصوصی، 

استفاده کنیم.
مواظب  بهار  فصل  آستانه  در  طبیعت گردان 

منابع طبیعی باشند
های  کوه  رشته  گفت:  ادامه  در  کولانی 
زاگرس ایران ۳۰ میلیون هکتار وسعت دارد 

که ۶ میلیون هکتار آن جنگل است و حدود 
۵۲۸ هزار هکتار آن در استان کرمانشاه قرار 

دارد.
وی افزود: هر هکتار جنگل ما بین ۵۰۰ تا ۲ 
هزار و ۵۰۰ متر مکعب آب در خود جمع می 
کند و هر هکتار ۵/۲ تن اکسیژن تولید می 

کند که برابر با سهم ۱۰ نفر در سال است.
فوق  اهمیت  به  اشاره  با  مسئول  مقام  این 
برای  طبیعی  منابع  و  درختان  زیاد  العاده 
انسان ها از شهروندان خواست در فصل بهار 
و  طبیعت  مواظب  حتما  گردی  طبیعت  و 
منابع آن باشند و اگر آتش روشنی می کنند 
حتما از خاموشی آن اطمینان حاصل نمایند.

کولانی در ادامه کاشت درخت را یک وظیفه 
شرعی و قانونی و محیط زیستی افراد دانست 
فرهنگ حسنه  این  برای  همه خواست  از  و 

کاشت درخت مشارکت و همکاری کنند.
توجه به منابع طبیعی مهمترین رکن توسعه 

پایدار است
این  در  نیز  کرمانشاه  فرمانداری  سرپرست 

مهمترین  را  طبیعی  منابع  به  توجه  مراسم؛ 
رکن توسعه پایدار دانست که بدون توجه به 

آن توسعه ای اتفاق نمی افتد.
گفت:  ادامه  در  رحیمی زنگنه«  »ابراهیم 
فواید بسیاری  نهال ساده،  کاشتن فقط یک 
به ویژه در دنیای صنعتی امروز دارد و با این 
که  هایی  آسیب  حدودی  تا  توان  می  کار 
توسط انسان به طبیعت وارد شده را جبران 

کرد.
یک  به  باید  درختکاری  فرهنگ  افزود:  وی 
فرهنگ عمومی در جامعه تبدیل شود و همه 
باید در کنار هم در حفظ محیط زیست کوشا 

باشیم.
در  ما  همه  امروز  کرد  تاکید  رحیمی زنگنه 
برابر آیندگان مسئول هستیم و باید با تمام 
کشور  طبیعی  منابع  حفظ  در  خود  توان 

تلاش نماییم.
را  درختکاری  ادامه  در  کرمانشاه  فرماندار 
یادآور بازآفرینی نظم طبیعی در عالم هستی 

دانست.

کاشت ۳۰۰ هزار نهال در سطح هزار و ۲۲۸ هکتار 
از منابع طبیعی کرمانشاه آغاز شد

اخبار

امام جمعه کرمانشاه: سنت ازدواج 
حرکت ارزشمند فرهنگی و اجتماعی 

است

عنوان  به  ازدواج  از  کرمانشاه،  در  فقیه  ولی  نماینده   
سنت  این  گفت:  و  کرد  یاد  مشکلات  برطرف کننده 
ارزشمند عالی ترین حرکت فرهنگی و اجتماعی جامعه 

است.
به گزارش ایرنا، آیت الله »مصطفی علما« روز دوشنبه در 
جشن ازدواج دانشجویی دانشگاه رازی کرمانشاه افزود: 
عالی ترین نوع ازدواج همین ازدواج دانشجویی است که 

کم هزینه و آسان است.
وی خطاب به زوج های جوان گفت: اگر توقعات بی جا 
را کنار بگذارید، محبت و مودت به زندگی شما سرازیر 
می شود که همین اساس حفظ زندگی در چارچوب عشق 

و علاقه است.
آیت الله علما اظهار داشت: دیدگاه ما باید نسبت به ازدواج 
مثل امام راحل باشد که عاشقانه به همسر خود نگاه و 

همواره حرمت و کرامت همسر خود را حفظ می کرد.
نماینده ولی فقیه در استان کرمانشاه افزود: یکی از برکات 
تربیت فرزندان صالح  ازدواج، توفیق  ارجمند  ماندگار و 
است زیرا تربیت فرزند شایسته بزرگترین سرمایه برای 

زوج ها است.
وی تاکید کرد: ازدواج باعث ثبات و امنیت اجتماعی می 
شود و اگر به درستی انجام شود تمام مشکلات جامعه 
مرتفع می شود، لذا شایسته است همه ما این امر مقدس 
را تبلیغ کنیم و همگان کمک به ترویج آن داشته باشند.

آیت الله علما، شخصیت زنان را باعث جامعه سالم دانست 
قرار  مدنظر  را  دینی  اگر ملاک های  کرد:  و خاطرنشان 
خواهیم  جامعه  در  را  محجوبی  و  مکرم  بانوان  دهیم، 

داشت و این بزرگترین سرمایه هر خانواده  است.
آغاز  جلسه  در  همچنین  امروز  کرمانشاه  جمعه  امام 
مثبت  ملی  پویش  و  مادری  لبخند  ملی  پویش  رسمی 
حرکت ۲ استان کرمانشاه که به همت بنیاد ۱۵ خرداد 
و ستاد اجرایی فرمان امام )ره( برگزار شد، افزود: یکی از 
توطئه های استکبار توصیه به ازدواج نکردن است و این 
حرکت خوبی نیست، لذا باید همه ما این مسیر ارزشمند 

را تبلیغ و ترویج کنیم.
وی یکی از عناصر قدرت کشورها را تعداد جمعیت دانست 
و گفت: مقام معظم رهبری براساس سیره معصومین )ع( 

نگاه ویژه ای به آحاد مردم بخصوص محرومان دارند.
امام جمعه کرمانشاه اظهار داشت: یکی از تاکیدات اسلام 
ازدواج است، باید شرایط ازدواج آسان را فراهم کنیم و 

همه باید در این امر مقدس شرکت کنند.
وی تصریح کرد: برای فرزندآوری باید توکل ما به خدا 
بدانیم  و  بگیریم  درس  گذشتگان  تجربه  از  باید  باشد، 
زندگی  زندگی می کردند که عمدتا  ما چگونه  بزرگان 
خودمان  ما  را  ازدواج  شرایط  الان  اند،  داشته  موفقی 

سخت کرده ایم.
فرزندی  از خانواده های چند  تعدادی  به  این جلسه  در 

هدایایی اهدا شد.

سهمیه شهرداری روانسر برای 

نوسازی تاکسی های فرسوده امسال 

۱۰ دستگاه است

 شهردار روانسر با بیان اینکه با پیگیری های انجام شده 
کشور،  همگانی  نقل  و  حمل  سازمان  هماهنگی  با  و 
اولین دستگاه تاکسی نوسازی شده، به ناوگان حمل و 
نقل درون شهری روانسر اضافه شد، گفت: تا پایان سال 
جاری ۱۰ دستگاه تاکسی فرسوده در این شهر نوسازی 

می شود.
با  ایرنا،  با  »فرهاد تاب زر« روز دوشنبه در گفت و گو 
بیان اینکه نوع خودرو، سمند سورن پلاس است، افزود: 
۹ دستگاه باقی مانده نیز تا قبل از سال جدید به مالکان 

آنها واگذار خواهد شد.
شهردار روانسر اضافه کرد: نوسازی تاکسی های فرسوده 
رفاه  ارتقای سطح  و  هوا  های  آلاینده  کاهش  بر  علاوه 
در  جویی  صرفه  و  تاکسیرانان  رضایتمندی  عمومی، 

مصرف سوخت را به دنبال خواهد داشت.
تاب زر اظهار داشت: در راستای ارتقای خدمات رسانی به 
شهروندان و تسهیل در کار تاکسیداران روانسر، طی یک 
ماه گذشته ۵۰ دستگاه کارتخوان به مالکان تاکسی این 

شهر واگذار شده است.
وی ادامه داد: تلاش مجموعه شهرداری و شورای شهر 
صنف  این  مشکلات  و  ها  دغدغه  بتوانیم  تا  است  این 
به  آنان  بهتر  دهی  خدمات  شاهد  تا  کنیم  برطرف  را 

شهروندان باشیم.

9استان ها

واژه  کلید  گفت:  کرمانشاه  استاندار 
و  همگرایی  کرمانشاه  رشد  و  نجات 
می  چقدر  هر  باید  و  است  وحدت 
توانیم در استان برای تحقق این دو 

امر تلاش کنیم تا قدرتمند شویم.
به گزارش خبرنگار ایرنا، محمدطیب 
صحرایی عصر یکشنبه در چهارمین 
کارگروه اقتصادی در استانداری بیان 
داشت: خداوند قدرت را در جماعت 
خواهد  می  حالا  است  داده  قرار 
جامعه  یا  و  ناتو  یا  اروپا  اتحادیه 

اسلامی باشد.
وی در پاسخ به مسایل مطرح شده 
اجرایی  روند  و  مشکلات  پیرامون 
گفت:  شیرین  قصر  آزاد  منطقه 
منطقه آزاد قصر شیرین گلوگاه مهم 

منافع استان است.
خصوص  در  همچنین  صحرایی 
در  استان  کشاورزی  جهاد  گزارش 
اصلاح  کشوری  الگوی  خصوص 
کشت به مقام استان در تولید برخی 

نخود  و  گندم  مانند  کشاورزی  محصولات 
نباید  الگو  این  تاکید کرد:  اشاره و  در کشور 

موجب کاهش مقام کشوری استان بشود.
الگوی  در  که  کرد  تاکید  کرمانشاه  استاندار 
ثروت  و  اشتغال  باید  کشت  اصلاح  استانی 
و  قبل  زنجیره  تمام  و  باشد  نظر  مد  آفرینی 
بعد از تولید محصولات در استان با هم دیده 

شوند.
در این کارگروه، آخرین وضعیت منطقه آزاد 
تجاری صنعتی قصر شیرین بررسی شد. مدیر 
در  گفت:  شیرین  قصر  آزاد  منطقه  اجرایی 
آزاد  منطقه  و  داریم  آزاد  منطقه   ۱۴ کشور 
مناطق  این  نسل  چهارمین  شیرین  قصر 
به   ۱۴۰۰ سال  در  که  شود  می  محسوب 
تصویب مجمع تشخیص مصلحت نظام رسید.

آزاد  منطقه  اهداف  از  افزود:  نادری  نادر 
گذاری،  سرمایه  اقتصادی،  توسعه  و  رشد 

حضور  نیز  و  کار  بازار  تنظیم  و  اشتغالزایی 
فعال در بازارهای جهانی و منطقه ای است و 
شخصیت های حقیقی و حقوقی می توانند با 
سرمایه گذاری تا ۲۰ سال از پرداخت مالیات 

معاف باشند.
نادری اهمیت منطقه آزاد قصر شیرین را در 
دسترسی این منطقه به اقلیم کردستان و نیز 
دولت مرکزی عراق دانست و افزود: متاسفانه 
در بین ۱۴ منطقه آزاد، قصر شیرین از نظر 
شکل گیری اجرایی و پیشرفت امور، در رتبه 

آخر قرار دارد.
وی همچنین با اشاره به واگذاری ۷۰ هکتار 
زمین منطقه آزاد به ۸۰ سرمایه گذار اظهار 
داشت: نگرانی های جدی در این زمینه وجود 
دارد چرا که واگذاری برخی زمین ها مربوط 
از تصویب طرح جامع است و علاوه  به قبل 
بر اینکه تعدادی از آنها در خارج از محدوده 
طرح قرار دارند برخی سرمایه گذاران نیز فاقد 

اهلیت هستند.
در  شیرین  قصر  آزاد  منطقه  اجرایی  مدیر 
ادامه با بیان اینکه پیگیر احداث منطقه آزاد 
مشترک با عراق هستیم، افزود: متاسفانه مرز 
پیگیر  که  دارد  قرار  طرح  از  خارج  خسروی 

اصلاح آن هستیم.
قصر  آزاد  منطقه  اگر  که  کرد  تاکید  نادری 
استعداد  بخش  این  بیفتد،  رونق  به  شیرین 
را  آتی  سال های  در  شغل  هزار   ۱۰ ایجاد 
دیگر  از  نباید  اینکه  ضمن  داشت  خواهد 
مناطق آزاد غرب کشور به عنوان رقیب غافل 

ماند.
دستور کار بعدی این کارگروه طرح کشوری 
سازمان  رییس  که  بود  کشت  الگوی  اصلاح 
طبق  گفت:  نیز  کرمانشاه  کشاورزی  جهاد 
دولت  امسال  بودجه  قانون  هشت  تبصره 
اواخر  و  است  الگو شده  این  تهیه  به  موظف 

آذر ماه نیز ابلاغ شد.

کشت  از  الگو  این  افزود:  چاله  چاله  علی 
تدریج عملیاتی می  به  آتی  تابستانه  و  بهاره 
شود و هدف از آن افزایش تولید محصولات 
نیز  و  کلزا  روغنی  دانه  مانند  استراتژیک 

محدود کردن کشت محصولات اب بر است.
وی تاکید کرد: برای اصلاح الگوی کشت باید 
بسته حمایتی برای کشاورزان مانند پرداخت 
یارانه وچود داشته باشد تا کشاورز ترغیب به 
انجام ان شود ضمن اینکه باید از اهرم های 
استفاده  نیز  ترویج  برای  آموزشی  و  اجباری 

کرد.
اصلاح  با  که  کرد  بینی  پیش  چاله  چاله 
الگوی کشت شاهد کاهش ۲۸۰ میلیون متر 
مکعبی مصرف آب در بخش کشاورزی استان 

خواهیم بود.
کارشناسی  های  بررسی  از  افزود:.پس  وی 
تایید  به  باید  الگوی کشت  اصلاح  نهایت  در 

استاندار برسد.

 استاندار: وحدت و همگرایی کلید واژه 
رشد کرمانشاه است
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ورزشی
خبر

 استراماچونی: می خواهم بازهم
 مربیگری کنم

سرمربی سابق تیم فوتبال استقلال برای بازگشت به 
نیمکت مربیگری اعلام آمادگی کرد.

آندره  از  که  شرایطی  در  مهر،  خبرنگار  گزارش  به 
استراماچونی به عنوان یکی از گزینه های مربیگری 
تیم ملی ایران نام برده می شد، این مربی در تازه ترین 
اظهارات خود برای بازگشت به کار مربیگری اعلام 

آمادگی و علاقه کرد.
تیم  هدایت  پیش  فصل  چند  که  استراماچونی 
استقلال ایران را بر عهده داشت، سپس به تیم الغرافه 

قطر رفت و کار در این کشور را هم تجربه کرد.
و  مفسر  عنوان  به  جهانی  جام  برای  سپس  او 
با  را  قراردادی  و  شد  انتخاب  تلویزیونی  کارشناس 

شبکه های ایتالیایی امضا کرد.
استراماچونی که هنوز با شبکه Dazn قرارداد دارد 
یک  هستم.   Dazn در  حاضر  حال  در  من  گفت: 
ماجراجویی فوق العاده و احساس بسیار خوبی دارم، 
بنابراین خودم را در مسابقات لیگ ایتالیا که از سال 
۲۰۱۵ در آن حضور نداشته ام، به روز نگه داشته ام 

چون هنوز می خواهم به کار مربیگری بازگردم.
ایتالیایی در حال حاضر پرونده ای را هم  این مربی 
علیه باشگاه استقلال به سود خود به پایان برده و 
ایرانی، حدود ۱۰۰  باشگاه  این  مدیران  اعلام  طبق 

میلیارد تومان باید به او پرداخت بشود.

سیدعباسی:

استقلال به هافبک طراح نیاز 

دارد/ فدراسیون در انتخاب 

سرمربی دستپاچه است

فدراسیون  معضل  می گوید  سابق  فوتبالیست  یک 
ملی  تیم  انتخاب سرمربی  در  همیشه دستپاچگی 

بوده است.
درباره  ایسنا  با  گفت وگو  در  سیدعباسی  داود 
وضعیت تیم های مدعی لیگ برتر اظهار کرد: هفته 
به شرایط  باتوجه  داریم.  رو  را پیش  بسیار مهمی 
خوب هر سه تیم، دیدارهای مهمی برگزار خواهد 
شد)پرسپولیس مقابل تراکتور، استقلال مقابل گل 
هر  می گیرند(.  قرار  هوادار  مقابل  سپاهان  و  گهر 
بیشتری  تمرکز  رو  پیش  هفته  دو  در  که  تیمی 
داشته باشد و نوسان نداشته باشد، می تواند خود را 
جدا کند و در نهایت قهرمان شود. مورایس امسال 
خیلی زود توانست خودش را با شرایط وقف دهد 
اما برای آقای ساپینتو کمی زمان نیاز بود. استقلال 
پتانسیل این را داشت امتیازات بیشتری به دست 
هافبک  خط  بحث  در  آن ها  نتوانست.  اما  آورد 

مشکل دارند و یک هافبک طراح نیاز دارند.
پیروزی مقابل  به  باتوجه  ادامه داد: پرسپولیس  او 
سپاهان، روحیه بسیار خوبی به دست آورد و اکنون 
شرایط  اول  تیم  سه  دارد.  قرار  خوبی  شرایط  در 
خوبی دارند اما این یکی دو هفته پیش رو تعیین 
این  سپاهان  آن هاست.  نهایی  وضعیت  کننده 
و  استقلال  موفقیت  دارد.  تری  آسان  بازی  هفته 
هفته  این  در  که  دارد  بستگی  این  به  پرسپولیس 
به سلامت عبور کنند یا خیر. البته فاصله امتیازی 
آن ها آنچنان از دیگر تیم ها دور نیست و گل گهر 
نزدیک شوند.  به صدر جدول  تراکتور می توانند  و 
خمز و تراکتور فراتر از آن که فکر می کردم نتیجه 
گرفتند. سرمربی تراکتور خوب توانست از نظر فنی 

تیم خود را بشناسد.
لیگ  جدول  پایین  وضعیت  درباره  سیدعباسی 
و  پرطرفدار  بسیار  خوزستان  نفتی  تیم  دو  گفت: 
ریشه دار هستند. باید کارشناسی شود و ببینیم چه 
بحرانی  شرایط  در  اینگونه  آن ها  که  افتاده  اتفاقی 
تاکنون  را  زیادی  مشکلات  آن ها  گرفتند.  قرار 
تجربه کرده اند و نتوانستند به خوبی نتیجه بگیرند. 
هر چند تنها چیزی که در فوتبال ما وجود ندارد 
بقا خیلی  برای  تیم  دو  این  کار  است.  کارشناسی 

سخت است و این جای تاسف دارد.
گرفته  تصمیمات  بدترین  ملی  تیم  برای  همیشه 

شده است
هدایت  برای  شده  مطرح  گزینه های  درباره  او 
انتخاب گفت:  این  تیم ملی فوتبال و سر و شکل 
ملی  تیم  انتخاب سرمربی  در  همیشه دستپاچگی 
انتخاب  رفتن کی روش،  از  بعد  است.  بوده  معضل 
آن  از  پس  و  رفتنش  شکل  و  ویلموتس  عجولانه 
با این حال  انتخاب اسکوچیچ همه را شوکه کرد. 
اسکوچیچ یک تیم مرده را به جام جهانی برد اما او 
را برداشتند و دوباره کی روش به تیم ملی برگشت. 
این ها مسائل عجیبی بود. تیم ملی چکیده فوتبال 
ما است اما همیشه بدترین تصمیمات در تیم ملی 

گرفته شده است. 

تاج: ترجیح ما سرمربی ایرانی 
شاخص است

خبر

علیرضا دبیر عنوان کرد: به خاطر یک 
میلیارد  سرمان منت می گذارند
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رئیس فدراسیون کشتی با بیان این که مبالغ اختصاص داده 
شده به این رشته کفاف هزینه ها را نمی دهد گفت: کمیته 
ملی المپیک، یک و نیم میلیارد به کشتی داده اند و بابت 

این مقدار نیز منت می گذارند.
فدراسیون  رئیس  دبیر  علیرضا  مهر،  خبرگزاری  گزارش  به 
دایره طلایی  برنامه  در  امروز شنبه  از ظهر  بعد  که  کشتی 
با تبریک ولادت حضرت  شبکه سه سیما حضور یافته بود 
به  نمره ای  چه  اینکه  مورد  در  جوان  روز  و  )ع(  اکبر  علی 
عملکرد فدراسیون کشتی می دهد گفت: نمره ۱۱ را می دهم 
و دلیلش هم این است که ظرفیت کشتی خیلی بیشتر از 
اینها است و همیشه افسوس می خوردم که چرا کشتی نباید 
در جایگاه اصلی خود باشد و خدا را شکر توانستیم کار را 

کمی مدیریت کنیم.
وی در مورد اینکه چرا برای بودجه کشتی کشور وارد چالش 
با مسئولان می شود گفت: من سکاندار کشتی کشورم و باید 
از حق آن دفاع کنم، حداقل باید کاری کنم که ۲۰ درصد 

حق کشتی را بگیرم.
دبیر افزود: خیلی از افراد در وزارت ورزش و جوانان تفکرات 
قدیمی خود را حفظ کرده اند، اما من سعی می کنم که با 

اعداد و ارقام جواب آنها را بدهم.
درصد   ۸۲ از  بیش  داشت:  اظهار  کشتی  فدراسیون  رئیس 
مدال های جهان و المپیک ورزش ایران را کشتی گرفته است 
اما بعنوان مثال کمیته ملی المپیک، یک و نیم میلیارد به 

کشتی داده اند و بابت این مقدار نیز منت می گذارند.
دبیر ادامه داد: کشتی قابل قیاس با سایر رشته ها نیست و 
صادقانه به دستاوردهای آن نگاه نمی کنند، در جایی بودجه 
بودجه  نیز خود من  اما در جایی  از وزارت ورزش است  ما 

را به کشتی آورده ام و این ربطی به داده های وزارت ندارد.
فدراسیون  چرا  بگویم  ندارد  امکان  موقع  هیچ  گفت:  وی 
بیشتر  که  فدراسیونی  هر  است،  گرفته  پول  بیشتر  کشتی 
باشد،  داشته  ایران  ورزش  برای  آورده  و  کند  آوری  مدال 

حقش این است که بیشتر پول بگیرد.
در  آیا  که  سوال  این  مورد  در  کشتی  فدراسیون  رئیس 
انتخابات بعدی فدراسیون شرکت خواهد کرد یا نه، تصریح 
کرد: اواخر تیرماه سال آینده دوره چهارساله من تمام خواهد 
تا  قطعاً  اما  ندارم،  آمدن  برای  تصمیمی  هیچ  هنوز  و  شد 

تیرماه هستم.
دبیر در مورد عملکرد فدراسیون کشتی گفت: طبیعی است 
قطاری که در حال حرکت است را سنگ بزنند اما وظیفه من 
این است که حق کشتی گیری که در سیستان و بلوچستان 
و  بگوید  توانمدی خودش  از  باید  و هرکس  بگیرم  را  است 
بنده همیشه از توانمندی کشتی می گویم. لطف خدا بوده 
بالای ۹۵ درصد از رقابت های بین المللی را شرکت کردیم 
و اگر رقابت های آسیایی هم مجوز حضور در جهانی نبود در 

آن شرکت نمی کردیم چون آورده ای برای ما ندارد.
وی افزود: برای من تورنمنت های بین المللی و میدان دادن 
اگر کشتی گیر مستعدی را پیدا  به جوانان اهمیت دارد و 
کنیم حتماً در رقابت های بین المللی شرکت خواهیم داد و 
امشب نیز تیم جوانان آزاد ما راهی کشور روسیه می شود و 

ما با نداشته ها در این مقدار تیم اعزام می کنیم.
کشتی  موفقیت  به  اینکه  بیان  با  کشتی  فدراسیون  رئیس 
یکی  باشد گفت:  داشته  امید  آن  به  نیز  مردم  و  دارد  امید 
از مشکلاتی که کشتی ایران دارد مربیان بدون دانش است. 
این مربیان چون بلد نیستند فنون را به کشتی گیران یاد 
درصد   ۸۰ بالای  و  نمی کند  رشد  نیز  گیر  کشتی  بدهند، 

مربیان باید دانش فنی خود را افزایش دهند.

انتخاب  درباره  فوتبال  فدراسیون  رئیس 
سرمربی تیم ملی گفت: ترجیح ما این است 
که یک چهره شاخص داخلی را برای هدایت 
این  که  شرطی  به  کنیم  انتخاب  ملی  تیم 
امور  کامل  انضباط  و  نظم  با  بتواند  مربی 

محوله را به انجام برساند.
اعضای  هفتگی  نشست  ایرنا،  گزارش  به 
با  اسلامی  موتلفه  حزب  ورزش  کارگروه 
حضور مهدی تاج رئیس و مهدی محمد نبی 
نایب رئیس اول فدراسیون فوتبال و مشاور 

ورزشی وزیر ورزش و جوانان برگزار شد.
در این نشست ابتدا محمدرضا تهرانی رئیس 
با  اسلامی  موتلفه  حزب  ورزش  کارگروه 
اشاره به اهمیت و گستره فوتبال در سراسر 
یاد  پدیده ای  عنوان  به  رشته  این  از  جهان 
ورزشی،  رفیع  موقعیت  علاوه  که  کرد 
فرهنگی،  اقتصادی،  مختلف  عرصه های 
اجتماعی و تبلیغاتی را نیز تحت تاثیر قرار 
داده است. وی همچنین از فوتبال به عنوان 
توجه  توانسته  که  کرد  یاد  قدرتمندی  ابزار 
جوامع مختلف دنیا را به سوی خود معطوف 

کند.
ورزش  کارگروه  اعضای  جلسه،  ادامه  در 
سرمربی  تکلیف  تعین  لزوم  چون  مباحثی 
تیم ملی، روزآمد کردن کارکرد کمیته های 
و  اداری  در ساختار  تحول  ایجاد  تخصصی، 
حقوق  منشور  تنظیم  فدراسیون،  عملیاتی 
فعالیت های  بر  نظارت  و  حمایت  هواداری، 
فدراسیون،  در  فکر  اتاق  تشکیل  باشگاه ها، 
مربیان  قرارداد  بر  بیشتر  دقت  و  نظارت 
با  متناسب  فرهنگی،  بسته  ارائه  خارجی، 
با  برخورد  چگونگی  فوتبال،  فعلی  فضای 
ناهنجاری های این ورزش و مسائل مختلف 

دیگر را مطرح کردند.
رئیس فدراسیون فوتبال سخنران نهایی این 
مطرح  مباحث  به  اشاره  با  که  بود  نشست 
کارگروه حزب  اعضای  نظرات  نقطه  و  شده 
موتلفه، حضور خود در این جلسه را فرصت 

دیدار  توفیق  هم  آن  که طی  مغتنم شمرد 
رسانه  اصحاب  و  سابقه  با  کارشناسان  با 
آمد  وجود  به  امکان  این  هم  و  شد  فراهم 
تا از نزدیک در جریان دغدغه های جمعی از 
چهره های دلسوز ورزش و فوتبال قرار گیرد. 
کرد  یاد  و  خاطره  ذکر  با  همچنین  ایشان 
پیشگامان  از  پرورش  علی اکبر  شادروان  از 
عنوان  به  تشکیلات  این  از  اسلامی  موتلفه 

حزبی ریشه دار نظام یاد کرد.
در  ابهامات  برخی  به  اشاره  با  ادامه  در  تاج 
فوتبال  ملی  تیم  سرمربی  انتخاب  خصوص 
با  فوتبال  فدراسیون  در  ما  داشت:  اظهار 
جدیت پی گیر این موضوع هستیم و جلسه 
مهمی با اعضای هیئت رئیسه داشتیم که در 
هفته،  همین  طی  شد  گرفته  تصمیم  آنجا 
ما  ترجیح  کنیم.  معرفی  را  نظر  مورد  فرد 
داخلی  شاخص  چهره  یک  که  است  این 
به  کنیم  انتخاب  ملی  تیم  هدایت  برای  را 
شرطی که این مربی بتواند با نظم و انضباط 
کامل امور محوله را به انجام برساند. فردی 
کارنامه  دارای  و  توانمند  شرایط،  واجد  که 
قابل قبول باشد. با این وجود موضوع مربی 
خارجی هم هنوز مطرح است و نهایتا ما تا 
بیستم اسفندماه سرمربی تیم ملی را معرفی 
مربیان  از  دارد  جا  اینجا  در  کرد.  خواهیم 
آنها  نام  روزها  این  طی  که  خوبی  داخلی 
آمد  وجود  به  دلخوری هایی  و  شد  مطرح 
این  ما  هدف  است  بدیهی  کنم  عذرخواهی 
نبود که موجبات دلخوری کسی فراهم شود.

وی در ارتباط با عملکرد تیم ملی و پاره ای 
تصریح  جهانی  جام  مسابقات  در  حواشی 
کرد: تیم ملی فوتبال قسمتی از بدنه جامعه 
می تواند  آن  عملکرد  که  است  کشوری  هر 
بسزایی  نقش  جامعه  روحیه  افزایش  در 
اگر تیم ملی در هر مسابقه ای به  ایفا کند. 
و  جهانی  آسیایی،  بین المللی،  میادین  ویژه 
شادی  و  مثبت  انرژی  شود،  پیروز  المپیک 
حاصل از آن در پیکر جامعه تزریق خواهد 

شد بر عکس شکست ها هم حال جامعه را 
بازیکنان  تک  تک  وظیفه  پس  می کند.  بد 
کشور  برای  افتخارآفرینی  جهت  در  تلاش 
همیشه  سیاست بازان  است  بدیهی  است. 
دنبال فرصت هستند تا طعمه های خود را از 
ورزشکاران  مطرح خصوصا  میان چهره های 
شدن  درگیر  دلیل  همین  به  کنند  انتخاب 
آینده  در مسائل سیاسی می تواند  بازیکنان 
خود آنان را خراب کند. نکته مهم دیگر این 
که وقتی برخی از ورزشکاران درگیر و طعمه 
خود  از  حرکاتی  شوند،  بازان  سیاست  این 
به آن کار  نیز  نشان می دهند که خودشان 
اعتقاد ندارند و از عواقب  آن با خبر نیستند.

لزوم  به  اشاره  با  فوتبال  فدراسیون  رئیس 
فوتبال  فدراسیون  در  فکر  اتاق  راه اندازی 
را  باید چنین مرکزی  گفت: قبول دارم که 
داشته باشیم البته همین الان هم من، آقای 
نبی به عنوان نایب رئیس و دیگر همکاران 
در تصمیم گیری ها از مشورت و هم اندیشی 
افراد مختلف استفاده می کنیم با این وجود 
باید گسترده تر  دایره مشورت  می پذیرم که 

باشد.
تاج در ارتباط با لزوم تقویت برخی کمیته ها 
در  کاستی هایی  و  کم  اینکه  کرد:  تصریح 
ارکان  دیگر  و  کمیته ها  از  برخی  عملکرد 
طبیعی  امر  باشد  داشته  وجود  فدراسیون 
است با این وصف دیکته ننوشته غلط ندارد 
بروز خطا  امکان  باشد  بالا  کار  وقتی حجم 
هم وجود دارد. کار در فدراسیون فوتبال با 
امروزه  است.  متفاوت  دیگر  فدراسیون های 
این  بلکه  نیست  ورزش  یک  تنها  فوتبال 
فرهنگ،  صنعت،  چون  مباحثی  در  رشته 
تاثیر  سیاست  حتی  و  جامعه  تبلیغات، 
باید در پیگیری مسائل، تمام  می گذارد لذا 
ابعاد آن در نظر گرفته شود. ما دیدیم اگر 
باشگاه  را  بازیکن  تخلف  جور  باشد  قرار 
بکشد و هر دفعه آنها جریمه شوند نه تنها 
ورزشکار به خود نمی آید بلکه ممکن است 

درست  بیشتری  ناهنجاری های 
کند لذا به این نتیجه رسیدیم که 
از این پس هر بازیکنی جریمه شد 
باید آن را شخصا بپردازد، این امر 
باعث می شود تا ورزشکاران به خود 
تخلف  که  باشد  حواسشان  و  آیند 
نکنند و در صورت تکرار با جرایم 
تا  سنگین تری مواجه خواهند شد 

اخلاق حرفه ای را رعایت کنند.
پاسخ  فوتبال در  رئیس فدراسیون 
قرارداد  چرا  که  پرسش  این  به 
آنها  نفع  به  غالبا  خارجی  مربیان 
و به ضرر فوتبال ما تمام می شود، 
خاطرنشان کرد: طبق مقررات فیفا 
هر مربی که دو ماه حقوق نگرفته 
باشد می تواند شکایت کند و باشگاه 
نه تنها باید مبلغ کامل قرارداد او را 
بپردازد بلکه مربی مذکور می تواند 
با دریافت مطالبات خود قرارداد را 
هم یک طرفه فسخ کند. مشکلات 
در پرداخت ارز به مربیان خارجی 
از دلایل اصلی شکایت آنهاست. تلاش داریم 
مسئله را به نوعی مرتفع کنیم تا مشکلاتی 

از این دست گریبان فوتبال ما را نگیرد.
تاج درباره موضوع حرفه ای شدن باشگاه ها، 
را  شده  معین  موارد  باید  آنها  کرد:  تاکید 
است  لازم  اینکه  جمله  از  کنند  رعایت 
قرارداد با بازیکنان و مربیان شفاف و سقف 
فرهنگی  مسائل  باشد.  آنها مشخص  بودجه 
و موارد دیگر هم در این مبحث دیده شده 
که ضرورت دارد تمام این موارد از شفافیت 
کامل برخوردار باشد. هر باشگاه استانداردها 
را رعایت کرد می تواند مجوز حرفه ای بگیرد. 
یکی دیگر از وظایف آنها سازندگی و پرورش 
واقع  غفلت  مورد  بعضا  که  استعدادهاست 
شده است. باشگاه ها اگر به جای هزینه چند 
صد میلیونی برای جذب دو بازیکن صاحب 
نام، این پول ها را صرف سازندگی و تیم های 
پایه خود کنند، آن وقت صاحب چند بازیکن 
اما متاسفانه بیشتر  نام خواهندشد،  صاحب 
باشگاه های ما نتیجه گرا شده و وظایف خود 
یاد  از  بازیکن سازی  و  سازندگی  راه  در  را 
برده اند. دود چنین تفکری به چشم تیم های 

ملی پایه خواهد رفت.
وی در واکنش به ضعف عملکردی برخی از 
تعدادی  در  اینکه  گفت:  استانی  هیئت های 
از استان ها با ضعف عملکرد هیئت ها مواجه 
هستیم غیرقابل کتمان است به همین دلیل 
از  و  دارم  نظر  زیر  را  استان ها  همه  شخصا 
سعی  هستم.  آنها  فعالیت  پی گیر  نزدیک 
خواهیم کرد اگر تغییراتی در راس هیئت ها 

انجام می گیرد به نفع فوتبال باشد.
انجام  با  رابطه  در  فوتبال  فدراسیون  رئیس 
بازی دوستانه تیم ملی با تیم های کشورهای 
رابطه  این  در  را  پاره ای مشکلات  نیز  دیگر 
تاکید کرد  اما در عین حال  دانست  دخیل 
طبق  و  شد  خواهد  محقق  نیز  مذکور  امر 

تقویم فیفا انجام خواهد شد.

سه شنبه 16   اسفند  1401سال پنجم - شماره   177

آگهی فقدان سند مالکیت
مالک  وکیل  جوادزاده  سعید  آقای 
مورخ   34149 شماره  وکالتنامه  بموجب 
طی  تهران   1075 دفترخانه   1401/09/21
مورخ   15226 شماره  به  وارده  درخواست 
1401/09/12 با تسلیم استشهادیه مصدق 
دفترخانه اسناد رسمی شماره 34 رباط کریم 
با اعلام اینکه  سند مالکیت اعیان ششدانگ 
 1800/80 مساحت  به  ساختمان  باب  یک 
یکهزار و هشتصد متر و هشتاد سانتیمتر به 
شماره پلاک 388 فرعی از 125 اصلی مفروز 
از پلاک 126 فرعی از اصلی مذکور واقع در 
الکترونیکی  دفتر  ذیل  کریم  رباط  ثبتی  حوزه 
شماره  به   139620301022006329
مالکیت  سریال 380275 سری ب 95 سند 
حسن  فرزند  جوادزاده  قاسم  بنام  المثنی 
به  که  است  گردیده  تسلیم  و  صادر  و  ثبت 
اظهار وکیل مالک سند المثنی نوبت اول بعلت 
جابجایی مفقود گردیده است وکیل مالک طی 
سند  صدور  تقاضای  فوق  وارده  درخواست 
را  مذکور  پلاک  دوم  نوبت  المثنی  مالکیت 
ماده 120  اجرای  در  مراتب  لذا  است  نموده 
نوبت  یک  در  ثبت  قانون  اصلاحی  نامه  آئین 
اشخاصی  یا  چنانچه شخص  تا  گردد  می  آگهی 
یا  مرقوم  ملک  به  معامله نسبت  انجام  مدعی 
وجود سند مالکیت نزد خود می باشد از تاریخ 
نشر آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را 
ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله 
به این اداره مراجعه و رسید دریافت نماید در 
غیر اینصورت اداره ثبت وفق مقررات اقدام 
خواهد نمود و اعتراض ایشان فقط در مراجع 

قضائی قابل رسیدگی خواهد بود.
بابک احمدی -  رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک رباط کریم 

سه ماه است فدراسیون فوتبال جواب ما را نمی دهد
درباره  المپیک  ملی  کمیته  دبیرکل   
ماه  سه  گفت:  ایران  امید  تیم  سرمربی 
سرپرست  و  سرمربی  انتخاب  برای  است 
هستیم،  بحث  حال  در  فوتبال  فدراسیون 
پیشنهاد خود را مطرح کردیم و اگر حرفی 

دارند بیان کنند.
به گزارش ایرنا، مناف هاشمی امروز جمعه 
انتخاب سرمربی  به  اشاره  با  در گفتگویی 
تیم امید ایران اظهار داشت: من به عنوان 
انتظاری  مسئول کمیته ملی المپیک یک 
دارم و وظیفه ای بر دوش من است و یک 
امید  تیم  از  ایران  فوتبال  انتظاری جامعه 

دارد.

وی افزود: ما در چه سال هایی در فوتبال 
برسیم؟  طلا  مدال  به  توانسته ایم  آسیا 
بانکوک،   ۱۹۹۸ پکن،   ۱۹۹۰ درسال 
۲۰۰۲ بوسان به مدال طلا رسیده ایم و دو 
مدعی  آسیا  در  گرفته ایم.  نقره  مدال  بار 
جام  به  صعود  مدعی  دوره  هر  و  هستیم 
بعد  امید  تیم  در  چطور  هستیم.  جهانی 
برسیم؟  موفقیت  به  نتواسته ایم  از سال ها 
این بار به دوش کمیته ملی المپیک است. 
به  امید می تواند  تیم  این  گفته ایم  امسال 
موفقیت برسد و ما نیز گفته ایم می خواهیم 
کمک کنیم. از این بودجه های ناچیز یک 

عددی را برای این تیم کنار گذاشته ایم.

ملی  کمیته  دبیرکل 
کرد:  خاطرنشان  المپیک 
شهردار  با  پیش  هفته 
تهران جلسه ای گذاشتیم. 
در  نامه  تفاهم  یک 
تیم  کاروان  از  حمایت 
که  رساندیم  امضا  ایران 
در حوزه مسکن و اشتغال 
اقدامات  المپیکی ها 

بزرگی انجام شود.
برای  است  ماه  سه  کرد:  تصریح  هاشمی 
انتخاب سرمربی و سرپرست با فدراسیون 
پیشنهاد  هستیم.  بحث  حال  در  فوتبال 

دارند  حرفی  اگر  کردیم.  مطرح  را  خود 
این  بدهند  حکم  می خواهند  کنند.  بیان 
کار را انجام دهند، نمی خواهند دلایشلش 

را بگویند.



استان تهران
گزارش

شهردار نسیم شهر ناتوان در جمع آوری 
زباله چه رسد به کارهای دیگر

عدم جمع آوری پسماندها  تمیز نشدن خیابان ها و معابر در این چند 
ماه به یک چالش تبدیل شده که این نشان از ناتوانی شهردار وعملکرد 

ضیف وی در این مدت است. 
به گزارش اتفاق روز، شهر کثیف هدیه شهردار و شورا به مردم است 
انباشت زباله در برخی  وضعف مدیریت شهری نسیم شهر منجر به 
مناطق وعدم رسیدگی به آسفالت معابر، شده که این بی توجهی، نشان 
از گسترش چهره زشت خیابانها ومعابر در مرکز اصلی شهر بوده است. 

  شهر کثیف، هدیه شهردار و شورا به مردم است 
شهرداری که با شعارهای پوچ واغوا کننده برمنصب  صندلی شهرداری 
نسیم شهر تکیه زد در این مدت غیر از نصب بنر، تبریک اعیاد وآوردن 

نورچشمی از شهرهای دیگر هیچ عایدو آورده ای نداشته است.
وظایف  از  و  مهم  های  مسئولیت  از  یکی  شهر  تنظیف  و  پاکسازی 
ذاتی شهرداری است  و معضل انباشت زباله در شهر همچنان تکرار و 

شهروندان از عدم رسیدگی به آن آزرده خاطر هستند.
این روزها داریم به بهار طبیعت و بهار دلها ماه مبارک رمضان نزدیک 
می شویم  هیچ خانه تکانی در شهرکه نشان از آمدن بهار باشد  شروع 

نشده و این نشان از عدم مسئولیت پذیری شهردار است. 
نسیم شهر پروژه ای در چهل و چهارمین سالگرد پیروزی انقلاب برای 
افتتاح نداشت وتا به امروزهم  هیچ کار عمرانی توسط شهرداری انجام 
نگرفته  اگرهم باشد بسیار ناچیز ودر قد و قواره کار عمرانی یک روستا 
بوده است که همواره شاهد بزرگنمایی ، در بوق و کرنا کردن آن و 
منت گذاری بر سر مردم  توسط شهرداری هستیم شرایط طوری شده 
که شهرداری بازگشایی معبر  1500 متری از یک خیابان را برای خود 

تاریخی و رکود حساب می کند. 
 در شهر خبری از جمع آوری نخاله های ساختمانی نیست واین مشکل 
در کنار عدم ترمیم آسفالت کوچه ها و خیابان ها به خصوص بعد از 

حفاری ها از نقاط ضعف این نهاد عمومی به شمار می رود.
مجموعه مدیریت شهری باید بدانند که مردم چشم بیدار این شهر 

هستند و قضاوت خود را نسبت به عملکرد آنها خواهند داشت
شورای شهر  نیز فعلا از ابزارهای نظارتی خود استفاده نکرده تا مردم 

نسیم شهر  روی آرامش را ببینند.
، طرح نهضت آسفالت،  پروژه های عمرانی شهر نسیم شهر  تعطیلی 
شبکه آبهای سطحی، پروژه های متعدد تقاطع چندسطحی و… موجی 
از انتقادات را برانگیخته است که امیدارم مسئولین امر از خواب بیدار 

وبیشتر ازاین شهر را به نابودی نکشانند.

۹۹ درصد نانوایی های استان تهران به 
دستگاه کارتخوان مجهز شدند

 معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار تهران از تجهیز ۹۹ درصد 
نانوایی های استان به دستگاه کارتخوان خبر داد.

 محمد علی مهری در همایش دوره بازآموزی تخصصی ارزیابی عملکرد 
و بازرسی ضمن تبریک اعیاد شعبانیه به ویژه میلاد منجی عالم بشریت 
امام زمان)عج( با اشاره به هوشمندسازی یارانه نان اظهار داشت: ۹ هزار 
نانوایی در سطح استان تهران داریم که ۹۹ درصد آنها به کارتخوان 
مجهز شدند و به صورت آنلاین می توان سهمیه آرد دریافتی و میزان 

پخت آنها را رصد کرد.
دو  قالب  در  و  عرضه  زمینه  در  افزود:  آرد  قاچاق  مورد  در  وی 
با  که  دارد  وجود  قاچاق  امکان  آرد،  کارخانه های  و  نانوایی ها  منبع 
هوشمندسازی و همچنین نظارت و بازرسی قاچاق آرد به میزان قابل 

توجهی کاهش یافته است.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار تهران بیان کرد: ۲۴ کارخانه 
را  البرز، آرد استان تهران  در استان تهران و ۲۲ کارخانه در استان 
تامین می کنند و حدود 100 هزار تن یعنی حدود 10 درصد آرد کشور 

در استان تهران مصرف می شود.
علی مهری گفت: بر اساس گشت های تعزیرات میزان جرایم حوزه آرد 

و نان امسال نسب به سال گذشته ۹ برابر شده است.

فرماندار شهرری: امسال صدها هکتار 
زمین درخت در این شهرستان کاشته شد

فرماندار ویژه شهرستان ری گفت: امسال 100 ها هکتار از زمین های 
این شهرستان زیر بار کشت درخت رفت و به تبع آن فضای سبز و 

جنگل های این شهرستان توسعه یافت.
حمید زمانی  در مراسم درختکاری شهرداری قیامدشت در دانشگاه 
امسال،  درختکاری  نخست  مرحله  در  افزود:  تهران  شرق  واحد  آزاد 
با حضور شهردار تهران 100 هکتار زمین از زمین های کوه بی بی 

شهربانو زیر بار کاشت درخت رفت.
وی یادآورشد: در بخش فشافویه نیز ۷0 هزار اصله نهال طی روزهای 
گذشته کاشته شد و امروز نیز در تداوم درختکاری و توسعه فضای 

سبز، در پنج هکتار از زمین های دانشگاه درخت کاشته می شود.
زمانی روند توسعه شهر قیامدشت را قابل قبول برشمرد و اظهارداشت: 
در تلاش هستیم تا قوی ترین افراد را برای خدمت به مردم به کار 
بگیریم چرا که هیچ دغدغه ای غیر از خدمت به مردم نداریم و اگر 
رضایت  راستای  در  باید  زمان)عج( هستیم  امام  برای  نوکری  مدعی 

ایشان قدم برداریم و سرعت خدمت رسانی را افزایش دهیم.
حسین ترکاشوند شهردار قیامدشت نیز در این مراسم گفت: امسال در 
مجموع ۸1 هکتار در این شهر زیر بار کاشت ۸۶ هزار و 500 اصله 

نهال رفته است.
وی خاطرنشان کرد: زا سال ۹۶ تاکنون وضعیت سرانه فضای سبز شهر 
قیامدشت روند رو به رشدی را طی کرده است به گونه ای که سرانه 
فضای سبز آن تا پیش از سال ۹۶، ۲.۶ متر برای هر شهروند بود که 
اکنون این رقم به ۲0 متر رسیده است. ترکاشوند عمده درختان کاشته 
شده را مثمر دانست و علت آن را بهره گیری از ثمرات درختان برای 

بهود درآمدهای شهری برشمرد.

از  گفت:  کریم  رباط  فرماندار   
هکتار   ۶ کنون  تا  گذشته  سال 
جنگل کاری در شهر پرند اجرا شده 
و برای آینده نزدیک نیز سه بوستان 
بینی  پیش  هکتار  سه  مساحت  به 

شده است.
در  شنبه  سه  روز  احمدی  امید   
آئین کاشت نهال به مناسبت هفته 
کودکان  همراه  به  که  درختکاری 
و  ایجاد  اینکه  بابیان  اوتیسمی 
توسعه فضای سبز در شهرپرند یکی 
است،  شهروندان  مهم  مطالبات  از 
اظهار داشت: در همین راستا شرکت 
سبز  فضای  هکتار   ۴0 پرند  عمران 

در شهر پرند اجرا کرده است.
کرد:  خاطرنشان  مسئول  این 
که  است  گرانبها  میراثی  طبیعت 
به همه انسانها تعلق دارد، توسعه و 
نگهداشت آن بسیار مهم است و باید 

به آن توجه ویژه ای شود.
شرکت  خوب  نگاه  افزود:با  وی 
و  شهرستان  شهرداریهای  و  عمران 
اقدامات  انصافاً  امر  متولیان  کمک 
خوبی انجام شده و در جهت تداوم 
آن از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم 

کرد.
و  سبز  فضای  داد:  ادامه  احمدی 

ابزار  و  موولفه  مهمترین  طبیعت 
زیبایی هر شهر و بقای بشری است، 
کاشت نهال و ایجاد فضای سبز باید 
به یک فرهنگ عمومی تبدیل شود 
و همه آحاد جامعه نسبت به حفظ 
فضای سبز و منابع طبیعی احساس 

مسئولیت داشته باشیم.
این  با  ما  شد:  یادآور  مسئول  این 
حرکت فرهنگی خواستیم به جامعه 

بی  اوتیسمی  فرزندان  که  بگوییم 
آزارند و اینگونه برنامه های فرهنگی 
این  از  را  جامعه  شناخت  تواند  می 
مثبت  نگاه  و  داده  افزایش  کودکان 

مردم را برانگیزد.
مردم  های  انجمن  نقش  گفت:  وی 
محیط  حامی  گروه های  و  نهاد 
و گسترش فضای  تحقق  در  زیست 
درختکاری  فرهنگ  ترویج  و  سبز 

فضای  بتوانیم  تا  است  مهم  بسیار 
و  دهیم  افزایش  را  شهرمان  سبز 
اهمیت به درخت و درختکاری را در 

بطن جامعه نهادینه کنیم.
اقدام  یک  در  ایرنا،  گزارش  به 
فرهنگی کودکان مبتلا به اوتیسم به 
همراه فرماندار رباط کریم به کاشت 

نهال و آبیاری آن پرداختند.

فرماندار رباط کریم: ۶ هکتار جنگل کاری 
در شهر پرند اجرا شده است

گزارش

 گوشت مورد نیاز بازار شهرستان
 رباط کریم تامین شده است

 رئیس جهاد کشاورزی رباط کریم بابیان اینکه گوشت مرغ و قرمز مورد نیاز 
بازار این شهرستان تامین شده است، گفت: از ابتدای اسفند ماه تاکنون 1۳۶ 
تن گوشت مرغ و ۲5 تن گوشت قرمز در بازار این شهرستان توزیع شده است.

 علی عباسی روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرانا اظهار داشت: در پی 
نواسان قیمتهای بازار مواد پروتئینی، سازمان جهاد کشاورزی را برآن داشت 
که برای تعادل سازی قیمت ها در بازار از طریق شرکت پشتیبانی ورود پیدا 
به حد کافی  بازار  از محل ذخایر داخلی در سطح  را  و مرغ و گوشت  کند 

ومتناسب با نیاز مردم توزیع کند.
وی خاطرنشان کرد: سرانه مصرفی روزانه مرغ در شهرستان رباط کریم ۳۲ 
تا ۳5 تن برآورد شده که 15 تا ۲0 تن از این نیاز را با مرغ منجمد تامین 

می کنیم.
برای  حتی  محدودیتی  هیچ  بدون  منجمد  مرغ  توزیع  افزود:  مسئول  این 
رستوران ها و برخی شرکت های پروتئینی انجام می شود و هیچ مشکلی در 

این زمینه وجود ندارد.
عباسی تاکید کرد: برای رفاه حال مردم ، این طرح تا آخر ماه مبارک رمضان 
ادامه خواهد داشت و ما فراتر از آن سهمیه ای که برای شهرستان در نظر 
وارد شود هیچ محدودیتی در  بخواهد  اگر  تا 50 تن هم  گرفته شده است 

تامین آن نداریم.
وی ادامه داد: قیمت مرغ گرم براساس مصوب قیمت گذاری دولت 5۸0 هزار 
ریال در میدان بهمن و کشتارگاه ها و ۶۳0 هزار ریال در بازار و همچنین 
مرغ منجمد به مباشر عامل ۴00 هزار و برای مصرف کنند ۴50 هزار ریال 

به فروش می رسد.
این مسئول تاکید کرد: هر مباشری که مجوز داشته باشد می تواند در سامانه 
ستکاوا به آدرس ) setkava.ir( خرید کنند و در این سامانه با نظارت جهاد 
به آنها سقف خرید معین کرده براساس شرایط و توان فروش عاملین مرغ به 

آنها عرضه می شود.
رئیس جهاد کشاورزی رباط کریم با تاکید بر نظارت مستمر بر بازار و برخورد 
با متخلفان، افزود: تقویت نظارت بر بازار جهت جلوگیری از گرانفروشی و کم 
فروشی ضروری است ودر صورت مشاهده با مرغ فروشی هایی که بالاتر از 

قیمت مصوب به فروش می رسانند به طور جدی برخورد می کنیم،
وی قیمت فروش گوشت منجمد ایرانی و خارجی وارداتی به مبلغ یک میلیون 
این  و 550 هزار ریال اعلام و خاطرنشان کرد: سرانه مصرفی گوشت قرمز 
شهرستان روزانه 1۲ تا 15 تن است و براساس جذبی که در سطح شهرستان 
انجام می گیرد تا به امروز حدود ۲5 تن گوشت در شهرستان توزیع شده است.

این مسئول افزود: محدودیتی در تامین گوشت قرمز منجمد نداریم اگر نیاز 
باشد روزانه ۲0 تا ۳0 تن هم وارد بازار می کنیم.
میوه شب عید از طریق اتحادیه ها توزیع می شود

عباسی در خصوص تامین میوه شب عید نیز گفت: عرضه میوه شب عید به 
تشکل ها سپرده شده است، اتحادیه ها و تعاونی ها باورود به این بخش بازار را 

براساس عرضه و تقاضا مدیریت کنند.
وی اظهار داشت: سهمیه شهرستان رباط کریم ۲۲ تن پرتقال و ۲۲ تن سیب 
است و طوری قیمت گذاری خواهند که ۳0 درصد ارزانتر از قیمت مصوب بازار 

باشد تا تعادل قیمت حفظ شود.
رئیس جهاد کشاورزی شهرستان رباط کریم یادآور شد: با کمک فرمانداری 
تا به امروز کالاهای اساسی و نیاز مردم در شهرستان با کمبود مواجه نشده 
است و هر جا احساس کنیم اقلام اساسی کمبود دارد در بازار ورود و آن نیاز 

را مرتفع می کنیم.
شهرستان رباط کریم در جنوب غربی استان تهران با سه شهر رباط کریم، پرند 

و نصیرشهر با جمعیت نزدیک به 550 هزار نفر قرار دارد.

سرانه ورزشی هر دانش آموز استان 
تهران کمتر از ۲۰ سانتیمتر است

 مدیرکل آموزش و پرورش شهرستان های استان تهران گفت: سرانه 
فضاهای ورزشی سر بسته هشت سانتی متر و روباز حدود ۲0 سانتی 

متر برای هر دانش آموز در شهرستان های این استان است.
 مسعود بهرامی در آیین افتتاحیه 550 پروژه از طرح شهید سردار 
سلیمانی در دبیرستان حضرت معصومه )س( شهرری با حضور وزیر 
آموزش و پرورش افزود: مرحله دوم طرح شهید سلیمانی در اردیبهشت 
1۴01 آغاز و در کمتر از 10 ماه 550 طرح در این زمینه آماده بهره 

برداری شده است.
کل  طرح  از 1۶0  تهران  استان  شهرستانهای  سهم  شد:  یادآور  وی 

استان 5۲ طرح بود که ۲۶ مورد آن افتتاح شده است.
بهرامی اظهار داشت: آزادسازی فضاهای ورزشی از بحث درآمدی که 
اکنون هنه این فضاهای درون مدرسه در اختیار خود آموزش و پرورش 

است.
مدیرکل آموزش و پرورش شهرستان های استان تهران خاطرنشان 
کرد: سرانه پایین آموزشی استان تهران با وجود تمام اقدامات انجام 
گرفته همچنان نیاز به تلاش و توجه بیشتر دارد تا بتوان این سرانه 

پایین را جبران کرد.
طرح شهید سلیمانی برنامه طراحی, بهینه سازی، متناسب سازی و 
تبدیل به احسن نمودن فضاهای ورزشی درون مدرسه ای با اولویت 

مناطق محروم است.
5۲۴ زمین چمن مصنوعی و کفپوش روباز، 1۲ سالن ورزشب سقف 
بلند ۴۶ زمین ساحلی و ۴۳5 کلاس درس تربیت بدنی در مرحله 

نخست اجرای این طرح به بهره برداری رسید.
۳۸1 زمین چمن مصنوعی و کفپوش روباز، 50 زمین ساحلی، ۲۳ 
سالن ورزشی سقف بلند و ۹۶ کلاس درس تربیت بدنی در مرحله 
دوم این طرح با حضور وزیر آموزش و پرورش و به صورت بر خط در 

سراسر کشور افتتاح شد.
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بود؛  روز چهارشنبه  اسفند 1۳۶۲  هفده   
روز میلاد مسعود  و  امروز هم چهارشنبه 
ابراهیم  که  الاعظم)عج(  الله  بقیه  حضرت 
را  خود  افتخار  با  لشکریانش  و  همت 
امید  به  دانستند؛  می  حضرتش  سربازان 
سربازان  با  فاطمه)س(  مهدی  که  روزی 
آخرالزمانی اش ظهور کند و بساط ظالمان 

را برچیند.
دلم،  مرغ  و  آمد  اسفند  هفدهم  دوباره   
مانای سردار شهید کربلای خیبر،  یاد  به 
حاج محمدابراهیم همت؛ فرمانده قلب های 
بسیجیان لشکر ۲۷ محمد رسول الله )ص( 
هوایی شد. همان جوانمرد بلند آوازه ای که 
طی دوران ۲0 ماهه فرماندهی اش بر لشکر 
هر گاه مقابل مان می ایستاد و از جنگ و 
جهاد در راه خدا با ما حرف می زد، سر از 
پای ناشناخته برای رفتن به عرصه نبرد از 
هم سبقت می گرفتیم. آخرین باری که او 
برایمان حرف زد، شامگاه جمعه دوازدهم 
اسفندماه 1۳۶۲ بود.همان شبی که بعد از 
۹ شبانه روز جنگ سخت و نابرابر با دشمن 
در طلائیه و مجنون تازه به دوکوهه آمده 
بودیم، تا نفسی چاق کنیم و برای بازگشت 

به عرصه نبرد، جانی دوباره بگیریم.
گلعلی بابایی از مورخان تاریخ دفاع مقدس 
همت  ابراهیم  شهید  و  روزها  آن  درباره 
رسول  محمد  لشکر  ساز  تاریخ  فرمانده 
الله )ص( سپاه پاسداران می گوید: همت 
هم آمده بود تا ما بازمانده های گردان های 
ضربه خورده لشکرش را دوباره سازماندهی 
کند و برای حفاظت از جزیره مجنون، با 
خود به جلو ببرد. نزدیکی های غروب آفتاب 
بود که به همراه معدود نیروهای حاضر در 
ساختمان گردان حبیب بن مظاهر، به طرف 
میدان صبحگاه دوکوهه حرکت کردیم، که 
و هم  بخوانیم  به جماعت  را  نمازمان  هم 
کنیم.  گوش  لشکر  فرمانده  سخنرانی  به 
خود من از فردای خاتمه عملیات والفجر۴ 
بچّه های  همراه  به  که  روزی  آن  در  فقط 
لشکر برای ملاقات با امام خمینی )ره( به 
حسینیه جماران رفته بودیم، حاج همت را 

دیده بودم و دیگر با او مواجه نشده بودم.
از  داد:  ادامه  مقدس  دفاع  رزمنده  این 
آن جا که خیلی دوست داشتم تا آن چهره 
جذاب، مهربان و دوست داشتنی را دوباره 
برای  نماز،  اول  صف  در  و  رفتم  ببینم، 
اقامه  از  بعد  کردم.  جایی دست وپا  خودم 
نماز جماعت، بچه های واحد تبلیغات لشکر 
یک  و  سیار  سیم  از  استفاده  با  و  آمدند 
لامپ روشنایی و چند عدد بلندگو، محل را 
برای سخنرانی فرمانده لشکر تجهیز کردند.

حاجی در میان تکبیرها و صلوات های پر 
شور نمازگزاران بسیجی، پشت تریبون قرار 
گرفت. او همان اورکت کره ای مندرس و 
شلوار استتاری کهنه ای را که معمولاً موقع 
عملیات می پوشید، به تن کرده بود. وقتی 

نور زرد لامپ کاملًا روی صورت حاج همت 
نشست، دیدم که عجیب با سه ماه قبل، 
دور  چروک های  و  چین  انگار  کرده!  فرق 
خیلی  حاجی،  پیشانی  روی  و  چشم ها 
زیادتر شده بودند. فرمانده لشکر جوان ما، 
پنداری ظرف نه شبانه روز عملیات خیبر، 

به قدر 10 سال پیر شده است.
زیر بنای جنگ ما، معنویت است

از  بعد   ) همت   ( او   : کرد  تصریح  بابایی 
قرائت دعای فرج، برای شادی ارواح پاک 
شهدای عملیات خیبر فاتحه ای فرستاد و 
حاجی  کرد.  سخنرانی  به  شروع  هم  بعد 
در آن شب، حرف هایی را گفت، که تا آن 
موقع کمتر نظیرش را از از زبان او شنیده 
بودیم. هنوز طنین صدایش در گوش هایم 
عزیزان!  ای   …« گفت:  که  آنجا  هست. 
نفَس جنگ،  تاریخ،  تمامی جنگ های  در 
حکم یک سکه آن هم نه یک سکه دو رو، 
دارد. در  و  را داشته  بلکه سکه ای چندرو 
از  تاریخ، در هیچ کدام  از مقاطع  هیچ یک 
مقررات جنگ، کتاب های حاوی استراتژی 
گروهی  تاکتیک های جنگی، شما هیچ  و 
کنید  پیدا  نمی توانید  را  انسانی  هیچ  و 
این تضمین  به شما  بتواند  پیشاپیش  که 
پیروز  قطعاً  آیا یک عملیات،  بدهد که  را 
خواهد شد یا خیر؟ موفق خواهد بود؟ یا 
این که   ... بود.  نخواهد  موفق  خیر؛  این که 
دست  به  پیروز،  یا  باشد  سخت  عملیات، 
ما نیست. دیدگاه و بضاعت ما، محدود و 
انجام  داریم،  توان  در  آن چه  است.  مادی 
است.  خدا  با  بقیه اش  لیکن  می دهیم، 
زیر بنای جنگ ما، معنویت است. ما این 
جنگ را، با نثار خون به پیش بردیم. ابزار 
ما  به  را  جنگ  امر  پیشبرد  برای  مادی 
نمی فروشند. ناچاریم بسازیم و بسوزیم و با 

دست خالی و مردانه مبارزه کنیم. ناچاریم!
تحلیل  نمی توانیم  پیش  از  عزیزان!  ای 
کنیم و ضمانت بدهیم که عملیات، سخت 
باشد یا سخت نباشد. از روز سوم اسفند تا 
خیبر  عملیات  بار،  یا شش  بار  پنج  الان، 
شکست خورد. ما که با کسی رو دربایستی 
نداریم. در جنگ های صدر اسلام هم، سپاه 
عزیز!  برادرهای  می خورد.  شکست  حق 
سکه  حکم  جنگ  گفتیم؛  که  همان طور 
چند رو را دارد. شما می روید و منطقه ی 
دشمن  که  بعد  می گیرید.  را  گسترده ای 
حمله وسیعی به آن مناطق می کند، بچه ها 
را  مناطقی  آن  همه  و  نمی آورند  طاقت 
لذا؛  می دهید.  دست  از  بودید،  گرفته  که 
حداقل شما که در میدان جنگ هستید، 
باشید  داشته  را  کسانی  دیدگاه  نبایستی 
و  نمی آورند  در  سر  جنگ  از  اصلًا  که 
جنگ  گفته اند  امام  چون  می کنند  خیال 
در رأس امور است، پس لابد قضیه به این 
شکل است که همه، یکی یک عدد چوب 
دستی روی کولشان می گذارند و می روند 
بی خبر  افراد  قبیل  این  کربلا.  سمت  به 
کربلا  مگر  می پرسند:  جنگ،  ماهیت  از 
کربلا  بسیجی ها؛  بله  می خواهد؟  خون 
می خواهد،  خون  کربلا  می خواهد.  خون 
کربلا خون می خواهد. راه کربلا، وجب به 
وجب اش پوشیده از سیم های خاردار است. 
باید  قدر  این  سادگی هاست؟  این  به  مگر 
خون بدهیم که مگو و مپرس. در احادیث 
آمده است که این آب رود دجله؛ خون آلود 
خواهد شد؛ از خون شهدا! بچه ها؛ دیدگاه 
به  محدود  صرفاً  جنگ،  میدان  در  شما 
در  شما  که  است  خاک ریزی  تکه  همان 
همان  در  را  وقایع  و  دارید  حضور  آن جا 

محدوده، مشاهده می کنید.

که  نیستید  واقعیت  این  جریان  در  دیگر 
چقدر طراحی صورت گرفته، چقدر نقشه 
چقدر  شده،  ترسیم  عملیات  این  برای 
جلسه بحث مانور در خدمت حضرت امام 
برگزار  دفاع  عالی  شورای  اعضای  و  )ره( 
شده. شما در جریان این مسائل نیستید؛ 

پس بدون علم و اطلاع، قضاوت نکنید.«
دست  گردنش  دور  بسیجی  بچه های 
می انداختند و با چه عشقی روی ماه او را 

می بوسیدند
از  و  شد  تمام  که  حاج همت  سخنرانی 
جایگاه پایین آمد، بچه های بسیجی روی 
سروکول حاجی ریختند، آنها دور گردنش 
دست می انداختند و با چه عشقی روی ماه 

او را می بوسیدند.
آتشین  سخنرانی  این  از  بعد  روز  پنج 
هفدهم  چهارشنبه  خون رنگ  غروب  در 
انتظار جان فرسای  اسفندماه سال 1۳۶۲، 
این  از  برای خلاصی  همت  محمدابراهیم 
خاکدان تیره به پایان رسید و فرمانده ۲۹ 
به  لشکر ۲۷ محمّد رسول الله )ص(  ساله 
همراه سید حمید میرافضلی، مسئول واحد 
اطلاعات – عملیات لشکر ۴1 ثارالله بر اثر 
اصابت تیر مستقیم تانک دشمن به موتور 
حاملشان در چهارراه مرگ جزیره جنوبی 

مجنون به شهادت رسیدند.
روز   1۳۶۲ اسفند  هفده  کردید؛  دقت 
چهارشنبه  هم  امروز  بود.  چهارشنبه 
بقیه  حضرت  مسعود  میلاد  روز  و  است 
لشکریانش  و  همت  که  الاعظم)عج(  الله 
می  حضرتش  سربازان  را  خود  افتخار  با 
مهدی  که  روز  آن  امید  به  دانستند. 
اش  آخرالزمانی  سربازان  با  فاطمه)س( 
برچیند.  را  ظالمان  بساط  و  کند  ظهور 

انشاالله.

شهید همت و لشکریانش با افتخار خود را 
سربازان حضرت مهدی)عج( می دانستند
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شهرداری شهر گلستان به استقبال بهار می رود

شهرداری گلستان از اجرای 800 متر 
بر  بالغ  اعتباری  با  گذاری  جدول  طول 
متری  هفت  محله  در  ریال  میلیارد   8

گلها)حسن آباد( خبر داد.
سید  دکتر  روز،  اتفاق  گزارش  به 
محمد میرزمانی در این خصوص اظهار 

داشت: با هدف ارتقای کیفی وضعیت 
معابر سطح شهر و به منظور بهسازی و 
ساماندهی وضعیت خیابان ها، اقدامات 
در  گلستان  سطح  در  متعددی  عمرانی 

دستور کار قرار گرفته است.
بهسازی  از  هدف  گفت:  ادامه  در  وی 
مرور  و  عبور  در  معابر شهری، تسهیل 
رسیدن  عابرین،  و  نقلیه  وسایل 
و  شهری  مطلوب  استانداردهای  به 

افزایش رضایت شهروندان است.
شهردار گلستان اهمیت طرح استقبال 
به شهر  نشاط  و  القاء شادی  را  بهار  از 
داشت:  اظهار  و  دانست  شهروندان  و 
شهری  فضای  زیباسازی  و  ساماندهی 
در  سرزندگی  و  نشاط  ایجاد  موجب 
به  توجه  با  شود،  می  شهروندان 
رسیدن  فرا  و  سال  پایانی  روزهای 
شهر  در  دیگر  هوایی  و  حال  نو  سال 

حاکم است و شاهد تکاپوی بخش های 
مختلف حوزه خدمات شهری شهرداری 
به  که  هستیم  شهر  آرایی  فضا  برای 
آن  جای شهر  جای  در  توان  می  وضوح 

را مشاهده کرد. 
میرزمانی با بیان این که طرح استقبال 
از بهار نیز در جهت خدمت رسانی هر 
چه بهتر به شهروندان برگزار می گردد 
تلاش  و  سعی  با  داریم  نظر  افزود:در 
شهروندان  رضایت  گذشته  از  بیش   ،
طرح  راستا  همین  در  نمایین  جلب  را 
پایانی  روزهای  در  شهر  نگهداشت 
در  شاخص  اقدامات  قالب  در  سال 
قبیل:  از  شهروندان  به  خدمت رسانی 
شست وشو، آب گردانی و لایروبی انهار، 
شست و شوی مخازن و زیر مخزنی ها، 
مجاز،  غیر  تبلیغات  و  پوستر  امحاء 
رفت وروب خیابان های اصلی و محلات، 

و  شست وشو  جداول،  آمیزی  رنگ 
گذاری،  جدول  المان های،  بهسازی 
معابر  آسفالت  گیری  لکه  و  بهسازی 
نیروی های  فعال  حضور  با  نیاز  مورد 

انسانی و تجهیزات حوزه معاونت فنی و 
عمرانی و حوزه معاونت خدمات شهری 
به طور مستمر و روزانه در دستور کار 

قرار دارد.

اعضای  و  شورا  رئیس  ابراهیمی  خانم  شهردار،  میرزمانی  دکتر 
منجی  با سعادت  ولادت  پیامی  در  گلستان  اسلامی شهر  شورای 
عالم بشریت مهدی موعود)عج( را بر عموم شیعیان جهان تبریک 

و تهنیت گفتند. 
متن پیام بدین شرح است:

 بسمه تعالی

بار دیگر نیمه شعبان با ولادت سراسر نور و پاکی، حضرت مهدی 
مقدس  وجود  و  ظهور  فضل  به  تا  رسد  می  راه  از  موعود)عج( 
عدالت  و  مهرآسای عدل  و شمیم  یابد  تجلی  و حقیقت  وی، حق 
در این روزگار وانفسای کثرت ظلم، فساد، جهل، تاریکی و بیداد 
زورگویان و مستکبرین عالم، امیدبخش و منجی مستضعفان عالم 

الحُِونَ” محقق شود. باشد و وعده حق الهی در” أنََّ الْرَْضَ یَرِثُها عِبادِیَ الصَّ
به یقین ظهور منجی عدالت گستر و رهایی بخش ملتها از یوغ ظلم، 
حقیقت  انسانهای  به  توحیدی  ادیان  تمامی  بشارت  و فساد  جور 
جو  است، بشارتی که امید را برای زیستن در فردایی روشن و 
عاری از بی عدالتی و تزویر، در دل مظلومان و مستضعفان جهان 
زنده نگاه می دارد، امروز جهان بیش از زمان دیگری تشنه جلوه 
گری و تجلی معنویت و عدالت الهی بر زمین خاکی است و بشریت 
حکومت عدل الهي را بر سراسر گیتي بي صبرانه به انتظار نشسته 

است.
اینجانبان فرا رسیدن خجسته میلاد با سعادت یگانه منجی عالم 
بشریت، ستاره سپهر ولایت، عدل گستر گیتی، حضرت  بقیة الله  
و  العالی(  رهبری)مدظله  معظم  مقام  محضر  به  را  )عج(  الاعظم 
عموم مردم متدین و ولایتمدار شهر شور عاشورایی گلستان و 
همه منتظران آن حضرت تبریک عرض کرده و از خداوند متعال 
تعجیل در فرج آن حضرت، عزت و اقتدار روزافزون نظام مقدس 
مستضعفان  همه  سربلندی  و  پیروزی  و  ایران  اسلامی  جمهوری 

عالم را مسئلت داریم.

شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
نمایشگاه  گفت:  گلستان 
عنوان  با  شهدا  تمثال  نقاشی 
گلستان  سرخ  قامتان  سرو 
سطح  در  بار  اولین  برای 
کشوری باهدف ترویج فرهنگ 
شهر  این  در  شهادت  و  ایثار 

برگزار شد.   
رقیه  ایرنا،  گزارش  به 
این  افتتاح  در  ابراهیمی 
نمایشگاهی  گفت:  نمایشگاه 
نام  به  مزین  شد  افتتاح  که 
گلستان،  سرخ  قامتان  سرو 
سطح  در  بار  اولین  برای 
راستای  در  و  برگزار  کشوری 
از تمثال8۳  اجرایی شدن آن 

شهید گلستانی رو نمایی شد، 
ملی  طراح  توسط  تصاویر  این 
و  طراحی  خانی  حسین  استاد 
نمایش  به  مردم  عموم  برای 
این  داشت:  اظهار  درآمد.وی 
ترویج  راستای  در  نمایشگاه 
و  شهادت  و  ایثار  فرهنگ 
نمایش  با هدف  و  تبیین  جهاد 
رشادت های  و  دلاوری ها 
در  مقدس  دفاع  رزمندگان 

جامعه برپا شده است.
شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
از  هدف  افزود:  گلستان 
تبیین  نمایشگاه  این  برگزاری 
و  گلستان  شهر  شهدای 
شناخته شدن آنها برای عموم 

مردم بود کما اینکه آنها پیش 
از پیش با شهدا و وصیت نامه 
هایشان انس گرفته بودند و 
با شرکت در این نمایشگاه آن 
حس و حال چندین برابر شد.

خاطرنشان  مسئول  این 
این  برگزاری  اثرمثبت  کرد: 
نهاده،  جای  بر  که  نمایشگاه 
نخستین  برای  که  بود  این 
داده  رخ  در سطح کشوری  بار 
و قرار است به مدت یکسال، 
های  فاز  و  مختلف  عناوین  با 
عموم  نگاه  معرض  در  مختلف 
قرار  ایران  پرور  مردم شهید 

گیرد.
درسالن  نمایشگاه  این 

شهرداری  بحران  مدیریت 
این  شد.در  برگزار  گلستان 
محمد  علی  سردار  مراسم 
آثار  حفظ  بنیاد  رئیس  اسدی، 
مقدس  دفاع  ارزش های  و 
سیدالشهدا  حضرت  سپاه 
استان تهران و عبدالله نوحی 
بهارستان  شهرستان  فرماندار 
شهرستانی،  مسئولان  دیگر  و 
معظم  خانواده های  و  استانی 
جانبازان  و  ایثارگران  شهدا، 
پایان  داشتند.در  حضور 
 122 از  نمایندگی  به  مراسم 
شهرداری  ایثارگر  و  جانباز 
قدردانی  نفر   10 از  گلستان 

شد.

به منظور تسهیل عبور و مرور 
ترددی  مشکلات  بهبود  و 
روان سازی  شهروندان، 
منطقه  معابراصلی  ترافیک 
در  اختلال  از  جلوگیری  و 
و  آسفالت  خودروها،  تردد 
گلستان  شهر  معابر  بهسازی 
شهرداری  کار  دستور  در 

قرار گرفت.
وجود خیابانهای اصلی و فرعی در شهرگلستان و حجم سنگین ترددهای شهری، 
همواره نیازمند توجه اساسی به نگهداری، بهسازی و اصلاح معابر است این علاوه 
بر فعالیتهای وسیع شهرداری در ایجاد معابر جدید و شکل دادن به راه های اصلی 

و فرعی است.
اخیر،  اقدامات شهرداری و شورای شهرگلستان طی یک سال  مهمترین  از  یکی 
توجه ویژه و بسیار جدی به اصلاح وضعیت خیابان های این شهر بوده که حجم 

بالای اجرای آسفالت مکانیزه تایید کننده این امر مهم است.

جاری  سال  همین  در  تنها 
افزون بر یکصدو سی هزار 
و  اصلی  معابر  از  مترمربع 
بار  زیر  شهرگلستان  فرعی 
که  رفته  مکانیزه  آسفالت 
رقمی بالغ بر 455 میلیارد 
خود  به  را  اعتبار  ریال 

اختصاص داه است.
آسفالت  ضخامت  میانگین 
معابر مختلف  در  اجرا شده 

بیش از شش سانتیمتر بوده و در برخی نقاط به صورت دولایه و در برخی نقاط با 
استفاده از صفحات ژئو کامپوزیت اجرا شده تا مقاومت و پایداری لایه های زیرین 

آسفالت به شکل چشمگیری افزایش یابد.
با این حساب، آنچه امسال به عنوان روکش مکانیزه آسفالت در شهرگلستان اجرا 
شده، با وجود حجم سنگین ترددها به واسطه نحوه اجرای کاملا فنی و اصولی باید 

سالهای زیادی سالم بماند.

و  طبیعی  منابع  هفته  مناسبت  به 
روز درختکاری آئین کاشت ۳اصله 
میرزمانی  مهندس  حضور  با  نهال 
نورپور  الاسلام  حجت  شهردار، 
امام جمعه ،اعضای شورای شهر، و 
جمعی از مسئولان و مردم شهر در 

بوستان جنگلی غرس شد.
روز،  اتفاق  خبرنگار  گزارش  به 
این  حاشیه  در  گلستان  شهردار 

مراسم گفت:طبیعت و فضای سبز 
و  است  شهر  هر  مولفه  مهمترین 
توسعه و نگهداشت آن بسیار مهم 

و نیازمند توجه ویژه است.
ایجاد   و  نهال  کاشت  افزود:  وی 
فرهنگ  یک  به  باید  سبز  فضای 
آحاد  همه  و  شود  تبدیل  عمومی 
حفظ  و  گسترش  به  نسبت  جامعه 

فضای سبز حساس باشیم.

شهر گلستان تبدیل به کمربند سبز می شود
شهر  مردم 
از  گلستان 
بزرگراه  ترافیک 
سعیدی  اله  آیت 

رهایی می یابند.
اتفاق  گزارش  به 
بزرگراه  روز، 
سعیدی  اله  آیت 
مسیرهای  از  یکی 
استان  پرتردد 

شهرستان  دل  از  که  است  تهران 
بهارستان و شهر گلستان می گذرد.

آزادی  میدان  از  که  بزرگراه  این 
آغاز و بعد از گذر از شهراسلامشهر 
استان  کریم  رباط  و  بهارستان   ،
تهران را به استان مرکزی متصل می 
نماید و هرروزه شاهد تردد انبوهی 
بزرگراه  این  در  نقلیه  وسایل  از 

هستیم.
راستای  در  گلستان  شهرداری 
خدمت رسانی به مردم و حل معضل 
ایجاد  با   ، محدوده  این  ترافیک 
مشکل  فرعی  راههای  و  کمربندی 
ترافیک این مسیر پرتردد را مرتفع 

ساخت.
با  میرزمانی  محمد  سید  مهندس 
راستای  در  گفت:  خبر  این  اعلام 

حل  و  مردم  به  رسانی  خدمت 
کمربندی  ایجاد  با   ، ترافیک  مشکل 
توانستیم  آهن  خط  ریل  حریم  در 
تردد شهروند ان را آسانتر و معضل 
که  کنیم  کم  را  ساوه  جاده  ترافیک 
این پروژه بصورت فاز بندی در حال 

اجرا است.
از  یکی  کمربندی  افزود:این  وی 
پروژه های مهم و حیاتی شهر به شمار 
آسفالت  مرحله  در  مسیر  و  رود  می 
آینده  درسال  و  گرفته  قرار  ریزی 
شهروندان  دسترس  در  و  افتتاح 
گلستان  شهردار  گیرد  می  قرار 
این  افتتاح  داشت:  بیان  ادامه  در 
ترافیک  سازی  روان  موجب  مسیر 
در بزرگراه آیت اله سعیدی می شود 
از مشکلات  تا حدودی  و شهروندان 

ترافیک رهایی می یابند.

ایجاد یک شاهراه در دل شهر گلستان 

استمرار عملیات آسفالت معابر در اولویت کار شهرداری گلستان

نمایشگاه نقاشی سرو قامتان سرخ در شهر گلستان بهارستان برپا شد

پیام تبریک  مدیریت شهری گلستان به مناسبت فرارسیدن نیمه شعبان
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